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Моята Великобритания, 
Бойко Василев пред вестник 
БГ БЕН

Форум „Кариера в 
България. Защо не?“ – 
не изпускайте този шанс!
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Гореща британска 
връзка - част 
от екипа на БНТ 
и участниците 
в успешно 
преминалата тв 
кампания „Големият 
избор” - телевизионен 
формат по канадски 
лиценз, който се 
прави от BBC под 
името The Next 
Great Prime Minis-
ter. A знаете ли, че 
когато се основава 
„Панорама” през 
1968 г., скритият 
модел отново е BBC.

Като всички глобални мар-
ки Британия влиза в живота 
ти, без да се усетиш. 

Как да кажа тогава кои 
са първите ми английски 
асоциации, след като в гла-
вата на всеки от моето по-
коление Британия е coat of 
many colours, като дрехата 
на библейския Йосиф? И 
въпреки че американският 
редактор на моя компютър 
подчертава „colours” като 
грешка и иска непременно 
да го замени с „colors”, ние, 
родените през 1970, останах-
ме май последните, за които 
британският английски е 
по-добър от американския 
и за които Великобритания 
е нещо повече от малкото 
братче на САЩ.

Рокендрол, „Бийтълс”, 
хеви метъл...

В моя случай - „Форинър”, 
после „Джудас прийст”, 
„Ливърпул” със Сунес и 
Далглиш, после победата 
на ЦСКА над „Ливърпул”, 
който го направи още по-
симпатичен, Крал Артур и 
рицарите на Кръглата маса 
(истинска мания плюс чудес-
ната екранизация на Джон 
Бурман), Ричард Лъвско-
то сърце, Робин Худ (като 
деца често го римувахме 
със „свински бут”), Марга-
рет Тачър (колкото по-зла 
я представяше тогавашната 
пропаганда, толкова повече 
симпатии печелеше), органът 
на Комунистическата партия 
„Морнинг стар” като един 
от малкото вестници на ан-

глийски, които се продаваха 
по будките (запомнил съм, 
че някакъв човек с име или 
псевдоним Питър Пинк пи-
шеше финансовите отчети), 
войната за Фолклендските 
острови, пурата на Уинстън 
Чърчил, Оливър Туист, Дей-
вид Копърфийлд и Робинзон 
Крузо; Дарвин и Фарадей 
от учебниците; Сандокан, 
където англичаните бяха 
лошите (между другото, те 
бяха идеалните лоши – бла-
городни, изобретателни и 
странно зли), САС, забране-
ният Джеймс Бонд. Ако и за 
Вас тези символи отключват 
вратата към детството, значи, 
че сте родени в България през 
60-те или 70-те. За нас Англия 
беше толкова глобална, че из-
бягваше всяко определение.

„Горди шотландци!”
Започнах да уча англий-

ски още на четири години 
в едно читалище в Лозенец. 
После едни от най-хубавите 
ми детски часове минаха с 
приятелите в Алианса и с 
незабравимата мисис Ели То-
дорова. Когато завършвахме, 
аз трябваше да кажа стихче 
от Бърнс; имахме чудесни 
връзки от шотландско каре 
и когато минавахме покрай 
„германците” и „французи-
те”, някой подвикна: „Горди 
шотландци!”. Иначе до 20-ата 
си година, струва ми се, не 
бях виждал жив англичанин. 
Покрай промените през 1989 
започнах да срещам. От това 
се възползваха някои про-
тестанти и направо сектанти. 

Спомням си, че няколко ни 
причакваха в двора на Фа-
култета по журналистика, 
възползвайки се от естестве-
ния ни интерес към Англия и 
стремежа ни да практикува-
ме английски. 

„Ти, значи, си от 
висшата класа”

За първи път кацнах на 
английска земя през далеч-
ната 1992 г. на кратко гости 
при Би Би Си. Всичко тога-
ва ми се струваше толкова 
важно, интересно и едва ли 
не съдбовно, че си спомням 
само откъслечни образи – 
паметникът на Чърчил, вто-
рачването в Биг Бен (когото 
някои в България продължа-
ват да наричат „Биг Бенд”), 
един тайландски ресторант 
някъде до Ислингтън, тъмно-
синьото метро по „Пикадили 
лайн” и странния разговор с 
доброволка по социалните 
дейности. След като раз-
бра, че баща ми е инженер, 
а майка ми – редактор, тя 
възкликна: „Ти, значи, си от 
висшата класа!”. А аз се от-
насях с нея като с извънземна 
само защото е англичанка. 
Детски работи...

Така започнах да гледам 
Англия и англичаните през 
български очила. И не мо-
жеше да бъде иначе: с темата 
за българите на Албиона 
съм пряко свързан. Брат ми 
Румен беше консул в по-
солството преди десетина 
години и активно общуваше 
с българските имигранти; 
моята първа братовчедка 

Таня за 20-ина години на-
прави успешна кариера в 
университета в Гилфърд, до 
нея там са съпругът й Вальо 
и синът й Иван; моят приятел 
от казармата Ники пък раз-
ви добър бизнес в Лондон. 
Българите във Великобри-
тания буквално станаха част 
от моето семейство и от 
живота ми. 

Блеър и неговите 
хора дори не ме 

попитаха за темата 
на интервюто

С годините научих много 
любопитни неща, но и досега 
не мога да разбера колко са 
точно нашите сънародници 
на Острова, защо много от 
тях са карловци и как така 
могат да станат пò англичани 
от англичаните. Иначе чувам 
само легенди за юпитата от 
Ситито и за майсторлъка на 
българските строители (в 
сравнение с английските). 
Другото, което не мога да 
разбера, е нежеланието на 
днешните ни сънародници да 
приемат и да се подпишат под 
подвига на Георги Марков, 
един достоен „английски” 
българин. Но това е въпрос 
за София, не за Лондон.

Като журналист съм ин-
тервюирал доста англичани. 
Тони Блеър, сър Джефри 
Хау, сър Рой Дженкинс, лорд 
Дигби са само някои от тях. 
Всички те бяха интересни 
събеседници и днес съжаля-
вам, че нямах поне двойно 
повече време да поговоря с 

тях. Блеър (и негови-
те хора) дори не ме 
попитаха за темата 
на интервюто. Хау, 
старият външен ми-
нистър на Тачър, беше 
в страхотна форма.

Запознах се и с до-
ста колеги – някои от 
тях много известни, 
като Джереми Пак-
сман, други – изклю-
чително готини като 
телевизионния ре-
жисьор Карол Чома. 
Веднъж ме посрещна 
с музиката на стоте 
кабагайди в чудесната 

си къща в Северен Уелс. По 
мъгливите хълмове, обхож-
дани навремето от Мерлин, 
тази музика се чувстваше 
прекрасно. 

Едно от най-приятните 
качества на англичаните е 
учтивото им лицемерие

Заради няколкото посе-
щения при брат ми ние с 
жена ми дори си изградихме 
лондонски навици, ако така 
може да се нарече шляенето 
из Уест Енд и яденето на па-
тица в Сохо. Лондон много 
ми харесва, защото в него 
винаги се чувстваш като за 
първи път.

Сега, когато си мисля за 
това, англичаните никога не 
са ме разочаровали. Едно от 
най-приятните им качества е 
учтивото лицемерие. Помис-
лете от колко хора бихте же-
лали да чуете цялата истина за 
себе си – не повече от трима, 
нали? Е, какво пречи оста-
налите просто да се държим 
възпитано?

Има и още нещо освобож-
даващо. За първи път в исто-
рията, с малки изключения 
(Съединението през 1885 г.), 
ние сме съюзници с Велико-
британия. Бидейки често 
от обратната страна на ба-
рикадата през последните 
стотина–двеста години, ние 
няма от какво повече да се 
разочароваме или на какво 
повече да се сърдим. 

И трето, пак заради исто-
рията, ние най-добре разби-
раме уелсците, шотландците 
и ирландците. Всяко крив-
ване из техните земи ни кара 
да преоткриваме келтското в 
себе си – гневливостта, емо-
цията, борбата за свобода, 
неочакваните таланти. Бил 
съм в Уелс и в Ирландия и 

съм го усещал с порите си. 
Пустите му келти, от 2500 го-
дини не бяха минавали насам 
– добре, че дойде имотният 
балон, че да се позаселят по 
Черноморието. 

А може би да си британец, 
означава да си всякакъв?

Не знам какво е да си бри-
танец. Ако прочетете вни-
мателно „Ако” на Киплинг и 
ако си спомните как петима 
английски защитници по-
зволиха на Марадона да мине 
покрай тях, без да го спънат, 
ще си помислите, че брита-
нецът е джентълмен. Дикенс 
обаче е способен да ви увери 
в обратното. При „Ролинг 
стоунс” британецът е бунтар, 
при Джейн Остин – еснаф 
и конформист. Успехите на 
британското разузнаване 
подсказват, че той е притво-
рен, умен, съобразителен; 
неуспехите на британското 
разузнаване сочат, че се под-
дава на абстрактни и далечни 
идеологии. Ако пиете чай със 
„сконс” на моравата на ня-
кой продуцент от Би Би Си, 
който си пада по Шекспир 
(беше незабравимо), ще си 
помислите едно, ако срещне-
те британците от lower middle 
class в някой „ол-инклузив” 
хотел в Анталия, ще си по-
мислите друго. Затова аз 
нямам свое определение за 
„британското”. 

Или може би точно това 
е британското? Нещо като 
този текст – калейдоскоп от 
образи, раздвижвани само и 
единствено от въображение-
то? Може би да си британец, 
означава да си всякакъв – а 
някои биха казали, че същото 
означава да си българин. 

Страницата подготви: 
Евгени Кайдъмов

Бойко Василев, 39 г., е водещ и продуцент на 
седмичното обзорно предаване по БНТ “Па-
норама”. Възпитаник е на Немската езикова 
гимназия в София, а след това учи журнали-
стика във Факултета по журналистика към СУ 
“Климент Охридски”, който завършва с пълно 
отличие и е приет за член на единствената ор-
ганизация на студентите-журналисти в Европа 
- FEJS. През 2001 г. защищава докторантура по 
социология към БАН. През периода 1992-1993 
г. е репортер на новините по Канал 1 на БНТ, а 
до 2000 е репортер на “Панорама”. 

От 2000 г. е водещ и продуцент на предава-
нето. За това време продължава и работата си 
като международен репортер и политически 
коментатор, отразява на място военните дей-
ствия в Босна и Херцеговина, Косово, ударите 
на НАТО срещу Сърбия, ситуациите в БЮР 

Македония и Хърватска. Някои от личностите, 
които интервюира през изминалите години, са 
Джордж Буш, Тони Блеър, Герхард Шрьодер, 
Лех Валенса, Романо Проди, Валери Жискар 
Д’Естен, Вацлав Хавел, Джефри Хау, Стивън 
Талбот, Месут Йълмаз, Стипе Месич, Клаус Кин-
кел, Умберто Еко, Дейвид Линч и др. От 2004 
г. е главен редактор на вътрешните новини 
по БНТ. Трикратен носител на репортерската 
награда Robert Schumann, носител на редица 
международни призове за документални фил-
ми, телевизионни коментари и репортажи. 
Вицепрезидент на Международната фондация 
“Св. св. Кирил и Методий”. Автор на книгата 
“Утопия и антиутопия на Новата медия”. Же-
нен, със син на 8 години.

“А къде е Великобритания в живота ти?”, 
този въпрос зададохме на Бойко Василев.

Водещият на предаването 
“Панорама” по БНТ, Бойко 

Василев, пред вестник БГ БЕН:

Като всички глобални мар-
ки Британия влиза в живота
ти, без да се усетиш. 

Как да кажа тогава кои
са първите ми английски

глийски, които се продаваха 
по будките (запомнил съм, 
че някакъв човек с име или 
псевдоним Питър Пинк пи-
шеше финансовите отчети), 

Спомням си, че няколко ни
причакваха в двора на Фа-
култета по журналистика,
възползвайки се от естестве-
ния ни интерес към Англия и

Таня за 20-ина години на-
прави успешна кариера в
университета в Гилфърд, до 
нея там са съпругът й Вальо 
и синът й Иван; моят приятел 

МОЯТА ВЕЛИКОБРИТАНИЯМОЯТА ВЕЛИКОБРИТАНИЯ
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На 2 ноември стартира второто издание на 
проекта „Награди за успелите деца на България-
2009” след успешното първо издание за 2008 
г. Номинации за деца в ученическа възраст, 
постигнали успехи през 2009 г., в сферата на 
изкуствата, науката или спорта се приемат от 
родители, близки, учители, съученици, съседи, 
както и от самите ученици – абсолютно от всеки, 
който има възможност да удостовери успеха 
си. За валидни ще бъдат приемани само онези 
постижения, за които има издаден съответен 
документ (грамота, протокол, служебна бележка 
или друг подобен). Те трябва да са за 2009 г. и в 
някоя от горепосочените сфери от участие във 
форуми (конкурси, олимпиади, концерти или 
други състезания) в България или по света. 
Проект 2009 е разширен с включването и на 
децата от българските училища зад граница. Те 
ще се класират отделно и ще получат отделни 
награди. Желанието на фондация „Димитър 
Бербатов“ е те да се чувстват приобщени към 
останалите деца в България, да бъдат допълни-
телно стимулирани да посещават българските 

училища зад граница, както и повече хора да 
научат за техните успехи.

Другата новост е специална награда за деца, 
които са заявили своята гражданска позиция в 
обществото с участие в различни социалноз-
начими кампании, в социални проекти или са 
участвали в състезания по гражданско обра-
зование. Двамата победители в тази категория 
ще могат да изживеят един ден като мениджър 
на UNICEF – България, като се докоснат отбли-
зо до ежедневието на организацията, работеща 
в полза на децата.

Проектът “Награди за успелите деца на 
България” е детайлно разписан в собствен 
сайт (активен от 2 ноември), качен на сайта 
на фондацията www.dberbatov.org. В сайта на 
Проекта ще се извършва и номинирането.

Възрастовите групи са 3: от 1 до 4 клас; от 5 
до 8 клас и от 9 до 12 клас.

След излъчването на номинациите от общия 
брой заявени участия те ще бъдат обработени 
и гласувани по точкова система до края на 
февруари 2010. Ще бъдат наградени общо 9 деца 

от български училища в страната – по 3 от 
всяка област и всяка възрастова група. От-
делно на същия принцип ще бъдат награ-
дени и децата от българските училища зад 
граница. Наградите са диплома, грамота и 
стипендии (само за победителите). 

Всеки родител се гордее с успялото 
си дете – нека с него се гордее цялата 
страна!

За допълнителна
информация: 
United Partners Ltd.
Ива Григорова
Tel: +359 3 832 33 44, 
+359 887 917 267 
E-mail: iva@united-partners.com

Удари ли ви кризата?

Тази година искате да си върнете
повече такси от миналите години?

Обадете се сега!

Шукрие - 020 8826 1361, 07886658810
Александрина - 020 8826 1320 , 07793918238

БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

Регистрирайте  своето  дете! Краен  срок – 31.12.2009

Наградите на фондация „Димитър Бербатов“ 
включиха и българските деца в чужбина

БГ БЕН
От 9 до 12 ноември Лон-

дон бе домакин на World 
Travel Market – второто по 
големина световно тури-
стическо изложение. През 
тази година участващите в 
него фирми бяха над 5000. 
На националния ни щанд 
представиха офертите си 
над 20 български туропера-
торски компании, както и 
регионалната общинска ад-
министрация на гр. Плов-
див. Ето някои моменти от 
българската туристическа 
равносметка, които Пла-
мен Димитров – един от 
организаторите на нашето 
участие и пълномощен ми-
нистър и ръководител на 
търговско-икономическата 
секция към посолството ни 
в Лондон, сподели пред в-к 
БГ БЕН:

- В разговорите ми с 
българските участници през 
трите дена на изложението 
нееднократно чух прогно-
зата, че има голяма вероят-
ност 2010 г. да бъде по-добра 
за нашите курорти. Едино-
душно бе мнението обаче за 
необходимостта от нова и 
по-стройна маркетингова и 
рекламна стратегия за тази 
цел от страна на Министер-
ството на икономиката, 
енергетиката и туризма. На 
фона на всички проблеми, 
които изминалият отчетен 

период очерта, определено 
ще бъде по-целесъобразно 
да се обърне повече внима-
ние на екстрите, които могат 
да се предложат на чужде-
странния турист в областта 
на малката семейна почивка 
(family tourism). При този 
тип туризъм имаме пълна-
та възможност да съберем 
редица хубави дадености 
на българския туризъм в 
един “пакет”: опознава-
нето на бита и културата 
на България, екологично 
чистите региони с техните 
прекрасни, домашно при-
готвени храни, българската 
баница, чудните ни плодове 
и дарове на природата. Пер-
перикон, Стара планина 
и Родопите, Рила и стоти-
ците минерални извори са 
естествените ни преиму-
щества пред съседните ни 
регионални конкуренти. 
Съчетаването на отдиха с 
научаването на нови по-
тайности от българското 
градинарство и ботаника, 
горските плодове и криста-
лен пчелен мед, съчетани с 
предлагането на различни 
пакети спа-услуги, са също 
наши силни аргументи в 
състезанието за повече чуж-
дестранни туристи.

Като цяло изминаващата 
година донесе очакван спад 
на британския туризъм в 
България. Британците вече 

не резервират така масово 
почивките си с една година 
напред в различните сезони. 
Предпочитат да комбинират 
почивката си с посещение 
на международни спортни, 
филмови и културни проя-
ви, търси се събирането на 
опознавателния, развле-
кателния и емоционалния 
момент за един сравнително 
по-кратък резервиран пери-
од в сравнение с предишни 
години. И за вбъдеще най-
големия британски тури-
стически интерес ще при-
вличат нашите планински 
и ски курорти. Критериите 
на гостите към качеството 
на обслужването също ще 
продължават да растат. Ще 
се гледа все повече и повече 
на специфичното внимание 
и отношение към различни-
те възрастови групи и нали-
чието на добри транспортни 
връзки, например. Не без 
значение за типичния бри-
тански гост е и успешното 
преодоляване на езиковата 
бариера. Нашите обслужва-
щи кадри трябва да омайват 
не само с внимание, но и 
с думи по шекспировски 
своите гости от Великобри-
тания. Нерядко при избора 
от няколко дестинации на-
тежава именно езиковият 
комфорт, който съответната 
държава предлага на бри-
танския турист.

В заключение след WTM 2009:
Нашите обслужващи кадри трябва
да умеят да омайват с Шекспирови 

думи британския турист 

Димитър Бербатов с наградените деца от Конкурса 2008
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Ако сте жертва на несправедливо 
отношение от страна на 
нелегални работодатели, 
свържете се с GLA и ние ще спрем 
тези злоупотреби

Ние ще: 
 

език

0845 602 5020
GLA МОЖЕ ДА ВИ ПОМОГНЕ
www.gla.gov.uk  enquiries gla.gsi.gov.uk 

ИЗЛЕЗ  
НА СВЕТЛО
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АЛБИОН

Събитието!

ИНТЕНЗИВНИ, ИНТЕНЗИВНИ, 
КРАТКИ  И КРАТКИ  И 
ПРОДЪЛЖИТЕЛНИ ПРОДЪЛЖИТЕЛНИ 
КУРСОВЕ по АНГЛИЙСКИ КУРСОВЕ по АНГЛИЙСКИ 
(в Баркинг/Barking)(в Баркинг/Barking)

!!! НОВО !!! 

Поредното събитие, организирано от клуб 
„Нашенци”, протече на 07.11.2009 – благотвори-
телна забавна вечер. Наистина топла, приятелска, 
българска среща! С много гости, музика, хумор, 
вкусотии. Всички набрани средства, без изключе-
ние, бяха адресирани до Дома за деца и младежи с 
умствена изостаналост в град Берковица. Бълга-
ринът за пореден път доказа, че има отворено 
сърце за ближните, които са в неравнопоставено 
положение, независимо от трудните времена. Бяха 
събрани 1135 паунда. 

Българският клуб 
„Нашенци“ Ви кани

СЪБИТИЯ ЕСЕН 2009
) На 20 ноември (19.30 – 21.30 ч.) и 21 ноември 

(16.00 – 18.00 ч.) се провежда безплатен семинар по 
брачни и семейни отношения, разкриващ тайните на 
истинската любов и пълноценните връзки. Водещ: 
пастор Едуард Кешишян, с дългогодишен опит в 
брачното и семейно съветване.
) Без концерт не може! На 12 декември от 19.00 

ч. трима изгряващи таланти – Емануил Марков 
(цигулка), Рая Костова (пиано) и Павел Генов (ци-
гулка) – ще представят безплатно своето изкуство. 
След концерта ще има лек коктейл, а от 21.00 ч. ще 
се проведе годишното събрание на клуб „Нашенци”. 
Всички са поканени да присъстват. Това е моментът 
да станете член, ако желаете!
) Коледна духовно-музикална програма „Той се 

роди” – 19 декември, 19.00 ч. Рождество Христово е в 
центъра на човешката история, но какъв е смисълът 
на това събитие за нас, постмодерните хора от ХХI 
век? Чрез музика, драма и коментар ще открием 
отговора на този въпрос. Заповядайте да попеем 
български коледни песни заедно!

Всички горепосочени събития 
ще се проведат на адрес:
Trinity at Bowes Methodist Church & 
Community Centre
Palmerston Road, Palmers Green, N22 8RA

Да бъдем
по-добри

 22 - 28  НОЕМВРИ 2009
българското изобразително 

изкуство най-сетне намери 
своята престижна лондонска 

сцена. Cerise Art Agency има 
удоволствието да Ви покани на 
изложбата “Еликсир на живота”  

- колекция от мечти, видения 
и спомени на трима 

талантливи български творци 
във вечното търсене на щастие 

и житейски баланс. 
Диян Димитров, 

Ясен Димитров и 
Димитър Стоянов са част от 

цвета на съвременното българ-
ско изкуство, което ще бъде 
представено за първи път в 

една от централните лондон-
ски галерии - Сити галерията 

Smithfi eld. 
ЗАПОВЯДАЙТЕ!

Th e Smithfi eld Gallery 
16 West Smithfi eld

London
EC1A 9HY 

www.thesmithfi eldgallery.com

В-к БГ БЕН
Знаете ли, че има един 

ден в месеца, през който из-
вестната Tate Britain Gallery 
е отворена до много късно? 
Този ден се нарича “Late 
at the Tate”. На 4 декември 
поредният Late ще бъде 
озвучен и от изпълненията 
на Българския лондонски 
хор, както от още 2 хора и 
няколко солови изпълни-
тели в рамките на съби-
тието с име “Extraordinary 
Voices”. Интересна ще бъде 
и формата на самия кон-
церт. Сцените постоянно 
ще се сменят и хорът ще 
пее в различни излож-
бени зали на Tate Britain. 
Публиката също няма да 
се застоява на място и ще 
може да се придвижва от 
зала в зала. Дългата нощ в 
Тейт започва на 4 декември 
от 18.00 часа. 

Вход – свободен.
6pm - 10pm

Tate Britain
http://www.homeliveart.

com/current-projects/13-
extraordinary-voices

***
Най-новия репертоар 

на Българския лондонски 
хор ще можете да чуете и 
на още една предколедна 
тяхна проява – участието 
им на Специалния зимен 
концерт на 9 декември в 
сградата на Salvation Army 
на Oxford Street.

Там ви очаква и една 
българска зимна приказка, 
адаптирана и изпълнена 
от английската актьорска 
трупа “A Spell in Time”.

Сряда, 9 декември, 
19.45 часа

Th e Salvation Army 
Regent's Hall on Oxford 
Street
www.
londonbulgarianchoir.
co.uk

Предпразнична 
декемврийска програма на 
Българския лондонски хор
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 „Всъщност «Rolling Stone” 
не е само списание за рока, 
а и за поп-рок , ар енд би и 
всякакви популярни стило-
ве. Изключително много се 
съобразява с тенденциите 
и духа на времето, за това 
е толкова актуално и след 
толкова години.

Нашият таргет е доста 
широк. Чисто бизнес по-
гледнато, от маркетинг 
гледна точка това са хора 
от 18 до 59 г., които се ин-
тересуват от музика, ходят 
на концерт поне един път 
в годината, учащи или са 
завършили висше обра-
зование и имат среден и 
висок социален статус... 
Техните интереси са не 
само музика, а имат актив-
на гражданска позиция, 
интересуват се от поли-
тика, хора с разнородни 
интереси...

«Rolling Stone» е активно 
списание и в политиката. 
Единственото лайв стайл 
списание, което получава 
награда за отразяване-
то на войната в Ирак.... 
През годините на корицата 
са  присъствали повечето 
американските президен-
ти. Тръгва след войната 
във Виетнам, на корицата 
на първия брой е Джон 
Ленън. Списание, радикал-
но, обективно.

Редакционното съдържа-
ние е породено от факта, 
че списанието възниква 
като отзвук от войната във 
Виетнам, хипи поколение-

то, което винаги е искало 
да пропагандира любов 
и разбирателство между 
хората.... В началото не 
са го обмисляли толкова 
много кой ще си го купува 
... Ян Уенър, основателят 
на списанието, казва, че 
самият той в началото не е 
знаел какво прави. Тръгва 
с изключително малък 
тираж - 7000 броя, с пари 
взети назаем от приятели 
и роднини и самият той не 
е очаквал, че ще постигне 
такъв успех. 

Ореолът на това спи-
сание  в западния свят 
се дължи на факта , че те 
подхождат изключително 
сериозно към всяка тема - 
дали ще е просто репортаж 
от концерт, фестивал или 
политическа тема, управ-

лението на президента... Те 
са много взискателни към 
своите автори. В България 
това списание трябва да 
бъде това, което е в Аме-
рика!

Преводното съдържание 
е повече от 50 процента, 
останалото е за български 
автори.

Абсолютно съм наясно с 
това, което правя. За мен 
това не е детска игра. Аз 
бях тази, която се свърза 
с американското издание 
на списанието. Моя беше 
идеята да го издаваме на 
български. Първият ни 
брой стартира с 30 хи-
ляди тираж. Разчитаме 
на това, че пазарът има 
нужда от това списание. 
Направили сме нужните 
проучвания.”

РОК

The Sun

Среща в St. James Palace 
на Принца на Уелс 

Чарлз и вожда Ташка 
Яуанауа по въпросите 

за експлоатирането на 
бразилските гори

Обществена-
та кампания 

против поред-
ното разшире-

ние на лети-
ще Хийтроу 

продължава. 
На снимката: 

известната 
британска по-

етеса Керъл Ан 
Дъфи засажда 

плодно дръв-
че на терена, 
предназначен 

за третата 
проектописта 

на Хийтроу, 
край Sipson Vil-
lage, Middlesex

The Independent

Rolling Stone тръгна и на български
Легендарното 42-годишно издание е 

единственото лайфстайл списание в света 
с награда за политическите си коментари
Списанието, което среща 

музиката с живота, вече се 
издава и в България. Из-
лизането на дългоочаква-
ния първи брой на «Rolling 
Stone» у нас бе отпразну-
ван от над 600 души, като 
на събитието бе почетен 
и рожденият ден на ле-
гендарното издание, което 
навърши 42 години. Едно от 
най-влиятелните списания 
в поп културата се различа-
ва от други подобни с факта, 
че рецензиите в него са кри-
терий за качествена музика 
и кино и висока оценка за 
творчеството на всеки ар-
тист. Сред печатните медии 
«Rolling Stone» се приема за 
безспорен лидер. 

Изданието е единстве-
ното лайфстайл списание 
в света 

с награда за политиче-
ските си коментари за се-

рията статии на Мат Таиби 
«Worse Than Bush», «My 
Favorite Nut Job» и «Obama's 
Moment». Отличието бе 
връчено на церемонията на 
National Magazine Awards 
през 2008 г. А година по-
късно, през 2009-а, медията 
печели и призовете за най-
добра корица - на Барак 
Обама от 10-24 юли 2008 г., 
и за най-добър профил - на 
Дейвид Фостър Уолъс от 30 
октомври 2008 г.

Издателите на българско-
то издание са амбицирани 
да пресъздадат имиджа, 
който «Rolling Stone» има 
по света. Затова и посла-
нията в него изразяват 
позиции по важни въпроси 
от социалния и култур-
ния живот на страната 
ни. Екипът на списанието 
у нас иска да провоки-
ра хората да помислят и 

да изкажат гласно своето 
мнение по тези теми. Така 
ще се напомни, че «Rolling 
Stone» не е само списание 
за музика.

Освен любопитни и ин-
тересни факти от света 
на шоубизнеса и живота 
на звездите първият брой 
на изданието у нас обръ-
ща специално внимание 
на най-успелия басист на 
България - Светлана Ва-
силева, която дели сцена 
с едно от най-големите 
имена на световната музи-
ка - Moby. На корицата на 
първия брой не случайно 
застава и световният поп 
идол Роби Уилямс, който 
след 3-годишен застой из-
дава нов албум. Едно от 
първите му интервюта 
е специално за първия 
брой на «Rolling Stone» 
България.

Анелия Илиева  е само на 23 години - най младата главна редакторка, и то не на какво да 
е, а на прочутото списание „Rolling Stone”, което вече излиза и на български.  „Нещата 
при мен се случиха по-рано - когато бях на 16. По-скоро, тази професия ме избра!“

Снимка: adventure.bnr.bg

Още за списанието през погледа на главната редакторка
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Условията и 
техниката на 

безопасен труд 
на Вашето 

работно място са  
право на всеки 
един от Вас

Можете
да получите 

хиляди
лири стерлинги 
компенсация!

При всякакви видове 
трудови злополуки – 
наранявания при работа 
с машини, подхлъзвания, 
срутвания на участъци 
от постройки и 
сгради, контузии при 
повдигане на тежки 
предмети,  инциденти по 
невнимание
на ваш колега и т.н.

Екипът ни се 
състои от 60 опитни 

специалисти.
Нашата консултация 

е безплатна.
На вас вероятно
ви се полага значителна 
финансова компенсация.

Шукрие 020 8826 1361, 07886658810; Александрина 020 8826 1320, 07793918238
Ashley House 235-239   High Road, Wood Green, London N22 8HF

Не оставяйте съдбата си в 
ръцете на вашия работодател, 
обърнете се за защитата на 
Вашите права към специалиста. 
Отнесете Вашия случай към 
Шукрие Хабил.
С нас можете да разговаряте на 
български език.
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Евгени Кайдъмов
Британската правител-

ствена агенция NARIC 
(Национален информа-
ционен център за ака-
демично разпознаване 
на квалификации) пред-
лага една доста търсе-
на услуга. По силата на 
контракт, сключен с UK 
Government Depar-tment 
for Education and Skills 
(UK GDES), агенцията е 
натоварена с даването 

на информация и съвет 
по запитвания, свърза-
ни с приравняването на 
образователни дипломи 
и сертификати на чуж-
денци, пребиваващи във 
Великобритания. В ката-
лога на NARIC са вклю-
чени над 180 държави, 
дипломи от чиито уни-
верситети и колежи се 
признават за пълно или 
частично приравняване, 
според британските об-
разователни стандарти. 
Формулярите по сравня-
ването и удостоверява-
нето на чуждестранните 
квалификации с британ-
ската образователна си-
стема могат да се попъ-

лнят и online и струват 
между GBP 35 и GBP 70. 
NARIC е популярно име 
сред младите българи 
на Острова, които искат 
да продължат своето 
образование, да си при-
равнят академичната 
квалификация или про-
сто да си намерят рабо-
та. За нейната дейност 
неведнъж е писано и на 
страниците на в-к БГ БЕН. 
През изминалата седми-

ца с нас се свърза Павлин 
Пенчев, който наскоро 
бе ползвал услугите на 
NARIC. Eто какво той спо-
дели за читателите на в-к 
БГ БЕН:

- В даден момент от 
живота се налага изваж-
дането на документ, удо-
стоверяващ нивото на 
образование. Завърших 
наскоро магистратура 
във Великобритания, 
сдобих се и със съответ-
ния статут, даващ ми пра-
вото да работя като лега-
лен наемен работник и 
бях (както и в момента) в 
процес на кандидатства-
не за работа. Проучвах 
известно време въпроса 

по форумите в интернет, 
откъдето доста българи 
ми препоръчаха услуги-
те на NARIC. Въпросната 
агенция, както е извест-
но, е единствената във 
Великобритания, която 
може да направи легали-
зирана оценка и прирав-
няване на стандарта на 
дипломи от цял свят към 
британския стандарт. 

Повечето сериозни 
фирми при кандидат-

стване за работа изис-
кват минимума образо-
вание, който по техните 
британски стандарти за 
бакалавърска степен 
(undergraduate) е 2.2; 
2.1 или fi rst class degree 
(за най-високо ниво на 
успех). Разполагайки с 
диплома за бакалавъ-
рска степен, издадена ми 
от български универси-
тет, очаквах оценяването 
й да се извърши точно 
по тази система и да се 
приравни към едно от 
изброените по-горе нива 
(2.2; 2.1 или first class 
degree).

Реших да се обърна 
към агенцията за тази 

цел и да заплатя таксата 
от 46 паунда за услугата. 

Това, което получих 
от тях, бе едно стандар-
тно писмо, в което един-
ствено бяха добавени 
адресите и личните ми 
данни. Изречението, на 
което се базираше услу-
гата им и за което запла-
тих таксата от 46 паунда, 
гласеше дословно: “...is 
considered comparable 
to british bachelor degree 

standard”.
За мен не е достатъчно 

някой да ми каже, че ди-
пломата ми се признава 
в Англия, защото нямам 
нужда от такова призна-
ние като гражданин на 
държава-членка на ЕС. 
Обадих им се и се опитах 
любезно да обясня, че 
подобна оценка няма 
практическа стойност 
за мен. Необходимо ми 
бе поне едно изречение, 
в което да присъства 
обобщено заключение 
относно конкретната сте-
пен (2.2 или 2.1), на която 
съответства дипломата 
ми, дали изобщо е за-
доволителна и на какво 

ниво е задоволителна. 
По-непретенциозните 
компании изискват ми-
нимум ниво от 2.2 на 
бакалавърската ми сте-
пен на образование, а 
по-претенциозните – 2.1 
и нагоре. Отговориха ми, 
че не били способни да 
направят такова транс-
формиране на оценките 
на две различни образо-
вателни системи, което 
вероятно е вярно и не 

оспорвам. Но съгласете 
се, че много хора вяр-
ват, че именно такава 
по-прецизна оценка ще 
получат като резултат 
от услугата. А в сайта на 
NARIC е написано, че из-
давали “удостоверение 
за еквивалента, на който 
степента ви на образова-
ние съответства във Ве-
ликобритания”. Де факто, 
получаваш от тях само 
думите “да, съответства”, 
срещу което си запла-
щаш с близо 50 паунда. 
А реалността е такава, 
че ако не ми изискат при 
кандидатстване за ра-
бота ниво 2.2 или 2.1 на 
дипломата, значи никой 

няма да ми иска този до-
кумент изобщо. Или ще 
ми повярват, че имам по 
принцип диплома, или 
няма да ми повярват. 

Интересно е, че когато 
трябваше да предавам 
на NARIC необходимите 
документи за справка-
та, в тях влизаха наред 
с личния ми паспорт 
и транскрипциите, ко-
ето си е българският 
вариант за академич-

на справка – предмет, 
хорариум и оценка. А 
всъщност единственото 
нещо, което агенцията 
си дава труда да напра-
ви, е да погледне в го-
товата таблица, с която 
разполага. Там е отбе-
лязано дипломите на 
кои държави се призна-
ват. След това се праща 
едно напълно формално 
писмо, в което са под-
менени само името и 
адресът. Опитах се да си 
поискам парите обратно 
за несвършена услуга. 
Отговорът бе, че това 
е невъзможно, защото 
в сайта си те никого не 
били заблуждавали. 

Съмнителната услуга „NARIC“„NARIC“
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Често новопристигна-
лите в Обединеното Крал-
ство се шокират от обема 
на документацията и еже-
дневната кореспонденция, 
която получават по поща-
та: сметки, банкови извле-
чения, писма от общината 
и т.н. Да не споменаваме и 
трупащите се отвсякъде 
квитанции, които в един 
момент просто излизат 
извън обема, който можем 
да контролираме. Най-
лесното решение е пе-

риодичното им 
“пролетно” чи-
стене. Важните 
писма, съдържа-
щи поверителна 
и н ф о р м а ц и я , 
обаче могат да 
ви направят лес-
на мишена на 
една цяла нова 
прослойка мо-
шеници, които 
преравят т.нар. 
junk от вашето 
домакинство в 
часове, в които 
изобщо не подо-
зирате. 

З а щ о  в с я к а 
получена от вас 
касова бележка 
трябва грижли-

во да се съхранява? Все-
ки от нас има различни 
покупателни навици. Не 
трябва да се забравя обаче, 
че папката е най-доброто 
място за организирането 
и съхранението на тези 
документи. Квитанция-
та не само удостоверява 
извършената покупка, тя 
удостоверява и успешната 
защита на вашите потре-
бителски права, както и 
всеки бъдещ иск, отправен 
в рамките на гаранци-

онния срок на стоката. 
Квитанциите за стоки като 
домашна електроника и 
прибори, както и за скъпо-
ценности и бижутерия, 
трябва да се съхраняват 
до момента, до който при-
тежавате въпросния пред-
мет.

Наскоро имах случай с 
клиентка, получила обга-
ряния по ръцете и китките 
по време на гладене на 
дрехи. Оказа се, че шнурът 
на ютията е бил дефек-
тен, което е предизвикало 
искри и пламъци. Жената 
бе с нанесени кожни на-
ранявания, от които ще 
й останат доживотни бе-
лези. Случаят приключи 
успешно благодарение на 
запазената квитанция на 
покупката, датираща от 
март 2008. Бе направен в 
случая и навременен ме-
дицински преглед, който 
бе установил естеството 
и датата на получените 
обгаряния.

Понякога обаче искът 
може да обхваща доста 
по-големи разходи, като 
например автомобил или 
ремонтни дейности по 
дома. Запазените квитан-
ции веднага могат да се 

приложат от вашия сче-
товодител към докумен-
тацията ви за данъчни 
облекчения. Особена полза 
от тези квитанции могат 
да извлекат самонаетите 
работници. Свидетелства-
та за разходите могат да се 
запазят със задна дата до 
7 години и да бъдат най-
доброто ваше доказател-
ство в случай на разследва-
не от страна на данъчните 
служби от HMRC.

Квит анциите  з а  з а-
купени стоки могат да 
се ползват най-вече при 
връщането на стоките, 
като, разбира се, е важно 
да се знаят предварително 
подробностите за кон-
кретната return policy на 
мястото, откъдето сте ги 
закупили, които са от-
разени в квитанцията. При 
някои случаи периодът на 
връщането на една стока 
може да се проточи по-
дълго - в зависимост от 
конкретната търговска 
политика. Не бива да за-
бравяте и това.

Шукрие Хабил (LLB Hons) Trainee Solicitor
Над 4 години практика  в Personal Injury 
Department на  Levenes Solicitors

ТРУДОВА КОНСУЛТАЦИЯ

И ти ли си банкова
жертва?жертва? 

 

   
  

100% 
  

– 2000 

• Принудиха ли Ви да сключите PPI (Застраховка по кредити и заеми)?
• Увеличи ли се размерът на заема Ви с добавянето на PPI ?
• Казаха ли Ви, че със сключването на PPI шансовете Ви за получаването 
на заем нарастват?
• Бяхте ли самонает (self-employed) в момента на сключването на 
застраховката?
• Изплатихте ли си заема преди крайния срок и въпреки това не Ви 
въстановиха изплатената от вас сума по PPI?
• АКО СТЕ ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, теглили сте заем или сте 
ползвали/ползвате някакъв вид финансиране, вероятно Ви дължат пари, 
за които не подозирате ...

Неделчо 
Мутафчийски 
Тел. 0208 292 6556  
Факс : 0845 280 6555    
Moб.  0781 806 0534   

Crystal Life Ltd.
14  Park Road
London  N8 8TD
www.crystallife.co.uk

Мариела Вачева, 
председател на 
сдружение «Тук-Там» 
(www.tuk-tam.bg)

Идеята за форум „Ка-
риера в България. Защо 
не?” се зароди през лятото 
на 2008 година малко след 
учредяването на сдруже-
ние “Тук-Там” и пускането 
на сайта Back2bg. Основ-
ното, което ни събра, 
беше фактът, че всички 
съвсем скоро се бяхме 
върнали в България и 
желаехме да помогнем на 

други наши сънародници, 
които тепърва щяха да се 
изправят пред това пре-
дизвикателство. 

Сдружение “Тук-Там” 
(www.tuk-tam.bg) се нало-
жи като активна социална 
мрежа от българи и чуж-
денци, живели и следвали 
в чужбина, искащи да се 
реализират в България. 
Чрез своите редовни сре-
щи, интересни събития и 
благотворителни проекти 
“Тук-Там” се превърна в 
своеобразно олицетворе-
ние на различни емоции, 
впечатления, съвети и 
идеи на всички млади 
хора, които искат да се 
върнат и реализират в 
България. 

Back2bg (www.back2bg.
com) е кариерен сайт за 
квалифицирани специа-
листи с образование или 
професионален опит в 
чужбина, които търсят 
реализация в България. 
Главната цел на Back2BG 
е да мотивира българ-
ските професионалисти 
да изградят кариерата 
си в България, както и 
да улесни набирането на 
квалифицирани кадри в 
български и международ-
ни фирми и институции. 

Първите стъпки при 
реализацията на „Карие-
ра в България. Защо не?” 
бяха трудни и изпълне-
ни с много недоверие от 

страна на местната обще-
ственост (работодатели, 
институции, медии). С 
общи усилия и водени 
от убеждението, че това, 
което правим, е изключи-
телно важно за бъдещето 
на България, успяхме да 
се преборим с препят-
ствията и на 22 декември 
2008 първото издание на 
форум „Кариера в Бълга-
рия. Защо не?” стана факт. 
Събитието събра над 700 
участници - млади профе-
сионалисти с образование 
и опит в чужбина, водещи 
български работодате-
ли, специалисти и пред-
приемачи. 

Всеки от присъстващи-
те имаше различни при-
чини да обмисля кариера 
в България и да участва 
във форума:

«В днешно време все 
повече българи избират 
да се завърнат в страната 
си след завършване на 
висшето си образование, 
очаквайки интернацио-
налните фирми да отво-
рят вратите си и бързо да 
ги издигнат в кариерата. 
За съжаление контактът с 
тези фирми е труден и че-
сто се налага да се минава 
през дълги и безрезул-
татни процедури. Един 
форум от типа «Кариера 
в България» би улеснил 

както кандидатите, така 
и фирмите - подборът е 
предварително напра-
вен!»
Силвия Павлова, 
Франция

«Избрах да участвам 
във форум «Кариера в 
България. Защо Не?» по-
ради интерес да се за-
позная с други българи 
като мен, които са из-
брали професионалната 
реализация в България, 
след като са преминали 
академична подготовка 
по западни стандарти. 
Смятам, че потенциалът 
на събитието е значим с 
цел осъзнаване на реал-
ните възможности, които 
се отварят за амбициоз-
ните българи в тяхната 
стартираща кариера, при 
условията, които предла-
гат социално-отговорни 
организации в Бълга-
рия.»
Николай Николов, 
Холандия

„За мен една от най-
важните причини да се за-
пиша за участие е свърза-
на с контактите, които 
бих могла да направя с 
хора от различни сфери 
на бизнеса. Независимо 
дали участниците търсят 
работа, респективно пред-
лагат работа или не, тези 
контакти са ценни и вина-

ги могат да бъдат от полза 
- биха могли да доведат до 
партньорства, обмен на 
добри практики или най-
малкото свързват хора с 
общи интереси и цели.”
Росица Чалбурова, 
САЩ

Тази година форумът 
„Кариера в България. 
Защо не?” ще отвори от-
ново врати на 22 декем-
ври в хотел “Кемпински 
Зографски” в София. По-
ради огромния интерес 
събитието ще продължи 
цял ден и ще включва 
както изложбена част 
на фирми, предлагащи 
свободни позиции, така 
и много интересни семи-
нари и дискусии, фирме-
ни презентации и лични 
кариерни консултации. 
Сред темите, които ще 
бъдат обсъждани, са как 
българи с образование и 
опит в чужбина са пре-
успели в България, как 
се развива икономиката, 
как чужденците виждат 
България, както и аргу-
ментите ЗА и ПРОТИВ 
кариерата и връщането в 
България. 

Повече информация за 
програмата, регистрация-
та и участието на форума, 
можете да прочетете на: 
www.karieravbulgaria.com 

Форум „Кариера в България. Защо не?“ – 
не изпускайте този шанс!

Защо трябва да си пазим
всяка получена квитанция?

Reuters

Гигантски 
гълъб и 
нормален 
гълъб. 
Скулптурата 
е част от 
рекламната 
кампания на 
новата 
Panasonic 8 
супер Zoom 
камера Lumix 
DMC-ZX1, 
която 
наскоро бе 
пусната 
на пазара
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Суперфенът
Есемес «Умря Тачър» предизвика 

силно вълнение сред канадски депутати на 
официална вечеря, преди да се разбере, че 
Тачър в случая е котка, предаде АФП. Из-
пратеното по мобилен телефон съобщение 
било видяно на прием с участието на 2000 
консервативни канадски политици, които 
отдавали почит на семейства на загинали 
канадски военослужещи. Службите на 
премиера се обадили в Бъкингамския дворец и на „Даунинг стрийт» 
10 за потвърждаване на новината и предизвикали изумление у бри-
танските си събеседници. След проверка се оказало, че есемесът е 
бил изпратен от канадския министър на транспорта Джон Беърд от 
дома му в Торонто до един от участниците в галавечерята. Той имал 
предвид, че е починала 16-годишната му сива котка, кръстена Тачър, 
на 84-годишната Желязна лейди. Получателят на есемеса го споделил 
с други участници на приема.

Браун обяви план за ограничаване на имиграцията, която залива 
Великобритания, като ключова част от плана ще бъде свиването на 
списъка с професии, за които ще се търсят неевропейски имигранти. 
За да се подпомогне наeмaнето на британци, правителството ще 
въведе схема за допълнителната им квалификация, най-вече в об-
ластите кетъринг и медицински персонал, за да може те да пълнят 
тези работни ниши. Също така броят на чуждестранните студенти 
ще бъде ограничен, тъй като голяма част от тях се оказват фиктивни 
и остават в страната, за да работят. Най-засегнати ще се окажат ис-
кащите да посещават кратки езикови или квалификационни курсове. 
Ограниченията няма да окажат влияние върху чужденците, които 
правят магистратура или докторантура.

Британец убил жена си, докато спял, докато двойката нощувала 
на паркинг в караваната си, когато била събудена от присъствието на 
младежи, събрали се на същото място с автомобилите си, форсирайки 
двигателите им и карайки със свистящи гуми. Томас решил да пре-
мести колата на друг паркинг. Около 4 сутринта обаче той позвънил 
на местната полиция, за да съобщи, че вероятно е убил съпругата си. 
По думите му той сънувал, че се бори с младежите, които смутили 
съня на семейството по-рано същата нощ. Присънило му се, че е 
хванал за главата на един от тях, но когато се събудил, осъзнал, че 
това била Кристине. Специалисти по смущения със съня преценили, 
че действията на съпруга-убиец са били несъзнателни. Прокуратурата 
обаче поиска присъда за убийство.

Британско проучване сочи, че младите мъже започват да си 
купуват бельо сами тогава, когато са готови за сериозна връзка. До 
този момент задачата се изпълнява от техните майки, пише Ройтерс. 
Анкетата показва, че момчетата започват да избират сами боксерките 
си на 19 години, а момичетата - на 13 години. Тенденцията при младите 
мъже продължава до двадесет и третата им година и те се запасяват 
с голямо количество, подготвяйки се за сериозна връзка. От 23 до 
33-годишна възраст мъжете се оставят в ръцете на своите половинки, 
които поемат ролята на майката в грижата за снабдяване с бельо. Вто-
рият пик в самостоятелния избор на бельо сред мъжете е между 38 и 
40 години. Тенденциите сочат, че в този период от живота си някои 
мъже се разделят с дългогодишните си партньорки и се втурват към 
търсене на нова връзка. На около 44 години те отново се озовават в 
стабилни взаимоотношения с жена и самоинициативата им спира.

Във Великобритания се появи компютър за пенсионери, на-
речен SimplicITy (заигравка с английската дума за простота), има 
само шест копчета, които според създателите му напълно отговарят 
на основните нужди на хората над 60-годишна възраст. Сред бутоните 
има отделен за имейл, друг за онлайн чат, за влизане в интернет и 
за запазване на различни файлове. Компютърът е снабден и със 17 
видеоклипа, описващи стъпка по стъпка различните дейности, които 
могат да бъдат извършвани на него.

Британската армия призова войниците си да «подкупват» 
талибаните, пише в. «Таймс». Изданието цитира нов наръчник за 
водене на борба с бунтовници, който ще бъде раздаван на новите попъ-
лнения в британския контингент в азиатската държава. Наръчникът 
препоръчва на войниците да се опитват да подкупват потенциалните 
симпатизанти на талибаните, за да ги откажат да се присъединяват 
към редиците им. Известно е, че самите талибани вербуват местни 
бойци с около 10 долара на ден. 

Двама британци ще си поделят джакпота от 100 млн. евро от 
лотарията «Юромилиънс», съобщи Би Би Си. Това стана ясно, след 
като организаторите на лотарията посочиха, че печалбата отива при 
два билета. Всеки от тях ще струва точно 45 570 835.50 паунда, което е 
най-голямата печалба, изплащана някога във Великобритания. Ако се 
окаже, че билетите принадлежат на едно и също лица, а не на различни 
хора, това ще бъде и най-голямата персонална печалба в историята 
на страната. Печелившите числа, донесли рекордната печалба, са 19, 
43, 45, 34, 11 и допълнителните 5 и 9.

Интервю на
Евгений Кайдъмов
Откъде се появи при 

теб тази страст точно към 
Астън Вила? 

- Когато бях малък, пи-
шех много писма до отбо-
рите от Албиона, Европа 
и от света, колекционирах 
автографи и въобще – пра-
вех обичайните неща за 
тази възраст. Астън Вила 
бяха един от първите от-
бори, които официално 
отговориха на писмото 
ми и така на следващия 
ден вече бях техен фен. 
Ако друг отбор беше ми 
отговорил тогава вместо 
Вила, вероятно него щях 
да избера. Това стана през 
1992-1993 г. Всички около 
мен подкрепяха някой от 
големите английски от-
бори, а аз пък заживях с 
мечтата да гледам мачовете 
на Астън Вила на живо ня-
кой ден, след като завърша 
училище и се уволня от ка-
зармата. Междувременно 
продължавах редовно да 
си пиша с човека от Вила, 

който отговаряше за ко-
респонденцията на клуба 
с феновете по света. През 
1994 г. Майк – въпросният 
човек, дойде в България 
и с негова помощ и с по-
мощта на главния редактор 
на тогавашния българ-
ски вестник “Албион” Иво 
Синбаев основахме първия 
фенклуб на Астън Вила 
в България. Спомням си, 
че в този фенклуб тогава 
се записаха около 30-ина 
души. В момента обаче 
нямам информация как се 
развива.

Пазиш ли статистика 
колко футболни мача си 
посетил, откакто си при-
стигнал тук?

- Сигурно вече има около 
200 – повечето на Астън 
Вила, гледал съм и доста 
мачове на Челси, както и 
някои мачове на Хъл Сити, 
на Лийдс. Бях на плейофа 
за промоция във Висшата 
лига между отборите на 
Хъл и Бристъл, гледал съм 
мачове на английския на-
ционален отбор и на Лев-
ски в Европа.

Как се запозна със Сти-
лиян Петров? 

- Когато той подписа с 
Астън Вила, отидох да му 
се представя още на първа-
та тренировка. Бяхме аз и 
жена ми. Говорих с охрана-
та, те отидоха при Стенли 

да го уведомят и после ми 
казаха, че щял да ни чака 
след тренировката. Беше 
много радостен момент и 
за двама ни и веднага си 
разменихме телефонните 
номера. Аз бях първи-
ят българин, който му се 
представи още на следва-
щия ден след пристигането 
му в Бирмингам.

Фенството в Англия не 
е ли луксозно занимание? 
Имаш ли представа какви 
средства и време си отде-
лил по него до момента?

- Ами средно един мач 
ми коства около 50 паунда 
за бензин и 30-40 паунда за 
билет, ако Вила гостува. От 
моето място до Бирмингам 
разстоянието е около 20 
мили, а до Лондон при-
мерно е 200 мили. Като се 
добавят времето за път и 
разходите за храна за по-
ловин ден, аритметиката 
става ясна. На година по-
сещавам минимум 30 мача. 
Покрай всичко това ми се 
налага дори и да отсъствам 
от работа понякога, но сла-
ва богу, нямам проблеми за 

това с работодателите. За 
англичаните отсъствието 
поради футболен мач е 
повече от уважителна при-
чина.

Освен да подкрепяш 
Вила, колекционираш 
ли я?

- Имам около 60-70 фут-
болни фланелки на отбора 
от всички последни сезони, 
както и от по-предишни.

Коя е най-популярната 
песен на агитката на 
Астън Вила?

- Тя се казва “Мy Old 
Man” и както се досещаш, е 
посветена на другия голям 
футболен клуб в Бирмин-
гам – “Бирмингам”. Осо-
бено популярна е и песента 
“My Lord”, посветена на 
най-добрия ирландски 
играч за всички времена 
– Пол Макграт, който е ка-
питан на Астън Вила през 
1995-1996 година. Той е 
много драматична фигура, 
пиеше доста, казано напра-
во – беше си алкохолик, но 
когато играеше на терена, 
се раздаваше докрай.

Колко от вас са дошли на Острова по чисто футболни причини? 
Eй така, просто за да бъдат по-близо до любимия отбор? Така де, ще 
кажете, че футболът е екстра към пълния стомах и затова бързам да 
го разкарам (пълния стомах) от картината. Тук ще говорим само за 
футбол и за ужасно дългото време, което Йордан Атанасов се налага 
да изтърпи в паузата между два мача. 

Представяме ви българина-суперфен, който не е изпуснал мач 
на Астън Вила на живо през последните години, гледа мачовете от 
ложата за гости, с осигурен пропуск лично от Стилян Петров, има 
снимки с повечето известни футболисти и треньори на Острова и 
хич не смята да спира дотук, разбира се. Данчо е на 29 г. и е завършил 
Техникум по обществено хранене в България. На Острова пристига 
през 2001 г., където продължава образованието си в областта на 
международния туризъм. Понастоящем живее в едно малко селце 
до северния град Хъл и се занимава с инсталиране на плазмени 
телевизори. Семеен е, има малка дъщеричка. Хоби извън футбола? 
Ами... пак футбол.

Със 
Стилиян 
Петров

С днешния С днешния 
любимец на любимец на 

агитката на агитката на 
Астън Вила – Астън Вила – 
нападателя нападателя 

Джон КарюДжон Карю

Reuters              Да. Има и такава улица в Лондон.Reuters              Да. Има и такава улица в Лондон.
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Готварство и 
предразсъдъци

Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В голямото 
приключенско изпитание на емигрантското битие 
малките случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, можеш да 
откриеш своята истина и сам да решиш да бъдеш 
или да не бъдеш главният герой в сериала на своето 
ежедневие. Приятно четене.

ОЧИ В ОЧИ БАЛКАНСКИ СУБЕКТ

Здравка Владова-Момчева
На първото ми интервю за работа в 

Обединеното Кралство комисията ме 
изненада със следния въпрос:

- Бихте ли си позволили саркастични 
забележки за храната на ваши колеги 
от други култури?

- Не - отвърнах спонтанно аз, - бих 
им предложила да разменим рецеп-
ти!

Не знам дали този отговор наклони 
везните в моя полза, но още на другия 
ден получих потвърждение, че пози-
цията на учител на деца със специални 
потребности е моя.

Започнах новата си учителска ка-
риера в условия на кулинарна то-
лерантност. Всяка обедна почивка 
изпъстряше масата за хранене до на-
шия офис с цветни образци от манджи 
и полуфабрикати, които очертаваха 
границите на една хранителна глоба-
лизация. Въздухът тежеше, жълте-
никав от изпаренията на индийско 
къри, а кръшни арабески от дантелена 
пара се виеха над купички със супи 
на прах. Стараех се да не поглеждам 
критично в канчетата на ближните си 
с дресираното съзнание, че всеки има 
правото да избере своята хранителна 
верига. Достатъчно беше скромната 
ми персона да не попадне в менюто на 
някой мултикултурен хищник и да не 
бъде сдъвкана в саркастичен коментар 
заедно с аромата на моите балкански 
специалитети. Инстинктът ми за 
самосъхранение обаче се оказа про-
рочески. Много скоро усетих акупун-
ктурата на любопитството да се забива 
я в трептящите аури на нервозните 
ми кюфтета, я в изящните ладии на 
пълнените ми чушки. С всеки следващ 
обяд предпазливостта ми нарастваше 
заедно с интереса към съдържанието 
на кулинарните ми предпочитания. В 
един съдбовен момент, когато разго-
ворите около масата набраха скорост, 
мениджърката на офиса ме доближи 
и впи очи като вилици в мозайката на 
димящата ми мусака: 

- Това кълцано кучешко месо ли е? - 
чистосърдечно попита тя и аз усетих 
вкусовете от детството ми да се раз-
бягват в подплашените призраци на 
патриархалните спомени.

- Нарича се мусака - отвърнах в 
настъпилото мълчание. - Много по-
пулярно ястие на Балканите. Откъде 
ви хрумна, че е кълцано кучешко?!

-  Амии... - сбърчи носле циви-
лизованата дама. - Когато през 
1975 година ни изпратиха на ски 
ваканция в тоталитарна България, 
предупредиха всички деца от класа 
да внимават да не ядат българското 
национално ядене, което съдържало 
именно такова месо. 

В същия миг усетих как желязната 
завеса се стовари като гилотина в 
интегрираната ми душа и я разцепи 
на две. Едната половина по хайдушки 
се дръпна в огнищата на очите ми и 

опърли с епичен гняв лицето - пица 
насреща. Другата половина учтиво 
обясни, че навярно е станала грешка, 
тъй като българите никога не са имали 
такива кръвожадни рецепти в нацио-
налната си кухня.

На следващия ден минах на сандви-
чи. Беше по-безопасно и някак си пре-
ливащо в миманса от храни. Изобщо 
не подозирах, че обруганата мусака 
много скоро ще се превърне в хит но-
мер едно на гастрономическата арена в 
нашата училищна глобализация.

Наближаваше годишният банкет 
на колектива, който ръководството 
по традиция организираше за своите 
служители. На този ден обикновено 
настъпваше радостно оживление око-
ло масата в офиса, където в стройни 
редици ни очакваха желирани пастети 
и пеницилинови сирена, рамкирани с 
анорексични бисквити. Бях изумена, 
когато същата тази мениджърка ме 
доближи и ме попита дали бих сгот-
вила от онази странна манджа, защото 
колегите от офиса били любопитни 
да я опитат. Тя лично нямало да я яде, 
защото не можела да се отърси от не-
приятната си асоциация за кучешкото, 
но щом мнозинството желаело да се 
впусне в това приключение... Учтиво 
отвърнах, че ще сготвя мусаката. И ето 
ме пред печката, въоръжена с продук-
ти и спомени, потънала в носталгични 
лучени сълзи, примесени с горчивите 
подправки на обидата. Някога готви-
ли ли сте с гняв и вдъхновение? Ако 
не сте, нека ви кажа, че процесът е 
като сътворение на поема. Пласт след 
пласт се нареждат строфите от пърже-
ни патладжани, върху тях се ръсват 
картофите-прилагателни, а отгоре, в 
препечената златиста глазура на загла-
вието, блесва и авторският ви подпис. 
Вашата запазена марка в кулинарната 
ода на радостта, вашата ароматна по-
беда над предразсъдъците! 

Спомних си и друго - един случай 
на сладко готварско отмъщение от 
патриархалното минало на предците, 
който преди години ми разказа преста-
рялата ми съседка от село Бадевци. Тя 
била най-личната готвачка по селските 
сборове. Ала веднъж, в пристъп на 
черна завист, комшиите около масата 
я обвинили, че мусаката й била изцу-
лена откъде единия край и май малко 
попрегоряла.

- Ама я ометохте, да ви се не види! - 
не се дала стрина Стояна. - Ежте сега 
и поменеще бабинта ви Стоенчина 
кучка, дет’ ви напълни търбусите на 
днескашния сбор!

Всички замръзнали като в култо-
ва сцена от филм на Кустурица, а в 
този момент кльощавата кучка дотъ-
рчала и заскимтяла край трапезата 
да й подхвърлят коматче. Е, не яли 
българите кучешко тогава, не ядоха 
и англичаните тази екзотика на фир-
мения си банкет. Вместо това моята 
мусака-поема развълнува апетита и 
душите им. Даже трошичка не остана. 
А мениджърката на офиса напълни в 
кутия две порции за децата си, че по-
стоянно се оплаквали, дето ги храни с 
претоплени пици в микровълновата 
печка.

АЛБИОН

Ивайло Тончев, 
lavrentiiberia@dir.bg
Той пак ще дойде. Онзи особен 

метафизичен момент в живота на 
всяко прасе, уловен във вечния 
ни туршиен хит. Дали обаче на-
ближаващата Коледа гласи един 
възможен хепиенд за лирическия 
герой? Едва ли. Училищната ва-
канция от свински грип бе успеш-
но закрита с министерски указ. 

Останаха обаче пресните хро-
ники от събитието. 

Ден 1 
Висока температура, втрисане, 

главоболие, изпотяване, диария – симпто-
мите са налице! Грипът е тук. Медийната 
помпа се задвижва. Вестниците и телеви-
зията са пълни с информация за първия 
заболял. За момент няма други важни но-
вини, освен тази, че за пореден път страната 
е поставена пред катастрофално бедствие, 
от което няма как да се измъкнем. Идват и 
първите коментари за новата „корпоратив-
на измислица”, която цели да източи пари 
от гражданите. Заподозрени са, разбира 
се, евреите, международното положение, 
Обама и комунистите. 

Ден 2 
Аптеките нямат запаси от противогрип-

ните препарати. Новата-стара администра-
тивна неуредица гарантирано изправя на 
кътни зъби хората от квартала. В съседните 
страни раздават безплатни дози, при нас 
се говори за евентуално закупуване, ако 
бъде променен член от закона. Набързо 
свършват маските. Който няма купешка 
маска, пригажда шалове или кърпи. Шах – 
това не помагало много, защото трябвало 
нова маска на всеки половин час. Започва 
бурно самолечение с подръчни средства – 
евтино кисело мляко, ракия и чесън. Народ-
ната медицина обаче се оказва с ограничена 
фантазия, както и официалната.

Ден 3
Обявена е грипна епидемия. Бавно и 

мудно цели области затварят учебните заве-
дения за радост на децата и учителите. Вто-
рите се радват само няколко часа, докато не 
разбират, че въпросната епидемия им смуче 
от платената отпуска. Слаби и нестройни 
протести, преливат в някакви синдикални 
спазми, които замират в нищото. И всеки, 
където му е мястото. Учениците - по всички 
възможни места на купона, учителите – по 
мазетата, за да довършат подготовката на 
зимнината.

Ден 4 
Първи смъртни случаи. Ние се само-

лекуваме. Пием чай, ръсим маски с ракия, 
аспирин и аналгин. А вирусите ще оценят 
нашето усилие и ще ни подминат.

Ден 5
Болниците се препълват с пациенти, 

опашките пред личните лекари са кило-

Всички прасета на
мезета? Да, разбира се

метрични. Ученици 
започват да продават 
маските, които са по-
лучили като помощ 
от Червения кръст. 
Народните лечители 
потриват ръце. Топло 
време, рай за бацили-
те. Една от големите 
енергийни компании 
затваря всичките си 
пунктове за разпла-
щане заради договор 
с Български пощи 
и пред пощенските 
клонове се проточ-

ват опашки от клиенти, кихащи свирепо 
в лицата си. Дискотеките се чудят дали да 
въведат вечерен час за прииждащите талази 
от ученици. Евтините зеленчуци са изкупени 
и народът вече явно скучае.

Ден 6 
Бойко, Станишев и Първанов са Новина 

номер 1. Пак ще съдят Масларова. Жадно 
зяпаме новия сериал от кеча на полит-
динозаврите ни. Почват да се търкалят 
имунитети на лоши хора, отслабени от 
върлуващия вирус. Някой се присеща за 
предизборни думи на Емел Етем, че Бълга-
рия е готова за епидемията от грип. Хоп, и 
бившата министърка е хвърлена на кладата 
на свинския грип.

Ден 7 
Експерти предричат, че наближава краят 

на грипната епидемия. С първите студени 
дни учениците ще се върнат по училищата. 
Който киха и кашля, си седи у дома, пие чай 
и лекарства. Който не е кихал и кашлял, 
когато е трябвало, започва да се съмнява, че 
е имало епидемия. Никой не ходи с маска, 
вече има в изобилие по аптеките, но никой 
не ги купува. Шофьорите заплашват с бунт 
заради новите цени на Гражданската от-
говорност. Всъщност успяха ли да внесат 
лекарства, или не? На никой не му пука. 
Новата народна мания внезапно се оказва 
новият джакпот от три милиона лева, който 
трябва да бъде спечелен. Стари дядовци пи-
шат числа, зяпайки фолкмацките на кален-
дарите по стените на тотопунктовете. Млади 
хора гледат самолетите в небето, насочени 
към топлите страни, и пак мечтаят. 

Ден 8 
Днес в рейса пак кашлят. С една такава 

носталгична нотка. Непозната жена заявява 
информирано, че са прекъснали епидемия-
та, за да има възможност да направят втора, 
през януари, 2010. Ако сега не са я били 
прекъснали, нямало да има пари в бюджета 
за допълнителни възнаграждения. А епиде-
мията сега била в разгара си. На работата се 
коментираше, че са прекратили епидемията 
по лично нареждане от Бойко, за да не се 
попречи на предстоящите частични избори 
на кметове в София. 

Ден 9 
Пия чай. Размина ми се.
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И така, време е за нова 
среща със стар познайник 
– майстора на късата 
“лондонска” проза 
Никола Филипов. През 

настоящата година в-к 
БГ БЕН публикува една 
серия разкази от неговия 
последен (засега) сборник 
“Що е то Лондон и що 

прави нашенецът там?”. 
Получихме редица добри 
отзиви и читателски 
запитвания за тях през 
последните месеци. 

А след като запитванията 
минаха критичната маса, 
не ни оставаше нищо 
друго, освен да се свържем 
повторно с г-н Филипов и 

любезно да “отмъкнем” 
няколко разказа от 
новия сборник, който 
подготвя за печат през 
следващата година. 

Никола Филипов е роден и 
израснал в Асеновград. Завършва 
висше образование, специалност 
“Физика”, и по-късно постъпва 
на работа в Института по 
цветна металургия – Пловдив. 
Интересът на Никола Филипов 
към журналистиката се 
появява още през ученическите 
му години. Има многобройни 
публикации в над 20 български 

и чужди издания. В последните 
10 години той живее, работи 
и твори в Лондон. Своите 
наблюдения за живота във 
Великобритания събира в 
последната си засега книга 
– сборника разкази “Що е то 
Лондон и що прави нашенецът 
там?” 
Телефон за връзка с Никола 
Филипов:  07949 861 125

Премеждие
Паркирането тук е за-

бранено, но само докато се 
кача на асансьора, синът 
ми оставя микробуса пред 
Куинс гардън гейт в Лон-
дон. От няколко дни се 
уговаряме да ремонтирам 
сушилнята и печката на 
един негов познат.

Звъним от входа.
- С асансьора до петия 

етаж и аз ще ви чакам! – 
указва ни по домофона 
той.

Н а т и с к а м е  б у т о н а . 
Асансьорните врати се 
отдръпват настрани и ние 
влизаме. Малка кабинка 
за четири души – асансьор 
от по-старо поколение. 
Вратата се затваря и на-
тискаме бутона за петия 
етаж. Асансьорът пра-
ви опит да тръгне, но не 
може. Втори и трети път 
пробваме – не ще! Ще се 
качим пеш. Има бутон за 
отваряне на вратата. На-
тискаме. О, не! И вратата 
не ще да се отвори. Напи-
сан е телефонен номер за 
обаждане при повреда. Да, 
но в тази метална кутия и 
мобифонът отказва да ра-
боти, няма връзка. Сякаш 
всичко е отрязано, само 
осветление все още има.

Няколко мин у ти с е 
мъчим да мръднем, ска-
чаме вътре, изреждаме 

отново и отново всички 
копчета. Опитваме се да 
раздалечим двете плъзга-
щи се врати по средата, 
където се разминават, но 
не става. Чукаме, тропа-
ме… Нищо не помага. 
Най-после чуваме глас:

- В асансьора ли сте?
- Да, заседнахме…
- На кой етаж?
- Изглежда изобщо не 

можахме да тръгнем.
- Сега ще се обадя на 

аварийната група. Не се 
притеснявайте, след пет-

шест минути ще дойдат.
О г л е ж д а м е  в с я к о 

ъгълче. Няма вентилаци-
онни отвори. Само двама 
сме и се чувства недостиг 
на кислород. Ами ако бях-
ме четирима…

- Как сте? – чуваме гла-
са на нашия човек зад 
вратата.

- Добре – отговаряме, 
какво да кажем друго.

Усещаме, че и той прави 
някакви опити за отва-
ряне на вратата. Викал 
асансьора от всеки етаж, 

но мърдане няма…
- Обадих се, ей сега ще 

дойде аварийна група.
Минават десетина ми-

нути. Чуваме английски 
говор, тропане на инстру-
менти.

- На нивото ли сте? – 
питат.

- Не знаем – отговаря 
синът ми на английски.

Добре, че се качи и той, 
иначе сам какво ли щях 
да правя сега. Но микро-
бусът! Вероятно вече му 
пишат акта?! Та и отклю-
чен го остави…

- Сега ще ви отворим 
– успокояват ни англича-
ните отвън.

Въздух не достига. Ако 
се забавим, вероятно ще 
викат и линейка.

Първите опити за отва-
ряне се оказват неуспеш-
ни.

Чуват се разни репли-
ки: “Да вземем дългия 
ключ!”, “Трябва да счупим 
вратата!” и т.н. Умуване, 
предложения… Времето 
хвърчи. Петнайсет мину-
ти, двайсет минути…

Изведнъж слушаме чу-

кане и тропане отгоре, 
откъм тавана на кабината. 
Разбираме, че са успели да 
отворят вратата на горния 
етаж, но през тавана не 
могат да ни измъкнат. 
Здрава и монолитна каби-
на, няма що! Имало да си 
патим този ден.

Казват ни да имаме 
малко повече търпение 
– щели ръчно да ни при-
движат до горния етаж и 
да пробват там.

Дишането става все по-
трудно. Вече половин час 
как сме затворени в тази 
кутийка.

Усещаме някакво по-
придърпване. Сякаш про-
падаме няколко сантиме-
тра, спираме, пак помръ-
дваме и т.н.

- Още петдесет фута – 
чуваме гласа на един от 
спасителите.

Колко ли значи това? 
Колко разстояние и колко 
време? Насочваме устите 
си все по-близо до про-
луките около вратата.

-  Още шест фута – казва 
скоро гласът.

Явно приближаваме 

към другия етаж. Десет 
минути как ни придвиж-
ват ръчно.  С някаква 
ръчка или манивела. Ние 
не виждаме нищо, дори 
не можем да усетим на-
горе или надолу ни при-
движват.

Спряха. Вече четириде-
сет минути сме затворни-
ци. Усещаме, че се опитват 
да изкъртят вратата с 
лостове.

- Ъп…, ъп…
И… бум! Нещо се счупва 

и едната врата с трясък се 
плъзва към края. Въздух! 
Половин врата се отвори. 
О, колко приятен бил 
въздухът навън!

Тича синът ми да види 
микробуса. Актът оба-
че е написан и нищо не 
можело да се направи. 
Обясняваме им как сме 
заседнали.

- Не виждате ли тази 
аварийна кола – те са за-
ради нас. Да не сме искали 
да заседнем в асансьора?

Нищо не въздейства. 
Държат се като глухоне-
ми. Отидоха ни днешните 
надници!

Нашенците в Лондон понакупиха доста недвижимости. 
Щом ги дават на изплащане срещу ипотека, защо не! Сла-
гаме наематели и готово – наемателите да ги изплащат. 

Идва едно семейство да оглежда стаята – рай за двой-
ка. С отделен санитарен възел – тоалетна, душ-кабина, 
умивалник… Жената се радва – всичко ново, чисто, 
хубаво… Мъжът ù непрекъснато се взира в някакъв 
часовник и се върти като пумпал. В кухнята дори не по-
глежда домакинските уреди, погледът му все там. Чудя се 
аз – снимки ли прави този човек, разговори ли записва, 
какво ли?… То сега какви ли не чудесии запроизвеждаха, 
та иди, че разбери…

- Най-после да намерим нещо хубаво – казва жената и 
изведнъж усмивката ù посърнява.

- Компасът показва, че не е подходяща за нас – отсича 
мъжът ù.

- Какво, какво?! – недоумявам аз. – Ама това компас 
ли е? Ако е компас – сочи само север и юг.

- О, не! – възкликват едновременно и двамата. – Явно 
Вие нищо не знаете. Това не е религия, това е наука! Точно 
тоя компас ми доказа, че духът на баща ми се беше пре-
родил в пеперудката, която кацаше на ръката на майка 
ми. И сега компасът ми сочи, че квартирата не подхожда 
за нас. Тук бихме заболели, даже може и да умрем… 
Съжаляваме много, но…

- Ама аз съм физик и Ви гарантирам, че компасът не 
може да…

-Аз също съм физик! Точно затова Ви казвам, че 
науката за компаса е по-точна, отколкото физиката и 
математиката, взети заедно…

Брей, aбе тия хора дали са си били такива отпреди, или 
им е повлиял престоят в Лондон? Ама и тия компаси ги 
правят едни такива, че ние, неовладелите тая новоизмис-
лена наука, да си мислим, че компасът служи единствено 
за ориентиране по посоките на света!

КОМПАСЪТ ДВИЖЕЩИ СЕ КАШОНИПлевен. Школата за запас-
ни офицери. Накъм циган-
ската махала и старите гро-
бища извън града има пост, където 
трябва да се дежури цяла нощ.

Разправят, че точно на този пост 
една нощ мистериозно били убити 
две войничета. Когато дошла смяна-
та, намерила постовия прободен с 
нож, а автоматът му откраднат. Така 
се получило и с другия. Престъ-
пникът се криел под изкуствен 
камък – скалà, направена от кашон. 
Нищо неподозиращият войник 
отишъл да поседне на скалàта. 
Обръщайки се с гръб към нея, в 
тъмнината моментално бил про-
боден. После скалàта бавно-бавно 
се преместила и хладнокръвно до-
чакала следващата смяна.

Днес си спомням за този случай 
по аналогия.

Лятна утрин. С етиопката Саи раз-
насяме безплатни вестници и списа-
ния из един от кварталите на Лондон. 
Откъм моята страна на улицата има 
църква и градинки. Няма пощенски 
кутии. Затова пресичам платното 
на безлюдната улица и минавам на 
другия тротоар да ù помагам.

Тук входните врати с пощенски-
те кутии са малко поприбрани 
навътре, та се образува свободно 
пространство между вратата и 
тротоара. Това са места, където 

англичаните обикновено държат 
чадърите и велосипедите си. По-
ставят големи саксии с цветя и по 
някоя статуетка на животинче за 
украса. Кучета, котки, катерички, 
таралежи, костенурки и какво ли 
още не.

Иначе зад входната врата, зад по-
щенската кутия често чака и дебне 
истинското домашно куче. Щом до-
копа ъгъла на вестника, показал се 
отвътре, мигом го захапва и издърпва 
от ръката ти. След това, ако стопа-
нинът е вкъщи, моментално му го за-
нася за прочит. На колко колеги са им 
захапвани пръстите в пролуките на 
пощенската кутия! Затова и 
често има надписи: “Пазете 
се, кучето е зло!”

У н е с е н и 
в разговор 
със Саù, вме-
сто да реду-
ваме къщите, 
ние се движим 
едновременно. 
Пред входа на 
някакъв магазин 
– два големи продъ-
лговати кашона. Саù 
спира и отстъпва на мен – аз 
да посегна и пусна в кутията. 
Прескачам кашона и… ооо, ужас! 

Кашоните се размърдват сами, 
отделят се един от друг и между 
тях се очертава тялото на човек! 
Споглеждаме се със Саù.

- Айм вери сори – извинявам се…
Продължаваме по улицата. Ко-

ментираме. Саù се смее. Тя живее 
повече от двадесет години в Лон-
дон, а от десетина разнася вестници 
и списания. Била виждала и още 
по-оригинални случаи…

Аз търся за себе си обяснение и не 
го намирам. Бездомните в Лондон ги 
настаняват в общински жилища и им 
дават помощи. Домързяло го е да се 

прибере до квартирата си ли, 
или просто е ненорма-

лен… Всеки 
си е баш-

к а 

луд, казват по 
нашия край, 
стига съм се 
б л ъ с к а л  п о 
чуждоземската 

психика!
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ЗАБАВЕН АЛБИОН
Получено по електронната поща, автор – неизвестен :

Посетете ни на двата ни адреса в Лондон!
Работно време : от 6.00 часа до 21.00 часа през всеки ден от седмицата
Savalan Food Ltd.                                                                                    Savalan Food Ltd.
Unit 3 , Eastgate Business Park                                                      5-6 Queens Parade
Argall Way                                                                                                           Turnpike Lane
E10 7PG                                                                                                                               N8 0RD
От 9.00 до 18.00 часа               Работно време                От 7.00 до 01.00 часа
02085397889                                                                                                     02083478822
07956655600                                                                                                     07956655600

savalanfood@yahoo.co.uk   erdogan1968@hotmail.co.uk 

Изобилие от български 
хранителни стокиВ последно време кул-

турата на българина става 
все по-обща. Тенденцията 
е в следващите 5-10 годи-
ни тя да изчезне напълно, 
но дотогава все пак ще се 
наложи да поназнайваме 
нещичко, за да не се из-
ложим, когато попаднем 
в смесена компания. Осо-
бено важно в един светски 
разговор е да сте компе-
тентни за най-значимите 
обществени събития – коя 
зодия е Преслава, къде е 
пил снощи Валери Божи-
нов и кога ще е поредната 
сватба на Софи Маринова 
и Дачо, че се изнервихме 
вече. По тези теми всички 
разговарящи са добре 
подготвени и лафът върви 
леко. Но може да се слу-
чи в компанията да има 
любознателна кандидат-
студентка, която иска да 
се информира по някакъв 
проблем, свързан с акаде-
мичното й бъдеще. Напри-
мер: колко са планетите в 
Слънчевата система, кой 
е открил Америка или кой 
е авторът на “Опълчен-
ците на Шипка”. Подобни 
въпроси създават жестоко 
интелектуално напреже-
ние у събеседниците. Те 
изискват широки енци-
клопедични познания, 
каквито повечето хора 
нямат. Това е шанс за вас 
да блеснете, като пусне-
те тежката артилерия на 
своята ерудиция. 

Достатъчно е да изка-
жете следните безспорни 
тези:

Литература 
Иван Вазов е автор на 

“Под игото”, а Алеко Кон-
стантинов на “Бай Ганьо” 
или обратното. Разликата 
между двамата е, че Вазов 
не е убит, а Алеко е убит и е 
хижа на Витоша. Шекспир е 
англичанин, а Паулу Коелю 
не е. Паулу Коелю опреде-
лено е по-добър писател от 
Шекспир, защото отговаря 
на много въпроси и казва 
много житейски истини, 
а Шекспир на нищо не 
отговаря и не ти казва ни-
какви истини. Хари Потър 
е магьосник, а Д’Артанян 
е мускетар и ако съдим по 
името му, е арменец. 

Българска история
Българската държава е 

създадена отдавна. Била 
е под турско робство и 
виновен за това е Ахмед 
Доган. Като не живеят в 
България, откъде-накъде 
ще ми гласуват. Имало 
е златен век по времето 
на цар Симеон, преди да 
му реституират горите. 
Азбуката е написана от 
Кирил и Методий и се 
казва кирилица (или май 
беше методиевица?). В нея 
липсват буквите “4” и “6”, 
което означава, че нашите 
предци не са можели да 
напишат думата “4ере6ка”, 
бахти загубената азбука. 
Ботев и Левски са били 
революционери, а едини-
ят от двамата е бил поет. 
В момента са футболни 
отбори и Ботев за малко 
щеше да изпадне. Митю 
вън завинаги!

Световна история
В Египет е имало пира-

миди, фараони и балъци за 
милиони. А в Рим е имало 
императори – Цезар, Не-
рон, Калигула. Те вероятно 
са слушали чалга, защото 
днес повечето чалготеки 
са кръстени на тяхно име. 
Колумб е открил Америка, 
а Джордж Буш-младши 
почти я закри. 

География
Земното кълбо е, общо-

взето, кръгло. Континен-
тите са няколко. Европа, 
Африка и некви други. 
Има и океани, и морета, 
които са пълни предимно 
с вода. Най-известните 
морета са Слънчев бряг и 
Кушадасъ. Най-големият 
връх е Еверест, преди 
възродителния процес се 
е казвал Джомолунгма. Па-
риж е столица на... една от 
държавите, след малко ще 
се сетя коя. В Париж про-
дават страхотни обувки, 
една приятелка си е взела 
оттам много сладурски 
сандалки само за 120 евро, 
представяш ли си?

Естествени науки
Човекът е произлязъл 

от маймуната, а в момента 
тече обратният процес. 
По едно време е имало 
и динозаври, но те са из-
мрели от скука, защото 
поп фолкът още не е бил 
открит. Сред най-важните 
открития за човечество-

то са колелото и топлата 
вода – оттам идва изразът 
“ти откри топлата вода”. 
Сега учените са направили 
някакъв Голям Адронен 
Колайдер, който или ще 
избухне, или няма да из-
бухне, но тия неща прин-
ципно не са хубави. Напо-
следък се появи глобално 
затопляне, но въпреки 
това парното поскъпва.

Икономика
Живеем във времена на 

световна финансова криза, 
което означава, че всичко 
в мола или ще поскъпне, 
или ще поевтинее. Хората 
ще загубят или спестя-
ванията си, или работата 
си, а някои ще загубят и 
живота си. Китайците ще 
стават все по-силни ико-
номически, ще тръгнат от 
Илиянци и постепенно ще 
завладеят целия свят. От-
там идва изразът “номерът 
на китайката”. Ще става 
все по-лошо. И за всичко, 
както винаги, са виновни 
евреите.

Космонавтика
Първият космонавт е 

Юрий Гагарин (или Юрий 
Галев). Но той всъщност не 
е първият, защото преди 
него в Космоса е летяла 
някаква кучка. Така е то, 
кучките винаги се вреждат 
първи.

Музика
По принцип Моцарт е 

голям композитор, но Тони 
Стораро направо кърти 
мивки. Егати пауъра. Опе-
рата е много хубаво нещо, 
тя е до паметника на Стам-
болийски. Българската поп 
музика е в небивал възход 
и разбива всички чартове 
в MTV. Вярно, Мадона не е 
лоша певица, има чат-пат 
некви хитове, но все пак 
Графа е спечелил много 
повече музикални награ-
ди от нея.

Както виждате, обща-
та култура не е нещо 
непостижимо. Научете 
наизуст гореизложената 
информация и ще бъде-
те признат за изключи-
телен ерудит в светските 
среди, за човек от кате-
горията “бахти колко е 
умен тоя пич, не е истина 
просто”.

Съкратен курс 
по обща култура

Daily Express

Руският художник 
Дмитрий Врубел 
позира до творбата 
си, посветена на 
историческата 
целувка между 
Леонид Брежнев и 
Ерих Хоникер, из-
ложена в Музея на 
Мадам Тюсо в Лондон.

ReutersReuters

Затвори очи в Затвори очи в 
момент като момент като 
този – това е този – това е 

простото реше-простото реше-
ние на играча на ние на играча на 

Евертън Мъруън Евертън Мъруън 
ФелениФелени
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Смисълът на пророческото и свещеническото 
служение и проблемът за обновлението на Църквата

Ти си ценен!

Пастор Едуард 
Кешишиян
Човек разполага с из-

ключителната привилегия 
да притежава генетич-
но вложена нравствено-
етична ориентация, наре-
чена от самия него съвест. 
Съвсем спонтанно, често 
пъти подсъзнателно, ние 
усещаме дали това, което 
вършим, е добро или зло. 
Чувстваме се радостни и 
удовлетворени, или пък 
гузни и неспокойни, в за-
висимост от това, как пре-
ценяваме своите постъпки 
и техните възможни по-
следици. Дори когато не 
сме запознати с конкрет-
ните „клаузи” на Божията 
воля, ние се ръководим от 
някакъв морален „глас” в 
своето съзнание и в пове-
чето случаи се чувстваме 
принудени да се съобра-
зяваме с неговите оцен-
ки и директиви. Апостол 

Павел има същата идея, 
когато говори за хората, 
които никога не са имали 
преимуществото да полу-
чат Божия морален закон 
във вида, в който евреите 
го получиха: „Когато езич-
ниците, които нямат закон, 
по природа вършат това, 
което се изисква от закона, 
то и без да имат закон, те 
сами са закон за себе си, по 
това, че показват действие-
то на закона, написано 
на сърцата им, за което 
свидетелства и съвестта 
им, а помислите им или ги 
осъждат в спор помежду 
си, или ги оправдават” 
(Римляни 2:14,15).

Би било чудесно, ако 
съвестта действаше винаги 
изправно и безотказно. 
Проблемът е, обаче, че тя 
също е „инфектирана” от 
греха и не може стопроцен-
тово да се разчита на нея. 
Ето защо Библията говори 

за различни състояния на 
съвестта – добра (1Тимо-
тей 1:5), чиста (1Тимотей 
3:9), но също така слаба 
(1Коринтяни 8:12), осквер-
нена (Тит 1:15), прегоряла 
(1Тимотей 4:2), дори лу-
кава съвест (Евреи 10:22). 
Този Божий глас в човека 
затихва все повече, когато 
бива методично потискан 
и игнориран. Настъпва мо-
мент, когато дори спира да 
функционира. Подобно на 
будилник, тя може да бъде 
упорито „изключвана” или 
дори просто извадена от 
употреба.

Щом ние, хората, сме 
създадени разумни, сво-
бодни и морално отговор-
ни, трябва да се съгласим, 
че вината е нещо съвсем 
реално. Общата съвре-
менна тенденция за омало-
важаване на греха е сери-
озно обезпокояващ факт. 

Чувството на вина най-
често се характеризира 
като „психологически про-
блем”. Внушава ни се, че се 
нуждаем от психологична 
или психиатрична помощ, 
а не от духовна. Понякога 
може наистина да ни е 
необходим специфичен 
професионален съвет, но 
във всички случаи имаме 
нужда от Евангелието. 
Безспорно преувеличе-
ното чувство за вина е 
нездравословно и трябва 
да се потърси специали-
зирана помощ. Но това 
не изчерпва проблема. 
Християнството не само 
приема вината сериозно; 
то предлага и задоволи-
телно решение – покаяние, 
изповед и приемане на 
прощението чрез жертвата 
на Христос. С греха можем 
да се отнесем по различен 
начин – да го крием, да го 

отричаме, да го оправда-
ваме, или да се заемем с 
разрешението му по пра-
вилния начин. Колкото 
повече отричаме личната 
си вина и отговорност 
пред Бога, толкова повече 
затваряме пътя за справя-
нето с него. Домовете за 
душевно болни нямаше 
да са толкова препълнени, 
броят на самоубийствата 
нямаше да е толкова висок, 
депресиите нямаше да са 
толкова често явление, 
ако хората знаеха, че могат 
да бъдат простени. И ако 
знаеха как.

Тъй като след грехопа-
дението съвестта се оказа 
недостатъчно надежден 
морален водач за човека 

(каквото е било първона-
чалното й предназначение), 
единственият сигурен ори-
ентир остава Божието Сло-
во. То изразява Божията 
воля и разкрива Неговите 
дефиниции за основните 
морални категории. По 
тази причина на него може 
да се разчита безусловно 
като на безупречен възпи-
тател и съветник. „Цялото 
Писание е боговдъхновено 
и полезно за поука, за изо-
бличение, за поправление, 
за наставление в прав-
дата, за да бъде Божият 
човек усъвършенстван, 
съвършено подготвен за 
всяко добро дело” (2Тимо-
тей 3:16,17).

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите науки, 
живее във
Великобритания
от 11 години

ХРИСТИЯНСТВО

Доколко можем 
да разчитаме на 
своята съвест?

Продължение от 21 бр.
Много от фалшивите про-

роци днес често търсят под-
крепа в деноминационните 
институции, осланят се на 
помощта на богати бизнес-
мени или изпращат писма 
до мъже и жени с обещания 
за Божиите благословения, 
след като бъдат подкрепени 
финансово от тях. Мотивът на 
Йоан Кръстител обаче беше 
да се дава на хората, без да 
се получава нищо от тях. Бог 
бе единственият източник за 
собственото му оцеляване в 
тежките природни условия. 
Никакви човешки богатства 
или религиозни институции 
не го поддържаха. Затова той 
можеше свободно да говори 
божиите слова без страх или 

ангажимент към човешки на-
ставници. Така той изпълни 
думите, казани от древния 
пророк Еремия: ”И ще ме 
потърсите, и ще ме намерите, 
като ме потърсите с цялото 
си сърце.” Съвременните фал-
шиви пророци са притеснени 
от желанието да се харесат 
на земните си покровители 
и дори на собствените им 
църкви, в които служат. Така 
Божият Дух се отдалечава от 
тях и в техните проповеди 
започва да доминира страхът 
от отхвърлянето от себепо-
добните им, а не от техния 
Създател. В Притча 29:25 е 
казано: ”Страхът от човека 
слага примка...” 

Много проповедници днес 
се опитват да използват инте-
лектуалните си способности, 

за да ограничат Бога в удобни 
за техните разбирания об-
ласт. Така Всевишният се по-
ставя в тесните рамки на чо-
вешкия интелект. ”Не можете 
да ограничите движението на 
Духа според собственото си 
разбиране”, отбелязва Джон 
Бивиър. “Да се опитваш да 
спреш Бога в областта на 
интелектуалните размишле-
ния, е все едно да задържиш 
вятър в клетка.” 

В съвременната Църква и 
най-вече в Америка пастор-
ските служения са се превъ-
рнали в един вид бизнес. 
Съществуват т.нар. пътуващи 
божии служители, които из-
пращат препоръчителни 
материали и листовки, опит-
вайки се да продадат изгодно 
своите служения на различни 
пастори, управляващи свои-
те църкви. Те са своеобразни 
наемници, които пътуват и 
вземат такса за ”служене” на 
Бога, оправдават се с разхо-
дите по пътуванията, както и 
със своите собствени нужди. 
Така те са превърнали Бога в 
свой източник на доходи. 

Нашето виждане за ис-
тинното служение на Бога е 
в обръщането на сърцата ни 
към Божиите пътища. Пред 
очите на всички ни е при-
мерът със служението на 
Илия и на Йоан Кръстител. 
Затова и днес Господ въздига 
хора, които служат в духа 
на Илия в последните дни 
преди Божието завръщане 
на земята. Истинските про-
роци ще бъдат изпратени при 
лидерите и вярващите във 
всички християнски църкви, 
за да ги подканят към покая-
ние и да обърнат сърцето си 
към Бога, а не към измислени 
от човеците идоли или “па-
раграфи” от програмирани 

проповеди. Тези хора няма 
да зависят от човеците, от 
техните пари и авторитет, а 
ще изпълняват единствено 
волята на Бога. Те ще про-
повядват пред лицето на по-
вярвалите „в духа и силата на 
Илия, за да обърнат сърцата 
на бащите към чадата, и не-
покорните към мъдростта 
на праведните, да приготвят 
за Господа благоразположен 
народ” (Лука 1:17).

Новите пророци, които 
днес служат в духа на древ-
ните пророци Илия и Йоан 
Кръстител, ще имат един 
глас: гласът на Бога! Ще бъдат 
мъртви за собствените си 
желания и ще търсят само 
волята на Всевишния. Те няма 
да зависят от никакви хора 
или институции. Те няма да 
са горделиви и няма да се 
огорчават от нападките и 
обвиненията на другите. Те 
ще са единна армия от хора, 
които имат една обща цел. 
Бог подготвя тази армия за 
последните дни. В нея хората 
ще са с насочени погледи 
към водача им Иисус. Това 
ще бъде армия, подобна на 
един човек, защото в нея хо-
рата ще имат една цел и ще 
са мъртви към собствените 
си желания и пристрастия.

Днес много християни 
са заблудени от недостатъ-
чното разбиране на ролята 
на пророческото служе-
ние. В резултат на това те 
не търсят истински Бога, а 
преследват собствената си 
облага и егоистичните си 
цели. Милиони християни 
в днешни дни редовно по-
сещават своите църкви, без 
въобще да подозират какво 
е състоянието на сърцата им. 
Те се мамят, че тяхното по-
клонение и служба към Бога 

са приемливи от Всевишния. 
Освен това, мнозина от тях 
не познават истински Бога и 
Библията. Не обичат да четат 
съдържателни християнски 
книги и се задоволяват само 
с емоционално украсените и 
програмирани от човешкия 
разум служения. Навремето 
Илия и Йоан Кръстител бяха 
изпратени да разобличат 
тази заблуда. Така и днес ар-
мията на Божиите пророци, 
служещи навред по света, са 
обърнати единствено към 
Божията истина, търсейки 
начини в своето служение 
да обърнат сърцата на вяр-
ващите да ги върнат отново 
по Божиите пътища.

Голяма част от днешните 
свещеници привличат греш-
ниците с призив, който не е 
в състояние да ги освободи 
истински от греха и от свет-
ската им нагласа. Техните 
проповеди само успокояват 
последователите им, обе-
щавайки им нов и по-добър 
начин на живот. Те често каз-
ват: ”Елате и вземете своето 
от Иисус”. 

Така тези проповедници 
омайват хората с изгодата 
и облагите от спасението, 
без ясно да посочват не-
обходимостта от едно ис-
крено покаяние, основано 
на задълбочено познаване 
на християнските истини, 
за да може те реално да се 
обърнат към господството 
на Иисус. По този начин се 
възпитават християни, които 
вярват на лъжата, че можеш 
да служиш на Бога и едновре-
менно да обичаш света, като 
при това се задоволяваш 
само с едно повърхностно 
познаване на учението на 
Иисус. Посланията на много 
от проповядващите по този 

начин привличат хората към 
Иисус без покаяние и без 
обръщане на сърцата им към 
Бога. Този компромис във вя-
рата се е разпространил до 
такава степен, че дори искре-
ни пророци, изпълнени със 
Светия Дух, биват клеветени 
и отхвърляни от вярващите, 
защото се опитват да гово-
рят истината за реалното 
обръщане на сърцата им към 
Бога. По отношение на това 
третиране на съвременните 
истински Божии пророци 
можем да си припомним 
казаното от свети Яаков в 
неговото послание стих 1:26: 
”Ако някой счита себе си за 
благочестив, а не обуздава 
езика си и мами сърцето си, 
то неговото благочестие е 
суетно.” 

Следователно обновле-
нието в Христовата Църква 
в съвременната епоха ще се 
реализира, след като вяр-
ващите разберат правилно 
ролята на истинските съвре-
менни Божии пророци. Глав-
ната цел, която Бог поста-
вя в служението на новите 
пророци, е да се помогне 
на хората да погледнат на 
Бога, на Иисус и на себе си 
като вярващи по-отговорно 
и по-задълбочено, отколкото 
са свикнали в обичайното 
църковно служение. Такава 
е целта например и на спод-
вижниците на новата креа-
ционистка наука, която се 
противопоставя на дискре-
дитиралата се вече теория 
на еволюцията на Дарвин. 
Тази нова наука е оръжието, 
с което са призвани да си 
послужат съвременните Бо-
жии пророци, наследници 
на издигнатите в древността 
от Бога пророци като Илия и 
свети Йоан Кръстител.
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ЕВРОПА, НАШИЯТ ДОМ

Европейското строителство – Европейското строителство – 

още надолуоще надолу

Eвропейското строител-
ство отчита пореден месец 
на понижения както на 
годишна, така и на месечна 
база, показват данните на 
Евростат. Известно подо-
брение се наблюдава при 
гражданското строител-
ство (инфраструктурните 
проекти), докато строежи-
те на сгради все още реги-
стрират значими пониже-
ния. Общият годишен спад 
в новото строителство в 
ЕС през септември е 9.4%, 
а за еврозоната - 8%. Тези 
понижения са по-малки от 
отчетените през август. На 
месечна база и двата регио-
на регистрират понижение 
от 1.1%.

За една година България 
е изгубила лидерското си 
място в Европейския съюз 
по ръст на новото строи-
телство и вече се намира в 
друга челна тройка - тази 
на държавите с най-голям 
спад. Данните показват, 
че през септември Бълга-
рия, Румъния и Словения 
са страните с най-голям 
годишен спад в новото 

строителство (спрямо ми-
налия септември). А само 
12 месеца по-рано същите 
тези 3 страни са били на 
върха в ЕС по ръст в строи-
телството.

Според Евростат новото 
строителство в България 
намалява през септември с 
19.7% на годишна база, като 
това е третото най-голямо 
понижение, измерено в 
ЕС за този месец. През 
септември 2008 г. страната 
ни е отчела годишен ръст 
от 17.7% - третият най-
голям в съюза. Подобни 
са данните за Румъния, 
която миналата година 
често оглавяваше месеч-
ната класация по ръст на 
строителството. Северната 
ни съседка беше и една 
от последните държави в 
Европа, които започнаха 
да декларират свиване в 
строителния сектор на 
годишна база.

Жилищният сектор на 
Европа неизбежно постра-
да от кризата, като първо 
започнаха да падат цените 
на големи пазари като ис-

панския. Страната вече 
дава сигнали за възстано-
вяване и през септември е 
една от едва 4-те държави 
в ЕС, които отчитат месе-
чен ръст в новото строи-
телство спрямо август. 
Проблемите на испанския 
жилищен пазар напомпаха 
и безработицата в страна-
та, която към момента е от 
най-високите в ЕС.

Не само в Испания, но 
и в цяла Европа настрое-
нията сред строителните 
компании се подобряват. 

***
Готвят се реформи за 

енергийната ефективност 
на сградите. От 2018 г. 
всички сгради в Европей-
ския съюз ще трябва да 
потребяват възможно най-
малко енергия за отопле-
ние, предаде Ройтерс. Това 
предвижда нова директива, 
която е била обсъдена във 
вторник между предста-
вители на страните от 
съюза и Европейския пар-
ламент. Според агенцията 
предстои до няколко седми-
ци директивата да мине за 

гласуване през парламента. 
Тя предвижда всички нови 
сгради да се изграждат 
така, че да използват ми-
нимално количество енер-
гия - ключова промяна, коя-
то ще намали с милиарди 

евро годишната сметка 
на Европа за природен газ 
и отопление. Ройтерс по-
сочва, че реформите ще 
въведат критерии за из-
числение на разходите за 
отопление в една сграда 

или отделно жилище. Така 
например наемодателите 
ще трябва да изчисляват 
колко енергоспестяващи 
са техните имоти, като 
този показател ще се от-
разява и върху наема.

Италия иска създаването 
на армия за единна Европа. 
Това заяви италианският 
министър на външните 
работи Франко Фратини. 
Според Рим интеграция-
та на страните от Съюза 
по линия на отбраната би 
могла да се активизира 
след влизането в сила на 
Лисабонския договор от 1 
декември.

Шенгенското споразуме-
ние за откриването на гра-
ниците изигра положителна 
роля не само за гражданите 
на страните, влизащи в 
Шенгенската зона, но и за 
чужденците, за които стана 
по-лесно да пътешестват из 
Европа. Сега, според Рим, 
е настъпило времето за 
«обща европейска отбра-
на», пише руският вестник 
«Независимая газета».

Според Алексей Арбатов 
от Центъра за междуна-
родна сигурност към Ру-
ската академия на науките, 
създаването на европейска 
армия би имало положител-
ни последствия. Експертът 
припомня, че повечето от 
страните от ЕС са членове 
и на НАТО. По този начин 
колкото повече ресурси 
европейците отделят за 
своите европейски корпу-
си за бързо реагиране и за 
общите въоръжени сили на 
ЕС, толкова по-малко ре-
сурси ще остават за НАТО, 
отбелязва изданието.

Европа
се готви
за бой

В пълен провал се превърна 
опитът на румънски емигрант да 
ограби супермаркет в Португалия. 
22-годишният мъж се заклещил в тяс-
ното прозорче, през което се опитал 
да нахлуе в магазина. На всичкото 
отгоре, докато правил несполучливи 
опити да се измъкне от примката, му 
паднали и панталоните. В тази поза 
начинаещият обирджия прекарал 
следващите 11 часа, докато полиция-
та се опитвала да измисли как да го 
извади от процепа. На момчето не 
му провървя, казва собственикът на 
супермаркета Антонио Оливейра. 

Преди да реши да влезе, трябваше 
да прецени, че няма да има опора, 
която да му помогне да се измъкне. 
Горната част на тялото му висеше 
вътре в магазина, а краката му, 
които стърчаха навън, не можеха да 
докоснат земята. Да се освободиш в 
тази ситуация, е просто невъзможно, 
допълни Оливейра.

Крадец Крадец 
без гащи без гащи 

Разходите на британците за пазаруване 
по коледните празници тази година ще 
намалеят за първи път от края на 80-те 
години на ХХ век, като продажбите на не-
хранителни стоки ще се свият с 2,5% или с 
1,3 млрд. британски лири (2.2 млрд. долара). 
Това сочат данните от изследване на компа-
нията за консултантски услуги в сектора на 
продажбите на дребно Verdict („Върдикт»), 
цитирано от Ройтерс.

Според прогнозата на компанията, през 
четвъртото тримесечие пазарът на дребно 
ще се свие с 0,7% на годишна база, което 
се равнява на понижение от 535 млн. бри-
тански лири. Това е първият спад, отчитан 
от 1989 г., когато започва статистиката на 
Verdict.

Според очакванията на Verdict, про-
дажбите на хранителни стоки ще нараснат 
с 2,3% до 723 млн. британски лири, а през 
коледния сезон тази година потребителите 
във Великобритания ще похарчат 6,8 млрд. 
паунда за покупки по интернет, което е уве-
личение с 837 млн. паунда или 132 паунда на 
човек. Какво е отчетеното намаление в про-
дажбите, може да се онагледи от данните за 
интернет продажбите във Великобритания 
през 2005 г. Тогава британците са похар-
чили 9,79 милиарда евро, а очакванията за 
2010 година са били, че онлайн продажбите 
ще бъдат три пъти по-големи, тенденция, 
която кризата очевидно преобърна.

Британците всеБританците все
по-стиснати за Коледапо-стиснати за Коледа

ЕС вече си има президент
и външен министър

Новият президент на Европейския 
съюз бе избран по време на извъ-
нредната среща на върха, на която 
бе посочен и външен министър на 
съюза, предаде агенция Франс прес, 
цитирана от БТА.

Белгийският премиер Херман 
ван Ромпой е президентът на Ев-
ропейския съюз, а британската ев-
рокомисарка за търговията Катрин 
Аштън - за върховен представител за 
външната политика, това съобщиха 
на пресконференция след среща-
та шведският премиер Фредрик 
Рейнфелд и британският му колега 
Гордън Браун, цитирани от АФП и 
ИТАР-ТАСС.

«Решението бе взето единодушно 
в съответствие с Лисабонския до-
говор», подчерта Рейнфелд, чиято 
страна в момента е ротационен пред-

седател на Евросъюза. Гордън Браун 
посочи, че Ван Ромпой е «донесъл 
период на стабилност в Белгия след 
месеци на несигурност». “Не можеше 
да бъде направен по-добър избор на 
ново ръководство на Европейския 
съюз”, заяви председателят на Ев-
ропейската комисия Жозе Мануел 
Барозу на пресконференцията късно 
вечерта в четвъртък веднага след 
приключването на извънредния 
Европейски съвет в Брюксел. 

Барозу поздрави белгийския пре-
миер Херман ван Ромпой и евроко-
мисаря, отговарящ за търговията, 
Катрин Аштън, за избирането им на 
постовете президент и върховен пред-
ставител за външната политика на ЕС. 
Той благодари на шведския премиер 
Фредрик Рейнфелд за «блестящата 
подготовка» на Европейския съвет.
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Без паспортни проверки на 
летищата ще пътуваме до стра-
ните от Шенгенското простран-
ство. Това ще стане, след като 
изпълним всички изисквания 
да бъдем външна граница на 
Шенген. Четирите междуна-
родни летища в София, Варна, 
Бургас и Пловдив вече са гото-
ви да бъдат външна граница 
на Шенгенското пространство. 
Това установиха при проверка 

на летище София вицепреми-
ерът и министър на вътреш-
ните работи Цветан Цветанов 
и министърът на транспорта 
Александър Цветков. България 
е поканена да влезе в Шенген 
през март 2011 г., но дотогава 
трябва да изпълним всички 
изисквания да бъдем негова 
външна граница. След като ни 
приемат, ще слизаме от само-
лета в Германия без проверка 

на личната карта. На летище 
София вече с а изградени 
съоръжения за разделяне на 
пътниците - на пристигащи от 
зона «Шенген» и на идващи от 
други държави. Има и четири 
стаи с 24-часово видеонаблю-

дение и легла за пътници, поис-
кали убежище, както и за тези с 
нередовни документи. 160 млн. 
евро ни дава ЕС за привеждане 
на границите, според изисква-
нията. До септември 2009 г. са 
договорени едва 21% от пари-
те. В момента вече над 60-70% 
от проектите са задействани, 
каза Цветан Цветанов.

 

Мисъл на броя „ Спешно да се отвори нов затвор 
за онези, които са извършили 

екологични престъпления към 
нацията. Никой у нас не знае 

нито какво яде, нито какво пие.

НОВИНИТЕ ОТ ПОСЛЕДНИЯ ЧАС

Число на броя

800 800 хиляди души хиляди души 
живеят с вируса живеят с вируса 
на ХИВ в Европана ХИВ в Европа

Трима с пистолет 
нападнаха мъж, 
свиха му
раница с пици

Летим в Европа без 
паспортни проверки

* На Волен Сидеров не му приляга да играе 
ролята на «мотор на управлението» 
- човека, който казва на министър-
председателя Бойко Борисов какво трябва 
да прави, каза заместник-председателят 
на ПГ на ДПС Лютви Местан в изказване от 
парламентарната трибуна.

*Европейската комисия обяви, че започва 
наказателна процедура срещу България 
във връзка с неправилно прилагане на 
европейското законодателство за 
отпадъците в София. Европейската комисия 
отправя също така предупреждение към 
страната ни за изграждането на ски писти в 
Рила и отражението на тези дейности върху 
райони, включени в Натура-2000.

*Бившият заместник-
министър и сегашен общински 
съветник Георги Кадиев даде 
показания в Националното 
следствие. От източници в 
прокуратурата стана ясно, 
че Кадиев е дал показания 
по делото срещу бившия 
началник на Националната 
агенция по приходите Мария 
Мургина.

*От РЗС са внесли в 
Административния съд 
искане да бъдат касирани 
частичните избори за 
кмет на София заради 
извършени множество 
нарушения, съобщи 
на пресконференция 
в парламента 
председателят на ПГ на 
РЗС Яне Янев. 

*Депутатът от БСП 
Кирил Добрев е получил 
две съобщения на 
мобилния си телефон от 
бизнесмена 
Красимир Георгиев 
от Плевен и те са били 
с пожелания за Коледа и 
Нова година. Това съобщи 
Добрев пред журналисти 
в парламента. 

* Президентът на Република България 
Георги Първанов прие в президентството 
европейските шампиони по 
мотоциклетизъм Ангел Караньотов 
и Александър Георгиев. На срещата 
присъстваха председателят на Комисия по 
супер мото и мотокрос към ФИМ-Волфганг 
Сръб, кметовете на трите града, домакини 
на европейски и световни шампионати. 

Режисьорът Андрей Слабаков пред агенция “Блиц”

Прокуратурата повдигна об-
винение на бившия министър на 
отбраната Николай Цонев, съобщи 
БТА. Той ще отговаря за купуването 
на американска поточна линия за 
строителство на хангари, складове 
и казармени помещения. Машината 
е струвала на държавата близо 13 
милиона лева, като парите били 
взети от бюджета на военновъздуш-
ните сили. Военните прокурори са 
повдигнали обвинението на Цонев 
в качеството му на бивш управи-
тел на дирекциите «Снабдяване и 
търговия» и «Управление на достав-
ките» към МО. По това обвинение 
той ще отговаря за сключени неиз-

годни, според прокуратурата, до-
говори за доставки и съхранение на 
хранителни продукти на армията.

Според прокуратурата от тези 
сделки министерството е ощетено 
с около един милион лева и 143 000 
долара. В края на август прокурату-
рата възобнови три досъдебни про-
изводства срещу бившия министър 
на отбраната Николай Цонев след 
извършени служебни проверки от 
Военноапелативната прокуратура. 
Разследванията се отнасят за пе-
риода 1999–2000 година.

Веднага след като гръмна «розо-
вият» скандал в МО, Цонев обяви, 
че ако е имало злоупотреби, то 

контролната 
система в ми-
нистерство-
то е щяла да 
ги улови. Той 
смята, че отговорност за розовите 
БМВ-та носи директорът на изпъ-
лнителната агенция, която ги е ку-
пила, а след това още две агенции, 
които са ги наследили, но не са ги 
пребоядисали. «Съжалявам, че тези 
розови истории развалиха имиджа 
на министерството, който съм гра-
дил. Розовите БМВ-та никога не са 
били ползвани от Министерството 
на отбраната», каза през септември 
Николай Цонев.

ГОРИ трети министър
от Станишевия кабинет

Извършителите на въоръжен грабеж 
в столичния квартал „Младост 1“ бяха 
арестувани от полицаи на 7 РПУ. Около 
7.30 часа вчера служител на пицария бил 
нападнат от трима мъже, единият от тях - с 
пистолет. Нападателите взели терморани-
ца с пици и след това офейкали. Полицаи-
те обаче бързо ги намерили и арестували. 
Двама от извършителите са братя - на 24 и 
28. Третият е на 21 години и е известен на 
полицията за кражби и шофиране в пияно 
състояние. В дома на братята са намерени 
незаконно притежавано оптично оръжие 
«Волтра» и револвер «Екол», различни по 
калибър и размер бойни патрони и пълен 
пълнител за автомат «Калашников». На 
двама от мъжете е повдигнато обвинение 
за извършено престъпление по чл. 198 
от Наказателния кодекс и им е наложена 
мярка за неотклонение за срок от 72 часа. 
На по-големия брат е повдигнато обви-
нение за извършено престъпление по чл. 
339 от НК и му е наложена мярка «парична 
гаранция». По случая е образувано досъ-
дебно производство. 

“Коалиция за България» е ин-
вестирала най-много средства в 
телевизионна политическа рекла-
ма за частичните местни избори 
в София - малко над 76 000 лева, 
следвана от РЗС с почти 74 000 
лева, ГЕРБ - 64 000 лева. ССД пък е 
партията с най-малко - 47 000 лева. 
Самостоятелният кандидат Теодор 
Дечев е използвал едва 19 500 лв. 
за телевизионна реклама. Това 

показват данните за периода 19 
октомври - 13 ноември от изслед-
ване, организирано от Фондация 
«Медийна демокрация».

Основният извод от изследва-
нето сочи, че всички партии са 
насочили рекламните си послания 
основно към възрастовата група 
41-50 години, както и към хората 
над 60 години. Липсват обаче по-
сланията към младите хора.

БСП, РЗС и ГЕРБ налели най-
много, за да се гледат по медиите

Плащаме за паркинг 
в цяла София Застрояване 

на “София-
ленд” и 
“Западен 
парк” 
предвиждат 
промените в 
устройстве-
ния план на 
столицата

Паркирането във всички квартали 
на София да стане платено, предвижда 
нов проект, приет вчера от общинския 
съвет на столицата. До януари догоди-
на ще трябва да се изготви стратегия за 
райониране на града, за да се обособят 
платени зони за паркиране навсякъде. 
Гласуваното предложение бе направено 
от съветника от ГЕРБ Радослав Тошев. 
Той обясни идеята си с това, че плате-
ното паркиране ще накара много софиянци да ползват 
градския транспорт и така щял да се реши проблемът с 
трафика. В същото време обаче съветниците не успяха да 
чуят ясни и конкретни предложения за терени, където да 
се изградят нови обществени паркинги в столицата.

Общинарите приеха проекта за промяна в общия 
устройствен план на София. Документът, представен от 
главния архитект Петър Диков, бе гласуван единодушно, 
като единственият глас «против» бе на съветника от 
БСП Георги Кадиев. Според него са неприемливи пред-
ложенията в “Софияленд” да изникнат 30-етажни офис 
сгради, а в “Западния парк” да бъде разрешено ниское-
тажното строителство. Пак нахранихме «котараците», 
категоричен бе Кадиев. Съветниците от левицата бяха 
против новия план на София да бъде приеман преди 
заклеването на Йорданка Фандъкова

БГ БЕН НАКРАТКО
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Александър 
Маринов*
Проведените частич-

ни избори за кмет на 
столицата върнаха към 
реалността някои край-
ни оптимисти относ-
но очовечаването на 
българската политика. 
Слабото участие и апа-
тията бяха предвидими 
с оглед на умората на 
избирателите и липсата 
на интрига, но начинът, 
по който политиците 
реагираха на случилото 
се, и видимата им не-
способност да направят 
разумни изводи са разо-
чароващи в контекста на 
надеждите, породили се 
след като тайфуна ГЕРБ 
помете тройната коали-
ция през лятото.На първо 
място, нека видим

какво говорят 
числата

Наистина на 15 ноември 
бе поставен рекорд по 
ниска избирателна актив-
ност на местни избори в 
столицата през последни-
те 20 години. По данни на 
Общинската избирателна 
комисия в София са гла-
сували 23.17 процента, 
или 257 367 от общо 1 
110 258 души, включени в 
избирателните списъци. 
За сравнение – на мест-
ните избори през 2007 г. в 
столицата избирателната 
активност бе 36.5%, а на 
частичните местни из-
бори през 2005 г. (когато 
Борисов бе избран за пръв 
път) – 33%.

Данните от екзитполо-
вете на социологическите 
агенции са категорични и 
единодушни. Кандидатът 
на ГЕРБ Йорданка Фандъ-
кова печели между 66 и 
70% от подадените гласо-
ве, Георги Кадиев – между 
24 и 27%, а третият – арх. 
Павел Попов, издигнат от 
РЗС - около 4%. Потвъ-
рдиха се очакванията за 
категорична победа на 
управляващите, но кар-
тината на слабото участие 
и реалният брой (а не 
«кухите» проценти) би 
трябвало сериозно да тре-
вожат всички участници в 
политическия процес.

Колкото и условно да е 
сравнението с парламен-
тарните избори, и ГЕРБ, 
и БСП губят почти поло-
вината от избирателите, 
подкрепили ги през юли 
т.г. (тогава в София ГЕРБ 
имаше 292 хил. гласа, а 
БСП – 112 хил.). Тъй като 
от БСП демонстрираха 
особен ент усиазъм от 
представянето на Георги 
Кадиев (без да подценява-
ме неговия личен принос 
и смелост), все пак трябва 
да се отчита, че при явява-
нето си като мажоритарен 
кандидат през юли в един 
от трите многомандатни 
района в София той по-
лучи над 46 хил. гласа. 
Ако към тях добавим не-
очакваните (но донякъде 
логични) петнадесетина 
хиляди гласа от бивши 
гласоподаватели на ГЕРБ 
и дори на «Синята коали-
ция», ще видим, че БСП не 
е допринесла особено за 

«доброто» представяне.
Ако има важна харак-

теристика на тези избори, 
чиито последици вероятно 
тепърва ще се анализират, 
това са

«Големите 
липсващи»

Независимо от поли-
тическите аргу менти, 
отсъствието от изборите 
на традиционните десни 
партии и «Атака» доведе 
до отваряне на нова елек-
торална «черна дупка». 
На парламентарните из-

бори през юли «Синята 
коалиция» получи около 
100 хил. гласа, а «Атака» 
– около 30 хил. Дори да 
вземем за ориентир мест-
ните избори от 2007 г. 
(тогава съответните числа 
бяха 70 хил. и 18 хил.), 
резултатите днес показват, 
че огромната част от тези 
избиратели не са излезли 
да гласуват и не са послу-
шали призива на лидерите 
си да подкрепят Йорданка 
Фандъкова. Ако сините и 
«Атака» оказаха някаква 
помощ на ГЕРБ, тя се из-
разяваше не в съществен 
пряк принос, а в това, че 
чрез неиздигането на кан-
дидат (особено от страна 
на десницата) бе избегнат 
втори тур на изборите. 
Тепърва ще проличи дали 
за подобен скромен успех 
няма да бъде платена пре-
калено висока цена.

Основателното 
дистанциране на 

гражданите
от тези избори като че ли 
бързо намери категорично 
оправдание в първите из-

явления на политиците. 
Тук едва ли имаше нещо 
ново – известно е, че от-
давна у нас никой не губи 
избори. Победители има, 
победени – не, или поне 
битите не се признават за 
такива. Всяка загуба ав-
томатично се превръща в 
някаква победа, а малката 
победа – в съкрушителен 
триумф. Бедата обаче не 
е главно в липсата на до-
стойнство и самокритич-
ност, а в стремежа да се 
натъкмяват демократич-
ните принципи спрямо 

конкретните изборни ре-
зултати.

Премиерът Борисов ве-
роятно не си дава сметка 
за по-дълбокия смисъл 
на заявлението му, че «на-
шите избиратели излизат 
точно толкова, колкото е 
нужно да победим с бол-
шинство; при по-силен 

враг,  както беше 
на парламентарни-
те избори, щяхме 
да мобилизираме повече 
хора». Демокрацията не 
може да бъде идентифи-
цирана с футболен мач, 
в който единият отбор 
играе «икономично» за 
минимална победа с едно 
на нула. Ако има някак-
ва прилика, тя е в това, 
че при такава грозна и 
безсъдържателна «игра» 
публиката е отвратена и 
престава да идва на ста-
диона.

Още по-нелепи бяха 
опитите на ръководство-
то на БСП да представи 
своите резултати като ня-
какъв успех, а гласуването 
за ГЕРБ – като едва ли 
не категорична присъда 
на избирателите. Стани-
шев, изглежда, не може 
да разбере, че единстве-

ният (засега) повод за 
някакво удовлетворение 
от управлението на голя-
ма част от гражданите е 
именно това, в което той 
обвинява правителство-
то – «произвеждането 
на скандали». Една част 
от софиянци наистина 
дадоха предупредителен 
знак на Бойко Борисов, 
но той не е там, където го 
търси бившият премиер. 
В ГЕРБ би трябвало да 
разберат, че опитите да 
принизят, обезсмислят 
или (не дай, Боже) осуетят 
гражданските дебати и 
демократичната полити-
ческа конкуренция ще ги 
приравни на предходните 
управляващи и в крайна 
сметка ще ги доведе до 
същия край. Точно в този 
смисъл тези, които се от-
казаха да се състезават с 
ГЕРБ, неволно (или умиш-
лено?) им правят много 
лоша услуга. Единствени-
ят печеливш от тази

мижава имитация 
на избори

бе Румен Овчаров, който 
не пропусна да подчер-
тае правилността на из-
браната от софийската 
организация (т.е. от него) 
политическа линия и да 
хвърли пореден камък в 
градината на Станишев: 
«Искам да ви припомня, 
че преди две години в една 
значително по-спокойна 
обстановка тези гласопо-
даватели бяха с 10 хил. 
по-малко. Така че аз наи-
стина разглеждам този 
вот за Георги Кадиев и за 
БСП именно в София като 

един много сериозен знак 
за стабилизиране на пар-
тията, като знак за това, че 
БСП има вътрешни ресур-
си, има сили за промяна и 
че ние сме започнали вече 
тази промяна».

Но дори и Овчаров не 
беше пощаден от типич-
ните за изборната нощ 
«грешки на езика». Той 
каза нещо, кое то има 
дълбок смисъл: «Очевид-
но слухът за преждевре-
менната смърт на БСП е 
силно преувеличен». По-
литическата кончина на 
социалистическата партия 
няма да е преждевремен-
на, но е неизбежна. Резул-
татите от тези избори не 
отлагат този момент - на-
против, БСП продължава 
да губи подкрепа, а вече 
не личи и прословутият 
инстинкт за оцеляване, 
който запазваше партията 
в редица тежки моменти 
на прехода.

Една от възможните 
важни поуки от тези избо-
ри е, че за пореден път бе 
пропусната добра възмож-
ност за диалог с жителите 
на столицата (или поне с 
една част от тях) относно 
пътищата за решаване на 
натрупалите се системни 
проблеми. Както показва 
опитът на напредналите 
страни, които се мъчим да 
догонваме, нито една пу-
блична политика няма се-
риозен шанс да успее, ако 
не разчита на доверието, 
разбирането и участието 
на хората.

*Авторът е доцент 
по публична 

администрация

ПРОГНОЗИ, АНАЛИЗИ, КОМЕНТАРИ

Избори на 
изкуствено 
дишане 

То пък един преход... 
в. «Дневник»
Ако през май 1991 г. 76% от 

българите са одобрявали за-
почналата две години по-рано 
«промяна», то днес техният дял 
е намалял до 52%. Така стра-
ната ни отчита най-големия за 
района спад в одобрението на 
демокрацията, е изводът на 
американския социологически 
център «Пю».

Резултатът от допитването 
показва, че 20 години с лед 
рухването на комунизма насе-
лението на България се е раз-
делило на две ясно очертани 
половини. Едната твърдо не 
приема преминаването от пла-
нова към пазарна икономика 

(47%), както и към многопар-
тийна система (40%), не харесва 
живота си (62% са отговорили, 
че по времето на социализма са 
живели по-добре) и предпочита 
«здравата ръка» (68%). Само 
допреди седем години за «две 
Българии» не е можело да става 
и дума - според «Пю» от 2002 г. 
насам броят на хората, които 
са убедени, че демократично 
правителство е в състояние да 
им реши проблемите, буквално 
се е стопил до мижавите 26%.

Разбира се, данните пред-
полагат различен прочит на 
причините, заради които днес 
представляваме такава печална 
картина. Песимизъм и незря-

лост например. Или носталгия и 
мързел. А също разочарование 
и умора, защото две десетиле-
тия след «промяната» бълга-
рите разбраха, че точката, до 
която стигнаха, не е много по-
различна от отправната. През 
1989 г. това знаеха онези, които 
се погрижиха демокрацията 
ни да не бъде съвсем истинска 
демокрация, и икономиката - не 
истински пазарна.

В този смисъл не е вярно, че 
българите не одобряват демо-
крацията - у нас тя не е това, 
което е. Масово не се одобрява 
нейното подобие след имита-
цията, която ни беше пробутана 
като «преход». Преход ли? Как-
то се казваше във вица:

- Тук ли живее Иван Петров?
- То пък един живот... 
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Някои хора може би не зна-
ят, че има такъв ден. За други 
е повод да празнуват. Защото 
това е ден, в който можем да 
се замислим за семейството, 
за нашето семейство - за цен-
ностите, за възпитанието, за 
толерантността, за компро-
миса, за добротата. Да се за-
мислим за човечността. Как 
възпитаваме децата си днес, 
какво им даваме, успяваме 
ли? 

 На 21 ноември Християн-
ската църква чества Въвеждане 
на пресвета Богородица в хра-
ма (Въведение Богородично 
или само Въведение). Това е 
един от дванадесетте велики 
християнски празници, отбе-
лязван и от православието, и 
от католицизма. Според право-
славната традиция Въведение 
Богородично слага началото на 
Коледните пости и се свързва с 
настъпващата зима и очакването 
на църковните тържества около 
Рождество Христово.

С решение на Светия синод на 
Българската православна църква 
от 1929 г. Въведение Богородично 
в България се чества и като Ден 
на християнското семейство и на 
православната учаща се младеж. 
Семейното ходене на черква на 
този ден символизира влизането 
на тригодишната Мария в храма 
и напомня на бащи и майки за 
духовните им задължения към 
децата. След това семейството 
се събира около масата на чаша 
вино, топла пита и вкусна гозба. 

Така те честват освен 
празника и здравата 
връзка помежду си. 
Масата се оставя не-
разтребена, за да дой-
де Богородица през 
нощта, да си хапне и да 
благослови дома.

По времето на Въве-
дение Богородично 
народът ни гадае как-
во ще е то през цялата 
следваща година. Ако 
е топло и слънчево, 
зимата ще е люта, ля-
тото ще е сухо, а пло-
дородието - слабо. Ако 
вали дъжд или сняг, 
зимата ще е снежна, 
лятото - дъждовно, а 
реколтата - богата.

Малко история 
Най-ранното изве-

стие за този празник 
в древната църква е от 
края на VII век. През 
VIII век патриарх Та-
расий го въвежда в 
Константинополската 
църква, а в Римокато-
лическата празникът 
е установен от папа 
Григорий и за първи път е праз-
нуван през 1374 година.

В основата на празника е едно 
важно събитие от живота на 
Света Богородица. Когато тя 
била на три години, нейните 
родители изпълнили дадения 
обет и тържествено въвели 
своята дъщеря в Йерусалимския 
храм, за да я посветят на Бога. 

Тя за почуда на всички изкачила 
сама 15-те стъпала до входа и се 
спряла на най-горното. Първос-
вещеникът Захария посрещнал 
малката Мария и я въвел в Све-
тая Светих на храма. Тя заживяла 
там в служба на Бога, прекарвала 
дните си в усърден труд, молитви 
и се подготвяла да стане майка на 
Божия Син. Когато Дева Мария 

навършила пълнолетие, тя 
пожелала да не се омъжва, 
а да се посвети изцяло на 
Бога. Тогава свещениците 
по внушение на Светия Дух 
я сгодили за престарелия й 
сродник Йосиф. Той уважил 
обета й пред Господ, станал 
покровител на Света Богоро-
дица и пазител на родения от 
нея Иисус Христос.

Според църковния ни кален-
дар Въведение Богородично 

попада в периода на Коледните 
пости. На този ден по време на 
празничната Света Литургия, 
вярващите приемат Свето при-
частие, а с него и нови сили за 
духовен растеж и борба със 
злото - в себе си и в света. На 21 
ноември във всички храмове у 
нас се излага осветената икона с 
изображение на тригодишната 
Света Богородица, възкачваща се 
по стъпалата на Йерусалимския 
храм. Вярващите й се молят да им 
бъде закрилница и да им помага.

Не случайно Църквата е от-
редила Въведение Богородично 
като Ден на християнското се-
мейство. Подобно на влизането 
на Света Богородица в храма 
е и семейното идване в църква 
на този ден. То символизира 
въвеждането на детето в лоното 
на християнската църква и вяра-

та - духовно задължение на всеки 
родител. Защото семейството 
е най-доброто училище, което 
може да даде първите познания 
за Бога и Православието, за хри-
стиянските добродетели, на които 
векове се е крепял българският 
род. И днес българинът проявява, 
според възможностите си, тра-
диционната благотворителност 
по повод Деня на християнското 
семейство. За да може и лишените 
от домашен уют да се почувстват 
по-малко самотни и изоставени. 
Приходите от различните благо-
творителни прояви отиват за си-
ропиталища и старчески домове, 
за подпомагане на инвалиди и 
социално слаби хора.

В ценностната система на 
българина семейството е заемало 
и заема главно място, защото 
то е свято. В него децата трябва 
да бъдат щастливи. Да бъдат 
прегръщани, да бъдат обичани, 
да се радват на нашата любов, но 
и да се научат да бъдат добри. Да 
се научат да бъдат отговорни и 
толерантни.

“Няма път, който да не започва 
от къщата”, казват мъдреците. 
Пак от нея започва и пътят към 
Църквата и вярата. Затова и 
празникът Въведение Богоро-
дично е на особена почит сред 
православния български народ. 

Денят на християнското семей-
ство е и повод да се замислим, да 
отворим душите и сърцата си за 
доброта. Да бъдем благословени 
ние, домът ни, семейството ни!

Днес е празник 
много мил,

с него Бог ни е 
благословил

Въведение на Пресвета Богородица в храма. Фреска от около XIV в. от Мануел Панселинос.

21 ноември 
е Ден на 

християнското 
семейство, 

един от 
дванадесетте 

велики 
християнски 

празници, 
отбелязван и от 

православието, 
и от 

католицизма

Днес е празник много мил, 
с него Бог ни е благословил, 
затова ще Му благодарим, 
че с семейство ни е надарил. 
Събрали сме се тук сега 
по християнски у дома. 
Мама вкусна гозба прави, 
кака сръчно й помага 
и лъжицата подава. 
После правят вкусна питка 
като слънце в маргаритка, 
мажат я със яйчице 
и пекат я с масълце. 
После идват баба, дядо 

и посрещаме ги с радост. 
Мама новата покривка вади, 
кака тръгва да я глади. 
Татко носи плодове 
и се чуват смехове. 
Всички сядаме задружни, 
хващаме се за ръце 
и се молим от сърце: 
да сме здрави, да сме живи, 
да сме винаги щастливи. 
Все така да сме задружни, 
да помагаме си в нужда. 
Да сме истински християни, 
Бог със нас да се похвали.

Митологията разказва, че бог Дионисий бил 
влюбен в дъщерята на гръцкия цар Карий, но 
се случило нещастие и девойката умряла. Той я 
превърнал в орехово дърво, а Артемида занесла 
печалната вест на Карий и му казала да построи 
храм в нейна чест. Направили колоните от орехо-
во дърво във формата на млада жена и ги нарекли 
кариатиди - нимфи на гръцкия орех. 

Наричат ореха гръцки, защото преди хиляди 
години го доставяли гръцки търговци. Предпо-
лага се, че хората научили за тези вкусни ядки 
преди повече от 8000 години.

Плодовете - полезни, калорични
Според диетолозите ореховите ядки са истин-

ски склад на витамини - С, каротин, Е, В1, РР и 
др., а покрай тях и на много минерални вещества: 

калий, натрий, фосфор, желязо, магнезий, кал-
ций, йод. Да, те съдържат от 60 до 80% мазнини, 
но голяма част от тях са ненаситени, а това озна-
чава, че не съдържат холестерол, който е опасен 
за кръвоносните съдове. Орехите са прекрасен 
източник на белтъчини от растителен произ-
ход, които успешно заместват животинските. 
Отличават се с голямо разнообразие на амино-
киселини, повечето от половината незаменими, 
които не се синтезират в организма на човека, но 
играят важна роля при обмяната на мазнините. 
100 г орехови ядки дават от 600 до 850 калории. 
По калорийност орехите надминават 1,5 пъти 
сланината, 2,5 пъти меда, 3 пъти хляба, 5 пъти 
пилешкото, 7-8 пъти рибата и 10 пъти картофите 
и кравето мляко.

Орехът се използва за приготвяне на много 
наши национални ястия - таратор с орехи, 
баница с орехи, пълнен шаран с орехи, 
тиква с орехи и др. Със счукани на 
ситно ядки се овкусяват плодовите и 
зеленчуковите салати. Сладкишите и 
тестените изделия дължат приятния 
си вкус и аромат на орехите. Зелени-
те плодчета, в които до голяма степен 
се запазва витамин С, се използват 
за приготвяне на орехов ликьор или 
сладко. Днес ви предлагаме нещо мно-
го вкусно и любимо от малки и големи.

За тестото: 1 и 1/4 чаши брашно, един 
бакпулвер, 90 г масло, нарязано на парченца, 
3-4 супени лъжици вода.

За плънката: 1/4 чаша брашно, 1/6 чаша захар, 250 мл гъст 
захарен сироп, 4 разбити яйца, 30 г разтопено масло, една ванилия, 1 чаша 
половинки от орехи.

Пресяваме брашното, прибавяме бакпулвера и с края на пръстите разтри-
ваме маслото с брашното, докато се получат дребни трохи. Прибавяме 3-4 
супени лъжици вода и омесваме гъсто тесто. Ако е необходимо, добавяме 
още малко вода. Месим, докато се получи еднородна маса. Слагаме тестото в 
хладилника за 15 минути в полиетиленов плик.

Загряваме фурната на 200 градуса. Разстиламе тестото в тавичка с диаметър 
23 см, така че да покрие и стените. Изрязваме краищата и надупчваме с вилица 
тестото. Печем 15 минути, докато стане златисто. 

За плънката смесваме пресятото брашно и захарта в дълбока купа. При-
бавяме сиропа, разбитите яйца, маслото и ванилията, като бъркаме с миксер. 
Добавяме орехите. Получената смес изливаме във формата от тесто. Слагаме 
във фурната на 160 градуса за около час, докато плънката се надигне равно-
мерно. Тя не трябва да е твърда, затова внимателно следим печенето. Подна-
сяме със сладолед. 

Пай с орехи

„Господарят на времето“ живее 300 години
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МОДА, ЗДРАВЕ, КРАСОТА

Печените плодове – едно голямо изкушение през 
есента. Макар рецептата да е лесна, има някои 
модификации. Ето малко повече за това. Подберете 
плодовете като бройка и размер така, че да се подреж-
дат плътно в тавичката. Измийте ги. Най-семплият 
вариант е просто да поставите плодовете в тавата, да 
сложите 1/2 ч. ч. вода и да запечете.

Малко по-сложен, но и по-вкусен вариант е този, 
при който плодовете се измиват, с малко ножче се по-
чистват от сърцевината (дръжка и семки) и се пълнят 
със захар или смес от нарязани на едро орехи, захар 
и канела. Запичат се за около 20-30 минути в умерена 
фурна.

Исто-
р и я т а 
на ръка-
в и ц и т е 
датира от ня-
колко века. Всич-
ко започва доста тривиал-
но - първите изпълняват 
изключително защитна 
функция. Например в 
древна Гърция само бла-
годарение на тях е било 
възможно да се къса бод-
ливата трева. А римляните 
дори ядели с ръкавици не 
защото били големи естети 
- просто за горещото месо 
още не били изобретени 
прибори за хранене.

Символиката на ръкави-
ците също е доста разноо-
бразна. Те служели като 
атрибут на феодалната 
власт и знак за повишение 
в звание или даване на 
определени привилегии, а 
при епископите - посвеще-
ние в сан. Благодарение на 
кралската ръкавица в Ев-
ропа се давали разрешения 
за търговия, събиране на 
данъци, пускане в обраще-
ние на монети. Съдиите се 
занимавали с правосъдие 
само ако са с ръкавици. 
Ролята им в живота на 
рицарите е всеизвестна - те 
са важна част от етикета 
в общуването. Когато се 
хвърлят в краката, означа-
ва дуел, а при удар с тях в 
лицето позорът може да се 
измие само с кръв. 

Като украшение ръка-
виците се използват още 
от XI век - обикновено са 
дълги, от бяла материя, а 
върху тях се слагат пръсте-
ни и гривни. Ръкавиците 
се приемат дори за белег 
на благосъстояние - всяка 
уважаваща себе си лейди 
поръчва за новия сезон не 
по-малко от 15 чифта. Но 
те служат и за интригант-
стване, и за погаждане на 
мръсни номера. Случва 
се дамите да изпратят на 
съперницата си красива 
ръкавица, напоена с от-
рова, която бързо попива 
в кожата и води до фатален 
изход. Подарена от дама на 
кавалера, този елегантен 
аксесоар говори за по-
специално отношение и 
надежда за връзка.

Така или иначе търсене-
то на ръкавици постоян-
но расте. Англичанинът 
Джеймс Уинтер през 1807 
г. създава машина за шиене 
на модели от кожа. Еднов-
ременно с това се появяват 
и гумени. В началото на ХХ 
век най-модерните са от 
кожа на коза. А за спорти-
стите няма нищо по-добро 
от модел, направен от... 
куче.

И преди векове, и 
сега ръкавици носят 
почти всички. Досега са 
запазени някои правила в 
етикета на носенето - чер-
ните са за траурно облекло, 
жълтите се слагат по време 
на лов, а белите - за бал. 
За съвременния човек е 
важен

стилът в избора
на ръкавици за определени 
случаи. Модните аксесоари 
помагат да се сложат опре-
делени акценти в тоалета, 
да се изтъкне уникалността 
на личността. Най-често в 
днешно време «облеклото» 
за левицата и десницата се 
избира в съответствие с 
шала или шапката. Важен 
е и изборът на подходящ 
материал за случая. Напри-
мер официалният костюм 
изисква ръкавиците да са 
ушити от висококачестве-
ни видове кожа, докато за 
уикенда на вилата такъв 
модел ще изглежда доста 
неуместно - трябва да си 
вземете плетени. Не бива 
да се забравя, че е добре да 
се съобразявате и със стила 
на облеклото - с бродерия 
пасват на фолклорния, с 
външни шевове са подхо-
дящи за урбанистичния, 
дългите са предпочитани 
за романтичния.

Когато избирате кожени 
ръкавици, които трябва 
да бъдат меки, еластични 
и здрави, не забравяйте да 
проверите качеството на 
боята и шевовете. Това се 
прави, като с влажна свет-
ла материя или салфетка 
се потърка външната и 
вътрешната им страна. Ако 
боядисването е качествено, 
върху нея няма да останат 
следи. Иначе рискувате 
един прекрасен ден да от-
идете на работа със зелени, 
сини или черни ръце.

Обикновено ръкавиците 
са ушити от не по-малко 
от 16 парчета. Шевовете 
трябва да са направени с 
некъсащи се конци, без 
пропуски и да не са из-
кривени. По-добре е да не 
си купувате кожени ръка-
вици, направени от пар-
ченца, защото не са много 
здрави. При модели от 
плат, вълна или трикотаж 
също са важни качеството 
на материята и шевовете, 
които трябва да са фини, 
но качествени. А и да не за-
бравяме, че наред с декора-
тивната функция за демон-

стри-
ране на оригиналност, 
най-важното е все пак 
ръкавиците да предпазват 
от студа. По-подходящи за 
целта от кожените, подпла-
тени с каракул или вълна, 
все още не са измислени. 
Правилно подбраните ще 
ви накарат да забравите 
за напуканата кожа на 
ръцете и

ще запази ставите
от преохлаждане и ревма-
тизъм.

Дори и да сте сигурни 
във вашия размер на ръка-
виците, непременно тряб-
ва да пробвате няколко 
модела. Те не бива да стоят 
на ръцете ви сбръчкано 
или прекалено опънато. Не 
разчитайте, че кожените 
ще се отпуснат, тъй като 
някои видове се свиват 
след намокряне. В тесните 
или големите ръкавици 
ръцете ви ще мръзнат. 
За оптимален се приема 
размерът, когато усещате 
ръкавицата като втора 
кожа - ръката ви е свобод-
на, а между нея и подпла-
тата остава съвсем малко 
пространство. И още един 
нюанс: помнете, че кожата 
се отпуска само в широ-
чина. Ако ръкавиците са 
къси, няма да може да ги 
разтегнете по дължина.

Подплатата им обикно-
вено се прави от трикотаж, 
вълна или памук. Най-добре 
е тя да бъде с намалено 
съдържание на синтетич-
ни съставки, като по този 

начин ще попива влага и 
ще пропуска въздух, но 

при това няма да се 
отпусне и да се набръ-
чка. Ако подплатата 
е от каракул или 
вълна, опитайте да 
дръпнете от нея, за 
да прецените дали 
се къса лесно. Иначе 
рискувате към края 

на сезона да останете 
без подплата в ръка-

виците.
Плетените модели 

обикновено изглеж-
дат не толкова еле-
гантно, както ко-
жаните, и запазват 
вида си по-малко 
време. Обаче топлят 
много добре, а и са 
доста по-евтини. 
Ако обичате да но-
сите плетени шапки 
и шалове, можете да 
си подберете чудесен 
комплект. Вижте съста-
ва на преждата, от която 
са направени. Колкото 
повече синтетика има в 
нея, толкова по-малко ще 
топлят, но няма да се раз-
тегнат. Имайте предвид, 
че ръкавиците от чиста 
вълна понякога миришат 
доста неприятно, когато 
се намокрят. А и не са под-
ходящи за притежателките 
на дълги нокти, защото 
маникюрът обикновено 
«пробива» плетивото.

Ръкавиците в никакъв 
случай не бива да са къси. 
Можете да вземете за ори-
ентир дължината на ръка-
вите на връхните дрехи 
за зимата: между тях и 
ръкавиците не трябва да 
остава непокрита част, за 
да не рискувате да изсту-
дите ставите си.

Моделите с един пръст, 
които са предназначени 
най-вече за децата, са по-
малко удобни от тези с 
пет, но са по-надеждни и 
топлят много повече. Все 
пак обикновено първи 
мръзнат пръстите, а в този 
модел те не са «самотни», 
а са събрани заедно и то-
плообменът между тях е 

по-добър.
Съществуват още специ-

ални ръкавици за шофьори 
и спортисти. Обикновено 
те са кожени или велурени, 
със специално закопчаване 
н а 

китката за по-надеждна 
фиксация. Здравината на 
шофьорските ръкавици 
се осигурява от специална 
подплата, зашита от страна 
на дланите. За по-голямо 

удобство пазарът 
предлага модели 
с отрязани пръсти 
и вентилационни 

дупки или мрежа.
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Облекло за десницата и левицата, 
кои са нашите ръкавициръкавици

Ябълките опъват бръчки
Има ли ключ към вечната хубост? Да, смятат 

учените. И той се крие в ябълките. Нито един 
друг плод не съдържа толкова много витамини 
(А, B, C, E), микроелементи (желязо, мед, манган) и 
минерални вещества (калий, натрий). Ябълките са 
най-краткият път към опънатата кожа и стегнатото 
тяло. Причината - в големите дози витамин Е. Той 
решава проблема с целулита и изглажда бръчките. 
Пектинът в ябълките помага и за бързото топене 
на мазнинките. А конските дози витамин C в плода 
витализират клетките. Ябълките крият и други 
приятни изненади - аскорбиновата киселина в тях 
изчиства токсините от организма и подмладява 
клетките. А салициловата гарантира ослепително 
бяла усмивка, обясняват учените. 

Вкусно и полезно 

Печени ябълки, Печени ябълки, 
круши, дюликруши, дюли
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Кафене за вещици ще Кафене за вещици ще 
отвори врати в Софияотвори врати в София

Галерия „1908“

Виктор Крум от «Хари Потър» ста-
ва бизнесмен. Актьорът Станислав 
Яневски замисля да отвори собстве-
но магическо кафене насред София. 
Българинът, участващ в хитовата 
кинолента, наскоро е имал среща с 
режисьор и кастинг-агент във Фран-
ция за роля в екшън и сега чака да 
разбере дали ще го наемат. Той обаче 
е разбрал, че всички актьори имат и 
постоянни доходи, на които да раз-
читат между участията си във филми, 
затова решил да завърти собствен 
бизнес в столицата. Завършилият в 

Лондон бизнес икономика младеж 
все още обмисля какви «магически» 
трикове да приложи в бъдещото си 
заведение. Дотогава оглежда родните 
клубове с приятели за новогодишен 
купон. Станислав бе през август пред 
камерите в Лондон за снимките на 
седмата част «Хари Потър и смърто-
носните светии». В нея Виктор Крум 
се завръща с напълно нова визия. От 
няколко дни той е подстриган и си е 
върнал обичайния образ. “Не смятам 
да се местя за постоянно в чужбина”, 
твърди филмовата ни звезда. 

Виктор Крум Виктор Крум 
(Станислав (Станислав 
Яневски) ще Яневски) ще 

прави магии в прави магии в 
собственото собственото 

си кафене си кафене 
насред София насред София Грейнаха везаните Грейнаха везаните 

платна на Рошпакаплатна на Рошпака

Наричат 
картините му 
наивистични, 
но художникът 
твърди, че няма 
такъв стил у нас. 

Едно от най-слънчевите момчета на родния 
арт Росен Рашев-Рошпака посреща своите 20 
творчески години с голяма изложба, озаглавена 
«Пътят на лъчите», във великолепното про-
странство на галерия «1908». «Искам хората да 
научат, че ми е слънчево на душата. И се опит-
вам този позитивизъм, който е около мен, да го 
предам и в работата си», разказва художникът. 
Подписът му стои под картини, които са в колек-
ции в Германия, Швейцария, Франция, Израел, 
САЩ, Япония, Италия, Белгия, Гърция.

Рошпака, едно от явленията в модерното ни 
арт пространство, е от сериозните открития 
на изкуствоведa Максимилиан Киров. Дълги 
годините той е в ролята на меценат на неверо-
ятния талант. Наричат Росен наивист, но ако го 
питате, ще ви каже, че в България няма истинска 
наивистична школа. Страхотният експеримент, 
който продължава вече доста време, са «шити-
те» му картини. Рядко ще видите мъж с игла в 
ръка, но Рошпака шие ли, шие. Когато го питаш 
откъде знае да шие, може с часове да разказва 
за баба си и нейния стан, на който го е учила 
да тъче. Днес баба му би се гордяла с равните 
бодове, с които внукът й оформя по платното 
човеци, птици и риби, къщи, кораби и слънца. 
Така от 1992 г. започва да участва във всички 
общи изложби на галерия «Витоша». А през 
1994-а получава награда за цялостно творчество 
на Международната фондация «Св. св. Кирил 
и Методий». Няколко години представя свои 
неща и на Международното биенале за наи-
вистично изкуство в Ягодина, Сърбия, като 
през 1995 и 2003 г. получава и голямата награда. 
Рошпака е участвал в Световното триенале на 
инситното изкуство, Братислава, а през 2003 г. 
негови неща ни представят в дните на българ-
ската култура в Лондон. 

Една от най-знаковите 
фигури в нашия му-
зикален живот – пиа-
нистът Димо Димов, 
издаде първия си ком-
пактдиск. Премиерата 
на албума бе на 19 но-
ември в обновената и 
красиво аранжирана 
концертна зала на На-
ционалното музикално 
училище „Л. Пипков”. 

П р о и з в е д е н и я т а , 
включени в първия 
компактдиск на Димо 
Димов, са живо изпъ-
лнение от рецитала 
на пианиста в зала 
„България” през фев-
руари тази година. То-
гава под „шапката” на 
Нов симфоничен ор-
кестър беше и премие-
рата на пианиста със 

солов рецитал в най-
престижната българска 
концертна зала.

Димо Димов е роден 
през 1954 година. Завъ-
ршва Националното 
музикално училище и 
Националната музи-
кална академия в класа 
на Джулия и Констан-
тин Ганеви. Специали-
зира в САЩ при проф. 

Лили Краус.Носител 
е на първа награда на 
Международния кон-
курс за пианисти «Ма-
рия Калас» в Атина. 
Изнася множество кон-
церти в Европа, Азия и 
САЩ. Професор е по 
пиано в Националната 
музикална академия 
«Проф. Панчо Влади-
геров». 

Пианистът Димо Димов 
издаде компактдиск 

На 17 ноември в зала “България” гостува танго 
легендата Родолфо Медейрос - бандонеонист и 
композитор, в трио с Армандо де ла Вега - аку-
стична китара, и Серхио Ривас - контрабас. На 
сцената танцуваше известнaтa аржентинска тан-
го двойка Наталия Гамес - Габриел Анхио. Родол-
фо Медейрос е сред емблематичните лица както 
на класическия стил, така и на съвременните 
търсения на танго нуево. Талантливият музикант 
три пъти е бил номиниран за Грами за танго музи-
ка. Дълго време си е партнирал с такива колоси 
на аржентинското танго като Освалдо Пулиезе и 
Астор Пиацола, а свръхкритичният перфекцио-
нист в красическата музика Даниел Баренбойм 
го признава за изключително музикално явле-
ние. През 80-те и 90-те години на XX век Родолфо 

Стихийно и яростно

Танго легендата
Рудолфо Медейрос изнесе

концерт в София

на съвременното 
танго. 

З а  с м и с ъ л а 
на своята музи-
ка той споделя: 
«Силно вярвам, 
че ис тинското 
изкуство трябва 
да докосва духа 
и съзнанието... 
Тр я б в а  в и н а -
ги да се опитва 

Медейрос се изявява пре-
димно в експериментатор-
ските търсения в областта 

да проникне в 
дълбините на ду-
шата, понякога 
дори стихийно и 
яростно.”



БГ БЕН 21 ноември 2009 г.
Брой 22 (177 ), Година VI 21
     

КУЛТУРА И ИЗКУСТВО

Филмът «Дзифт» на Явор 
Гърдев беше провъзгласен за 
истински хит в Тайланд. Лен-
тата бе представена в селек-
цията «световни хитове» на 
Световния филмов фестивал 
в Банкок.

За първи път в историята си 
форумът включи в програмата 
си пет български филма. Това 
са «Джаста Праста» на Андрей 
Слабаков (секция за докумен-

тално кино), «Куба е музика» 
на Илиян Джевелеков (фести-
вална програма «Музика по 
избор»), дебютните филми 
на Илиян Метев «Голешово» и 
на Живко Димитров «Тялото» 
и «Дзифт» на Явор Гърдев. 
Всичките заглавия бяха по-
срещнати с голям интерес от 
ценителите на киното и фе-
стивалните фенове. 

Следващата филмова про-

ява с българско участие в 
Тайланд е фестивалът на Ев-
ропейския съюз, който ще се 
състои от 19 до 28 ноември в 
Банкок. Българските заглавия, 
участващи във фестивала, са 
филмът на Светослав Овча-
ров «Единствената любовна 
история, която Хемингуей 
не описа» и документалният 
«Коридор №8» на Борис Де-
сподов.  

„Дзифт“ възхити кинолюбителите и в Тайланд 
„Дзифт“ прикова 

вниманието 
на публиката в 
азиатската страна 

Първият игрален пълнометражен филм на театралния 
режисьор Иван Станев ще бъде представен в три преми-
ерни прожекции по време на тазгодишната Киномания 
- на 27, 29 и 30 ноември. Познат на българската публика 
като театрален авангардист, Иван Станев вече има два 
видеоарт проекта - „Вилата на мистериите” и „Луксор 
Лас Вегас”. Благодарение на подкрепата приятели, ре-
жисьорът предприема заснемането на филма Moon Lake 
през лятото на 2007 г. в района на Камен бряг, Тюленово 
и Шабла с голям екип от художници, философи, класи-
чески и съвременни музиканти и млади изпълнители, 
избрани на специален кастинг. 

Около древната митологична двойка – Орфей и 
Евридика, и тяхното лутане из един отиващ си свят, е 
положена и основната идея на филма. Още през 2003 г. 
Иван Станев заснема разбилия се край Варна танкер с 
името Moon Lake. Той проследява разрязването на кора-
ба, първоначално от няколко души, а впоследствие само 
от един човек – оксижениста Иван Иванов. Част от този 
филмов материал присъства и в настоящия филм - Moon 
Lake, а Иван Иванов е един от участниците.

В началото на 2008 филмът окончателно е завършен, а 
цялата постпродукция е осъществена в Берлин. Освен 
режисьор, Иван Станев е и сценарист на Moon Lake, 
създател на идейното тяло зад филмовия материал. Зад 
камерата е българският оператор Стефан Иванов – рабо-
тил за много чуждестранни продукции като „Версенжен-
ториск” и „ Марион Бридж” ( най-добър игрален филм 
на фестивала в Торонто през 2002), както и познатите 
филми – „Приятелите на Емилия” и „ Любовното лято 
на един льохман” на Людмил Тодоров. Създател на му-
зиката е Себастиан Майснер – добре познат в Европа 
мултимедиен артист – работещ, компилирайки форми 
на видеоарта, фотографията и музиката. 

Moon Lake с
три прожекции 

Камен Донев, Тома Мар-
ков, Явор Гърдев, Бора 
Петкова и Камен Калев са 
номинирани за наградата 
на името на именития теа-
трал – подзаглавие 

Актьорът, режисьорът 
и драматургът Камен До-
нев, поетът и писателят 
Тома Марков, режисьорът 
Явор Гърдев, Бора Пет-
кова - визуален артист, и 
Камен Калев - режисьор 
и сценарист, са първите 
петима предложени за 
наградата «Стоян Камба-
рев», учредена от еднои-
менната фондация. Номи-
нациите бяха тържествено 
връчени на творците на 
церемония-концерт в сто-
личния «Sofi a Live Club». 
Същата вечер актрисата 
и певица Деси Тенекед-
жиева представи заедно с 
музикантите Боби Вълчев 

и Димитър Льолев голяма 
част от албума си «Сhillout 
project», който се очаква 
да излезе в началото на 
следващата година. Това 
бе и първото събитие за 
набиране на средства в 
подкрепа на фондацията 
за изкуство «Стоян Камба-
рев», чиято председател-
ка е съпругата на 
режисьора - Деси 
Тенекеджиева. 

Стоян Камбарев 
(1953-1998) е от 
емблематичните 
театрални режи-
сьори на 90-те , 
доказал своя без-
спорен талант у 
нас и в чужбина. 
Десетата годиш-
нина от ранната за-
губа на известния 
творец подтикна 
кръг от приятели 

и съмишленици да основат 
тази фондация, обясни 
Тенекеджиева на среща с 
журналисти. Сред основ-
ните цели на фондацията 
е да открива, насърчава и 
подпомага млади творци 
в областта на изкуството, 
като ежегодно връчва от-
личие за оригинален и 

нетрадиционен поглед в 
изкуството и за безспорно 
високо и забележително 
постижение. Награденият 
творец ще получава специ-
ално изработена бронзова 
статуетка от художника 
Кольо Карамфилов, парич-
на премия в размер (засега) 
на 3000 лв. и почетна гра-

мота. “Надяваме 
се от следващата 
година финансо-
вото изражение на 
наградата да ста-
ва все по-голямо, 
след като успеем 
да срещнем изку-
ството с бизнеса”, 
каза Деси Тенекед-
жиева. Първото 
отличие ще бъде 
връчено през март 
2010 г. на един из-
между петимата 
номинирани. 

Млади творци основаха 
Фондация «Стоян Камбарев» 

Рисунки и картини само по 10 лева ще предложи на 
10 декември аукционна къща «Виктория». На търга в 
«Шератон» могат да се купят творби от Евгени Босяцки, 
Илия Петров, Никола Кожухаров, Дечко Узунов. Наскоро 
«Виктория» разбуни арт гилдията, като предложи работи 
от Узунов и други автори за по 100 лв., а сега началната 
цена от 10 лв. е още по-скандална.

В същото време наддаването за маслото «Пейзаж от 
Пекин» на Дечко Узунов ще тръгне от 11 800 лв. Пак 
в елитния столичен хотел, но на 24 ноември, «Сезони 
форум» ще предложи на търг оригинал на скулптура, 
чийто дубликат е в НХГ. Портретът на Николай Райнов 
от Марко Марков, автор на паметника на Патриарх Ев-
тимий (на «Попа”), за първи път излиза на българския 
пазар на цена от 2600 лв.

Дечко Узунов на 
търг за 10 лева

Звездите в Музикалния театър от 
сряда са на автопилот. Дългогодиш-
ният шеф на трупата, проф. Светозар 
Донев, хвърли оставка. Причината 
- конкурсът за ново ръководство 
отново бе провален, след като никой 
от кандидатите не бе одобрен. На-
прежението нарасна лавинообразно 
и най-после изригна. Това се случва 
за втори път от година насам - и 
двата пъти Донев се състезаваше за 
собственото си място. Сега двубоят 
се развихри между него и щатния 
солист на трупата Марио Николов, 
който има импресарска агенция и се 
изявява като режисьор във Велико 
Търново. Документи бяха подали още 
двама «външни» - режисьорът Борис 
Панкин и баритонът от операта Цве-
тан Цветанов. Те обаче отпаднаха още 
на първия тур, може би заради липса 
на пет години управленски опит.

Така артистите решиха, че могат 
да стигнат до революция. В 12,30 ч 
на общо събрание в сградата срещу 
паметника на Левски те формули-
раха предложение към министър 
Вежди Рашидов, в което се казва: 
«Ние сме вторият театър по приходи 
в страната. Ако министерството е 
решило да назначи мениджър, нека 
да го направи, стига да не бъде нару-
шена 60-годишната традиция. Пред-
лагаме обаче проф. Светозар Донев 
да продължи да се занимава само с 
художественотворческата дейност. 
Дълбоко сме обезпокоени от фак-
та, че нито в драматичния театър, 
нито в операта се сещаме за човек, 
който да има този специфичен опит 
в трудното изкуство. Притеснени 
сме, че театърът ще бъде съсипан», 
пише още в писмото, подписано от 
артисти, хористи, оркестър.

Бунт в Бунт в 
Музикалния Музикалния 
театър, театър, 
артистите артистите 
пишат писмо пишат писмо 
до министърадо министъра
Конкурсът за нов 
директор в Опере-
тата пак е провален. 
Проф. Светозар Донев 
хвърли оставка

АРХЕОЛОГИЧЕСКИ 
НАХОДКИ

Уникални нови находки в Източната 
могила край село Караново (Нова Загора) 
бяха показани за първи път във вторник. 
След сребърните чаши с позлата, откри-
ти от археолозите в екипа на Веселин 
Игнатов, на бял свят излезе и уникален 
стъклен ритон с неизвестно животно, 
златен пръстен със скъпоценен камък и 
монети, които отнасят възможната дати-
ровка на гробницата в първи век от новата 
ера. Стъкленият ритон е вторият с украса, 
който съществува в България. Има още 
два с по-опростена форма. 

Подобни уникати от стъкло са изключителна ряд-
кост в световно отношение и могат да се видят само 
на няколко места като Британския музей и Музея 
в Кьолн. Единият от намерените златни пръстени 
е с аметист. Скъпоценният камък е с изключител-
на чистота и прозрачност, каквито са рядкост и в 
наши дни. На основата на откритите материали 
погребението може да се датира към средата на І в. 
след Христа. От положените дарове става ясно, че 
покойният е член на фамилия, която принадлежи 
към богатата върхушка на тракийската одриска 
аристокрация. 
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Каква е все пак истина-
та, на която трябва да се 
облегнем?

Че боевете, особено на 
5 и 6 ноември 1885 г. при 
Сливница, са жестоки и че 
са подготовка за решител-
ното сражение, е пределно 
ясно на всички военачални-
ци и държавници в младата 
българска армия. Спорът 
обаче къде да се даде то, 
продължава и след боеве-
те от началото на войната, 
точи се дори дълго и след 
края й. 

Българското командване 
не може да оцени точно 
резултатите от бойните 
действия до момента и на 
Коронния съвет вечерта на 
6-и началникът на щаба на 
Западния корпус капитан 
Ст. Паприков отново поста-
вя въпроса за оттегляне на 
войските на Ихтиманските 
възвишения. Доводите му 
са, че ще бъдат спечелени 
още два дни за организира-
не на отбранителното сра-
жение. Други, сред които и 
бъдещият голям военен те-
оретик Иван Фичев, смятат, 
че така ще бъдат спазени 
постулатите за ешелонира-
не и дълбочина на отбра-
ната. На тази страна лежи 
и князът.

Всички участващи в спо-
ровете съзнават, че появата 
пред София на един, макар 
и не силен, противников от-
ряд, би предизвикала паника 
в столицата. В това е убеден 
и главнокомандващият княз 
Александър I Батенберг, 
който междувременно още 
на 5 ноември е изпратил в 
София телеграма «хазната и 
държавната архива да се из-
несат в Орхание» (дн. Ботев-
град - б.ред.). А големците в 
столицата държат готови за 
бягане файтоните си, нато-
варени със скъпоценности, 
които не са сколасали нейде 
да скрият.

Представителите на ве-
ликите сили пък се канят 
да убеждават княза да не 
брани столицата с добро-
волци и опълченци, а да я 
предаде без бой на сърби-

те. Основната част от 
присъстващите на Ко-
ронния съвет офице-
ри обаче категорично 
се противопоставят на 
идеята за отстъпление 
от Сливница. В този дух 
е и телеграмата от 6 
ноември на министъра 
на правосъдието Васил 
Радославов до княза в 
Сливница: «Подир полу-
чаването на депешата на 
Ваше височество, събра 
се Министерският съвет, 
който взе предвид, че 
народът е настъпателно 
въодушевен и решен, 
щото

войските при 
Сливница да не 

отстъпят никак!»
Особено категорично 

срещу всяка мисъл за изо-
ставяне на Сливница са рот-
мистър Анастас Бендерев 
и капитан Олимпий Панов. 
Независимо от всичко след 
Коронния съвет, завършил 
късно през нощта и взел 
соломоновското решение 
да не се отстъпва, нито да 
се настъпва, а позицията 
само здраво да се удържа, 
княз Александър се отпра-
вя за София. А за това, че 
ротмистър Анастас Бенде-
рев, началникът на Десния 
участък, си е позволил да 
наруши тази заповед и да 
настъпи, по-късно князът 
ще заяви: «Заслужава да 
бъде разстрелян!»

«В 10 часа преди пладне 
пристигна князът от Слив-
ница - пише Йордан Ве-
недиков. - Това смути още 
повече гражданите...»

Министър-председа-телят 
Петко Каравелов, като го 
вижда, направо обезумява: 
«Какво правите тук, Ваше 
височество, мястото Ви е 
на Сливница, при армията... 
когато се решава съдбата на 
България!»

На което Александър I ня-
как оправдателно отговаря: 
«На Сливница аз оставих да 
ме замества капитан Олим-
пий Панов и Вие можете да 
бъдете спокойни.»

Йордан Венедиков продъ-
лжава: «После обяд започ-
наха да пристигат добри 
известия. Князът, след като 
направи разпореждания за 
отбраната на София, тръгна 
пак за Сливница...»

В своя труд «История на 
Сръбско-българската вой-
на», издаден на руски език 
в Петербург през 1892 г., 
капитан Анастас Бендерев 
пише, че поражението на 
капитан Кисов при Брезник 
предизвиква у българския 
главнокомандващ паника и 
«сега вече нищо не можеше 
да задържи на полесраже-
нието ако не българска-
та армия, то българския 
главнокомандващ». И това 
е само нищожна част от 
безброя преки доказател-
ства, че в сюблимния мо-
мент главнокомандващият 
българската армия княз 
Александър I си позволява, 
под каквато и да е причина, 
да напусне бойното поле, 
което отвсякъде си е на 
военен език чисто дезерти-
ране. Макар да има догадки, 
че идването му в София 
било, за да въведе ред на 
място в отбраната й.

Защита на княза 
или... злепоставяне

Няма писмен документ, 
че князът е оставил за свой 
заместник на Сливница на-
чалника на артилерията и 
един от най-авторитетните 
офицери капитан Олимпий 
Панов. И това отприщва 

фантазията на защитниците 
му. Нищо, че изречените от 
него думи пред Петко Кара-
велов са чути и записани от 
мнозина от присъстващите. 
Още когато се създава из-
годна обстановка, не друг, 
а Олимпий Панов спира 
препускащия с искане за 
отстъпление поручик Ува-
лиев, зачертава текста и на 
гърба на същата полева бе-
лежка пише искане за пре-
минаване в настъпление, 
след което заповядва на 
поручика да продължи към 
свързочната централа. В 
отговор на това началникът 
на Щаба на армията, всъщ-
ност първият след глав-
нокомандващия, капитан 
Рачо Петров, телеграфира: 
«Негово Височество запо-
вяда... да постъпите, както 
видите за добре.»

Точно такова е и горе-
щото настояване на офи-
церите в окопите, които 
търпят огъня на сърбите в 
плитките траншеи по каме-
нистите чукари. Така идва 
победата при Сливница и 
последващото спечелване 
на войната. Споровете оба-
че както по напускането на 
Сливница от княза, така и 
дали е упълномощавал като 
свой заместник капитан 
Олимпий Панов се вихрят 
с години. Бихме могли да 
оставим настрани дори 
само факта, щеше ли да има 
нужда по телеграфа да се 

иска разрешение за отстъ-
пление или за настъпление, 
ако князът си бе на бойното 
поле. Това е някъде около 
обяд, но князът не е нито 
в Сливница, нито в София. 
Този голям минус обаче в 
миг се превръща в голям 
плюс и действа много бла-
гоприятно, което позволява 
на ротмистър Бендерев и 
на капитан Олимпий Панов 
да постъпят точно спо-
ред обстановката и според 
своите оценки. Нищо, че 
сетне и Анастас Бендерев, 
и Иван Фичев ще твърдят, 
и то с пълно основание, че 
спечелването на битката и 
войната е случайно.

През 1930 г. в кн. 1 и 2 
на сп. «Военноисториче-
ски сборник» някогашният 
участник в събитията като 
командир на 5-а артиле-
рийска батарея, сдадена му 
от Олимпий Панов, преди 
да стане началник на арти-
лерията, Петър Тантилов, 
страстно отрича и едното, 
и другото. Като не се сеща, 
че щеше да бъде десето-
кратно по-лошо, ако князът 
бе заминал ей така, без да 
посочи свой заместник в 
боевете.

Угодничество и 
съперничество 

пречат на истината
«Смятам за неизлишно 

да опиша някои факти, 
станали на 6 и 7 ноември, 
които... безспорно хвърлят 
по-пълна светлина върху 
два спорни въпроса: дали 
княз Александър е дезер-
тирал от полесражението 
и бил ли е натоварен кап. 
О. Панов да го замества на 
Сливница...»

Следва събиране на вода 
от девет сухи дерета, за да 
се стигне, естествено, до от-
ричане на едното и другото. 
По-точно Петър Тантилов 
описва разказаното му от 
«началника на Левия фланг 
капитан М. Савов». При 
което капитан М. Савов не 
споменава нито дума, че: «1. 
Княз Александър напуска 
Сливница, защото е опасно 
за него да остане тук. 2. Че 
със заминаването на княза 
от Сливница е оставил за 
свой заместник капитан О. 
Панов. Гореказаното най-
положително опровергава - 
заключава П. Тантилов - как-

то твърдението, че князът 
е дезертирал от Сливница, 
така и че е оставил за свой 
заместник Панова...»

Нека припомним, че «Па-
нова» е разстрелян още на 
22.II.1887 г., защото освен 
че е русофил, е и като трън 
в очите на посредственици 
като Петър Тантилов, който 
след края на Олимпий го 
наследява и като началник 
на артилерията. И не друг, а 
следващият главнокоманд-
ващ на българската армия 
княз и цар Фердинанд удо-
стоява в един по-късен 
етап началника на тила на 
българската армия Петър 
Тантилов с оценката си: «От 
този по-голям мошеник не 
познавам».

Не че раздаващият 
оценките е нещо 

по-различно...
Може писмен документ, 

че началникът на артилери-
ята замества главнокоманд-
ващия при заминаването му 
за София, което никой не 
оспорва, и да няма. В ония 
години и в обстановката 
на война щабовете още не 
са толкова бюрократизи-
рани. Да не се забравя, че 
дори план за войната, нито 
за мобилизацията няма. 
Пък дори и един Наполеон 
съвсем не е настоявал за 
всяко нещо да има план. По-
важното, според великия 
корсиканец, е да знаеш как 
да постъпиш, ако те напад-
нат отляво, отдясно, отзад 
или отпред.

Това знае и Олимпий. На-
блюдава бойните действия 
от наблюдателния пункт на 
командира на 4-и пехотен 
Плевенски полк на височина 
Център, успява да разбере, 
че поручик Увалиев, флигел-
адютант на княза, препуска 
към телеграфа с искане «во-
йските ни да се оттеглят към 
столицата», спира го и иска 
разрешение за преминаване 
в настъпление. Това поне е 
документирано. Дори ако 
не е оставен за заместник на 
главнокомандващия, той сам 
се нагърбва с толкова огром-
на отговорност. Защо друг не 
го стори? Ужасно е само да се 
допусне обратното - провал 
на защитата на Сливница и 
крал Милан в София!

Страницата подготви: 
Юлия Ташева

Избяга ли княз Александър I 
от бойното поле при Сливница

Историци 
и учени в 
различни 

времена 
тълкуват 
различно 

ситуацията, 
но каква е 

истината

Като факт случаят е известен. Възприемането и обяснението 
му обаче е твърде различно, защото историци и изследовате-
ли в различни времена дават противоречиви тълкувания. Това 
донякъде е естествено, след като се знае, че май трудно може 
да се намери нещо по-лесно за манипулиране от историята.
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В близките пет години 
България ще бъде най-
доброто място за СПА 
туризъм. В тази прекрасна 
перспектива пред страната 
ни са убедени от Българ-
ския съюз по балнеология 
и СПА туризъм. По тех-
ни изявления най-новите 
международни проучва-
ния показват, че именно 
тук е най-подходящото 
място за инвестиране в 
този вид алтернативен 
туризъм. Друго голямо 
признание за постиже-
нията ни в областта на 
балнеолечението у нас е 
избирането на България 
за домакин на редовната 
среща на борда на директо-
рите на Европейската СПА 
асоциация. Тя се проведе 
на 8 и 9 ноември в отдавна 
утвърдения като лечебен 
курорт град Сандански.

Ето какво сподели по 
този повод д-р Таня Ан-
гелова, главен експерт в 
Българския съюз по бал-

неология и СПА туризъм: 
„България се утвържда-
ва постепенно, крачка по 
крачка, на европейския 
пазар. Това е една от при-
чините Европейската СПА 
асоциация да е тук, което 
е потвърждение на ува-
жението към труда, който 
са положили в страната 
ни нашите инвеститори. 
Първата от причините, 
поради които България ще 
бъде атрактивна в бъдеще, 
е прекрасната ни природа. 
Втората е нашият климат 
и невероятният ни ресурс 
от разнообразни минерал-
ни води, намиращи се на 
различни места в еколо-
гично чисти райони. Това 
е изключително важно 
за инвеститорите от За-
падна Европа. В различни 
краища на страната се 
намират и много калоле-
чебни находища. На целия 
този фон, дар от природа-
та, ние имаме прекрасни 
хотели, отговарящи на 

международните стандар-
ти. Доказателство за това е 
акредитирането на четири 
от тях със сертификатите 
за качество на услугата на 
Европейската СПА асо-

циация. Това означава, че 
нашите хотели отговарят 
на съответните стандарти 
по отношение на СПА 
центровете, но също така 
и на храненето, тъй като 
в тези сертификати се от-
режда специално място 
на кухненските блокове. 
В България за няколко 

години има еволюция на 
разбирането за уелн ес и 
СПА туризъм. Вече тези 
термини не се свързват 
само с удоволствието, а с 
превенцията, профилакти-

ката на здравето и с реха-
билитация там, където има 
възможности за това.”

По данни на собствени-
ци на хотели от Българ-
ския съюз по балнеология 
и СПА туризъм през 2009 
г., въпреки условията на 
финансова и икономи-
ческа криза, посещения-

та в СПА хотелите са 
се увеличили с около 
седем процента. При-
ходите обаче са с 20% 
по-малко от преди-
шната година. Това 
разминаване между 
посещаемост и постъ-
пления се дължи на 

антикризисната програма 
с бонуси, която много от 
хотелиерите са разработи-
ли. Например, ако турист 
се настани за два дни – от 
хотела му предоставят 
още един – трети ден без-
платен престой. Ако се 
настани за четири дни 
– дава му се пети, също 

без да плаща за него. При 
престой от пет дни гостът 
на хотела получава два 
допълнителни дни. Тези 
безплатни бонуси важат 
както за процедурите, така 
и за нощувките и хране-
нето. Представителите на 
Българския съюз по бал-
неология и СПА туризъм 
са приели за своя мисия 
утвърждаването на Бълга-
рия на европейските СПА 
пазари като целогодишна 
туристическа дестинация. 
Желанието им е и през 
четирите сезона страната 
ни да бъде все по-търсено 
място за почивка.

Седемзвездно Кралство под слънцето, разположено на площ от над 100 хил. 
кв.м, ще се разгърне на 3 км от курорта Албена, съобщи организаторът на лук-
созното изложение за строителство и обзавеждане V.I.P. Property Exhibition - ВИП 
Корпорация. Събитието ще стартира на 28 ноември.

Инвестицията в морския проект е над 100 млн. евро, допълват от компания 
Sun City Property Group, която представя един от най-скъпите проекти не само 
в България, но и в Източна Европа. Обитателите на Кралството наистина ще се 
чувстват като кралски особи - на тяхно разположение ще има миниголф игри-
ща, тенис кортове, спортни зали, СПА центрове, детски площадки, библиотеки, 
големи и малки басейни, салони за красота, парк с ротонди и фонтани. Както и 
безброй клубове и ресторант, офиси, супермаркет, летни барове и т.н. 

Една от най-успешните фирми за продажба на имоти и за строителство у нас - 
„Елит Стандарт ЕООД», ще предлага на изложението жилищни и търговски площи 
от луксозния комплекс. Фирмата, основана през 1991 г. и реставрирала сгради 
по проекта „Красива България», ще се включи в изложението и с продажба на 

луксозни хотели и сгра-
ди в курортите Слънчев 
бряг, Свети Влас, Банско, 
както и в столичния кв. 
Драгалевци. 

Български, руски и 
и украински медии от-
разиха събитието на 
първите си страници, а 
най-тиражните вестници 
нарекоха изложението: 
«Висшата мода в българ-
ското строителство». За 
двата дни на изложение-
то бяха продадени имоти 
за над 4 млн. евро. 

Нашата страна разполага с десет-
ки хиляди културно-исторически 
паметници от различни епохи, 
които са неотменна част от све-
товното наследство. До скоро това 
безценно богатство оставаше в 
сянката на шумно рекламираните 
ни морски и зимни курорти. На-
последък нещата са на път да се 
променят. С помощта на струк-
турните фондове от ЕС все повече 
български общини започват да 
разработват и защитават проекти 
за успешно развитие на културния 
туризъм. Такъв е случаят с община 
Ямбол. Изготвеният от местната 
администрация проект за прила-
гане на нови практики в туризма 
се финансира от оперативна про-
грама „Регионално развитие”, а 
основен партньор по проекта е 
провинция Катания в Италия. 

Какво обединява българската 
община Ямбол, разположена на 
по-малко от 100 км от южното 
ни Черноморие, и сицилианската 
провинция Катания, разпростряла 
се в полите на вулкана Етна? От-
говорът е хилядолетната история 
и невероятно богатото културно-
историческо наследство. Както 
Катания, така и Ямбол предлагат 
на любознателните си посетители 
вълнуваща разходка в миналото 

и възможност да се докоснат до 
частица от световното културно 
наследство. Приликите между 
българската община и италиан-
ската провинция не стигат дотук. 
Защото, за разлика от Ямбол, 
Катания има над половинвековен 
опит в успешното развитие на 
културния туризъм, благодаре-
ние на който този слънчев кът от 
Сицилия отдавна е водеща дести-
нация на световните туристически 
пазари.

Успешните практики на итали-
анските експерти в областта на 
туризма ще бъдат приложени и в 
района на гр. Ямбол, благодарение 
на стартиралия проект на общи-
ната. За целта екип от български 
и италиански специалисти раз-
работват модел за внедряване на 
сицилианския модел за развитие 
на културния туризъм в община 
Ямбол. Предвиждат се поредица 
от семинари и конференции, по 
време на които местната админи-
страция ще се запознае с успешни-
те практики на Катания в тази об-
ласт. Стойността на проекта е 196 
хил. лв., като 75% от средствата са 
осигурени от оперативна програ-
ма „Регионално развитие” на ЕС, а 
останалите от държавния бюджет. 
През април 2010 г. италиански ту-

роператори ще посетят Ямбол, за 
да се запознаят с възможностите 
за културен туризъм в района. 
Идеята е малката община да по-
лучи достъп до европейските 
туристически пазари. 

В момента се изготвя единен 
туристически пакет на общината, 
който включва най-атрактивните 
културно-исторически памет-
ници, сред които се откроява 
Кабиле. 

Край тракийския град се на-
мира единственият в България 
равнинен манастир „Рождество 
Богородично”, който също е ту-
ристическа атракция. В съседство 
местни предприемачи направиха 
страхотна конна база, а око-
ловръст е река Тунджа. Наблизо 
са открити следи от тракийско 
светилище. Предполага се, че 
на тези места е имало древни 
астрономически обсерватории. 
Има идея там да се монтират 
далекогледи, защото пред очите 
на туристите се открива чудесен 
изглед към река Тунджа и цялата 
долина. В този край се провеж-
да международният фестивал 
„Кукерландия”, тъй като Ямбол 
е член на Международната асо-
циация на фестивалните градове. 
Районът е известен и с кукерските 

си игри, които се провеждат 
през февруари. По този повод 
в града пристигат много ту-
ристи от страната и чужбина 
и тогава се акцентира върху 
традициите на местните вино-
производители, които пред-
лагат и дегустации на чудесни 
сортове ямболски вина. Сред 
символите на Ямбол е и рестав-
рираният Безистен от XV век. 
Това е единствената запазена 
сграда у нас в светски османски 
архитектурен стил. По линия 
на проекта община Ямбол ще 
кандидатства за превръщането 
й в туристически информацио-
нен център.

България - най-доброто България - най-доброто 
място за СПА туризъммясто за СПА туризъм

Ямбол ще залага на културния туризъм Поглед към руините 
на тракийския град 
Кабиле

“Безистенът» - “Безистенът» - 
единствената единствената 

запазена сграда у нас запазена сграда у нас 
в светски османски в светски османски 

архитектурен стил архитектурен стил 

„Кралство под слънцето“
за 100 млн. евро. до Албена
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СЪКВАРТИРАНТИ
(177) Търси се квар-

тирант за двойна стая 
на Walthamstow Central 
Station, БГ ТВ, интернет, 
градина, £50 на седмица, 
тел. 07883461369

(177) Търси се съквар-
тирант за двойна стая, в 
къща с градина, интер-
нет и българска телеви-
зия, намираща се в бли-
зост до Stratford Station, 
много добри условия, тел. 
07773794898

(177) Търси се квар-
тирант за двойна стая 
на Walthamstow Central 
Station, БГ ТВ, безплатен 
паркинг, интернет, хубава 
градина, тел. 07838894126

(177) Търси се съквар-
тирант за двойна стая на 
Walthamstow Central Station, 
BG TV, градина, безплатен 
паркинг, £50 с платени 
сметки, тел. 07738301037

КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(181) Давам квартири за 

мъже и момчета, непушачи,  
точно на 3 мин. до Turnpike 
Lane Station, Зона 3, в бли-
зост до голяма автогара и 
много евтини магазини. 
Спокойствие, уют и чисто-
та, тел. 07900031491 

(177) Давам стая за 
двойка, £110 на седмица, 
в района на Manor Park, 
удобен транспорт, БГ ТВ, 
градина,тел. 07534949523

(177) Обзаведен етаж 
(двустаен апартамент) от 
къща след ремонт в спо-
коен район (N9), удобен 
транспорт, магазини и пар-
кинг, £880 на месец, тел. 078 
9971 0416

(177) Давам самостоятел-
на единична стая в простор-
на и топла къща в отлично 
състояние, с БГ ТВ, £60 на 
седмица, тел. 07891146290

(178) Давам единична 
стая на 3 мин. от Wood 
Green Station в чиста и 
приятна къща с българска 
телевизия и интернет, тел. 
07968073004

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(177) Давам под наем 

двойна стая на 2 мин. от 
Plaistow Station, подходяща 
за двойка или един човек, 

цена за един човек - £75 на 
седмица, за двойка - £100 на 
седмица,с вкл. сметки, тел. 
07810205096. 

(179) Давам двойна стая 
под наем за двойка или се-
мейство, на 5 мин. от метро-
станцията на Walthamstow, 
удобни автобуси и влакове, 
търговски център, BG TV, 
инренет, безплатен пар-
кинг, тел. 07988878036

(177)  Давам двойна 
стая под наем на 2 мин. 
от Walthamstow Station, 
£110 на седмица, тел. 
07501021380

(177) Давам голяма еди-
нична стая на Leytonstone, 
£75  на  седмица ,  тел . 
07863163029

(177) Давам голяма двой-
на стая под наем в района 
на Canning Town, близо 
до матростанцията, тел. 
07590404285

(177) Давам двойна и 
единична стаи под наем, с 
интернет, срещу българ-
ския магазин на Stratford, 
тел. 07865599327

(177) Давам стая под 
наем за жена, на 5 мин. от 
Dagenham Heathway, £60 
седмично, с включени смет-
ки, тел. 07738727406

(178) Давам двойна стая 
на Stratford под наем, за 
момиче, семейство или 
двойка момичета, тел. 
07828918769

ЗАПАДЕН ЛОНДОН
(177) Давам двойна стая 

в studio flat, до Queensbury 
Station, Зона 4, със само-

стоятелна баня и тоалет-
на, хладилник, storage, БГ 
ТВ, интернет, градина, тел. 
07943837465

(178) Дават се под наем 
2 двойни стаи в къща бли-
зо до метростанциите на 
Hounslow Еast и Southall, 
£90 на седмица, 2 седмици 
депозит, сметки включени, 
тел. 07859212986

ЮЖЕН ЛОНДОН
(179)  Давам голяма 

единична стая за момче 
или момиче на Streatham 
Common, в 3 bedroom къща 
в близост до метростанция, 
тел. 07824808128

(177) Давам двойна стая 
под наем на Walton-on-
Thames близо до  Kingston, 
цената на стаята е £600 
за двама души или £500 
за един, към цената са 
включени самостоятелна 
баня и тоалетна, както и 
самостоятелна кухня, тел. 
07876222268, Николай

(179) Давам единична 
стая под наем в Югоизто-
чен Лондон, в района на 
Greenwich, £300 на месец 
с включени сметки, тел. 
07912362232

(177) Давам двойна стая 
за £360 на месец, с включе-
ни сметки, до стадиона на 

Twickenham, свободна след 
15.11, тел. 07795212670

РАБОТА ТЪРСИ
(177) Търся работа – 

plastering, тел. 07912891813
(177) Търся всякаква ра-

бота – без претенции, тел. 
07553242644

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(177) Набирам хора с 

опит за работа като medsek 
fixers и циментови бордове, 
тел. 07846847790, Тренда-
фил

(178) Equitax LLP на-
бира full-time асистент-
счетоводители. Ако имате 
опит със self-assessment 
корпоративни такси, както 
и VAT, би билопреимуще-
ство, макар че се предвижда 
допълнително обучение. 
Прекрасни условия за ра-
бота и добро заплащане 
според опита и квалифи-
кацията. Кандидатствайте 
със CV и придружително 
писмо на : info@equitaxllp.
co.uk, tel. 02079935525

(189) Търся момчета и 
момичета за работа на ав-
томивка с настаняване, тел. 
07762862641

(177) Supply Force Ltd. 
набира строители и работ-
ници за ферми в Кент, реги-
страция на тел. 08445049846 
(3 p/m – стационарен теле-
фон) или се свържете с нас 
от www.supplyforceuk.com

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни 
и еднократни почиства-
ния, изисквания – self-
employed, NIN, proof of 
address, банкова сметка, 
тел. 07868699692

( 1 8 1 )  C o s m o p o l i t 
Cleaning Ltd набира жени 
за работа и carpet cleaning 
subcontractors, необходими 
са добър английски, NIN и 
self-employed документи, 
тел. 07503978883 (от 9.00 до 
19.00 часа)

(195) Търся амбициозни 
хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуни-
кация. Ще ви бъде оказа-
на помощ в подготвител-
ния етап. Тел. за контакт 
07894496881, моля, звънете 
от 9.00 до 21.00 часа

(187) Snowdrop Cleaners  
набира жени и момичета в 
сферата на почистването, 

необходими са говорим 
английски и self-emloyed 
документи, добро заплаща-
не, тел. 078 866 674 99 (от 10 
a.m. до 7 p.m.)

УСЛУГИ
(177) Паркетни услуги – 

циклене, редене и лакиране, 
тел. 07809745571

ФРИЗЬОРСКИ, 
КОЗМЕТИЧНИ
(180) Професионална 

фризьорка прави мъжко, 
дамско и детско подстриг-
ване, боядисване, кичури, 
официални прически, кола 
маска и вежди на приемли-
ви цени по домовете, тел. 
07533227610, Краси

САТЕЛИТНИ 
ПРИЕМНИЦИ
(177) Поставяне и на-

стройка на сателитни 
приемници в лондон и 
околността, изгодни цени, 
поддръжка и дългосрочна 
гаранция, тел. 07818413663, 
Юлиян

(180) Монтаж, инста-
лиране и поддръжка на 
дигитални приемници, 
моторизирани системи и 
обикновени сателити, тел. 
07899917634, Жоро

(180) Сателити – монтаж 
и настройка, пълен ком-
плект BULSAT COM (при-
емник LMB и чиния), на 
български цени, възмож-
ност за сключване на до-
говори, тел. 07835911937, 
02082576802, Мариян 

КОМПЮТРИ
И УЕБДИЗАЙН
(185) Професионален 

графичен дизайн и печат 
на бизнес-картички, фир-
мени документи, лога и 
рекламни материали, www.
cosmopolitdesign.com, тел. 
07870973590, Христо Йор-
данов

ОБЯВИ

Търси се учител 
по плуване за работа на 

full-time и part –time.
Трябва да говори 

добре английски, 
да има необходимата 

квалификация и да 
умее да общува с деца. 

Тел. 079442367614    
mxtswim@googlemail.com

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Подготвям деца по 
МАТЕМАТИКА.

специална подготовка 
за 11+ exams

(включително и 
latymer school)

 
за контакти : 

тел. 0208 527 0212,
 0779 669 2522
ИЛИЯН РУСЕВ

ПРОДАВАМ
касови бележки 

за 6 години
назад за 10% от
стойността им, 

тел. 07884444585

ТЪРСИМ 
барманки за 

нова българска 
дискотека
в Северен 

Лондон.
Тел. 07943494929



БГ БЕН 21 ноември 2009 г.
Брой 22 (177 ), Година VI 25
     

(179) Поправка на лап-
топ и настолни компютри 
– инсталации, интернет, 
безжични мрежи, премах-
ване на вируси, посещения 
по домовете – Computera.
co.uk. Website дизайн - по-
сетете Bubata.com. Тел. 
02032398907; 07533428642

(182) Поправка на на-
столни компютри и лапто-
пи, инсталация на софтуер, 
антивирусни програми, 
игри, поддръжка на мре-
жи, посещения по домо-
вете в удобно време, тел. 
07961540073, Калин

ТРАНСПОРТНИ УСЛУГИ
(178) Превоз на товари 

и багажи в UK, Maxi Baza 
ван, до 3.5 тона, цени по до-
говаряне, тел. 07882028507, 
по всяко време, Румен

(179) Извършваме транс-
портни услуги на : коли, 
мотори, каравани, пътни-
ци. Цени по договаряне, 
личен багаж и стоки – по 
£1/кг, при по-големи коли-
чества предлагаме отстъ-
пка. Обслужваме София, 
Перник, Дупница, Благоев-
град, Кулата и Петрич, тел. 
07703726389, 07894738741, 
02085370548

ЛЕКАРИ 
(191) Д-р Василев – опи-

тен лекар, специалист-
невролог, тел. 07792966069 

(178) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 

гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свърза-
ни с опорно- двигателния 
апарат, тел. 07594231782, 
Иван Иванов

(191) Професионална по-
мощ при болки във врата, 
гърба, кръста – “секнат 
кръст”, мускули и стави, 
с акупресура масаж. Ди-
пломиран масажист в The 
College of Chinese Medicine 
и член на Асоциацията 
на акупунктуристите във 
Великобритания,  тел. 
02088802131 и 07903187649, 
Денко Татарлиев

УРОЦИ
(177) Учител-филолог 

дава уроци по английски и 
руски език, на всички нива, 
тел. 07894449803

(177) Ясновидка разваля 
негативна енергия, прави 
бяла магия, за любов, късмет, 
работа, бизнес и против уро-
ки, тел. 07551797828

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
(181) Гледам деца в Севе-

розападен Лондон, reference 
on request, тел. 07828081478, 
Илидия Петрова

(181) Гледане на деца в 
Северозападен Лондон, 
тел. 07828081478, Лидия 
Петрова 

(188) Търся деца за гледа-

не, може и възрастни хора, 
Югозападен Лондон, тел. 
07773716269

(177) Търся работа – гле-
дане на възрастни и деца, 
почистване на къщи, тел. 
077801877497

( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 
през деня, Cricklewood. 
07869332713

ДРУГИ
(181) Християнски фил-

ми по цялата Библия на 
български и на англий-
ски.  Безплатно !  Тел. 
07900031491

KУПУВАМ

(185) Изкупувам коли 
не по-стари от 1999 г., тел. 
07762862641

ПРОДАВАМ 
(178) Продавам гарсоние-

ра 40 квадрата с 2 големи 
балкона, в добро състояние 
за живеене, намира се в 
Благоевград, кв. Еленово, 
тел. 07979993821

(178) Продавам цигари 
Карелия, тел. 07886906320

(176) Продаваме готови 
апартаменти в Слънчев 
бряг на изплащане, 50% 
сега, останалите на 24 ме-
сечни вноски без лихва, 
тел. 07595727676, www.
properties4people.eu

(180) Продавам апарта-
мент в Поморие на първа 
линия, с тераси, на 2  метра 
от морето, обзаведен, тел. 
07894016177

СЧЕТОВОДСТВО, 
ДОКУМЕНТИ, 
РЕГИСТРАЦИЯ, 
ПРАВНИ УСЛУГИ
(180) Помагам за смяна 

на шофьорски книжки, тел. 
02077031276, 07949861125

(177) VAT, приключва-
не на година, bookkeeping, 
Връщане на такси (CIS) , Self 
Employed & Ltd регистра-
ции, benefits и попълване 
на IR  форми, Помощ при 
подаване за Жълти карти 
за Self Employed към Home 
Office. Oтстъпка от цените, 
които плащате в момен-
та. Контaкт М. Георгиева, 
M:07863547830, marielag@
accamail.com 

БГБЕН не носи отговор-
ност за достоверността 
на обяви, свързани с услу-
ги, извършването на кои-
то изисква регистрации 
на фирми в съответните 
органи които ги контро-
лират. Като например 
попълване на BR1 Форма 
към Home Office изисква 
регистрация в OISC, ако 
извършващия не е член на 
някоя адвокатска коле-

гия. 

АВТОУСЛУГИ
(177) Автоелектротех-

ник – ECM, ABS, airbags и 
др., съдействие за М.О.Т., 
компютърна диагностика, 
тел. 07967863048, Иван 

ЗАПОЗНАНСТВА
Търся си мъж за секс, до 

40 г., със свободно време, 
тел. 07876676796

A very warm welcome 
in London, a nice house to 
stay, English Lessons, U got 
it ? Coming to London to 
live and work/study? A single 
nice gentleman,37   English 
College Lecturer/Linguist  
will help you with English/
Accomodation, show you nice 
places in London. I am kind, 
honest, single, never married 
and romantic. Please email 
chicago7777@hotmail.co.uk

Симпатичен, атлетичен 
и енергичен търси дама 
за сериозни дела, тел. 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок 
и чистоплътен, доброна-
мерен (обръщам внимание) 
търси сериозна връзка с 
красива и интелигентна 
жена, умееща да уважа-
ва човека до себе си, тел. 
07709123479, Стефан

Як пич на 28 г. си търси 
мадама за всякакъв вид раз-
влечения, разходки по всич-
ки забележителности на 
Лондон, тел. 07939961496, 
Марио Сладура

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9

Сп
ец
иа
лн

и ц
ен
и!

ОБЯВИ

- Benefit

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

Желаем запознанство с 
bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема пред-
ложения за забавления 
с подобни двойки срещу 
заплащане, дискретност, 
хигиена и качество, тел. 
07788410933
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Mъж на 45 г. предла-
га секс-услуги на дами, 
изпращайте смс на тел. 
07556362203, моля само за 
сериозни дами

Мъж на средна възраст, 
висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериоз-
на връзка с интелигентна 
жена, умееща да уважава 
човека до себе си, petko74@
abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 
40 г. търси жена до 37 г. 
за съвместно съжител-
ство, със цел брак, тел. 
07907903381

Мъж на 41 г., 168/75, 
търси запознанство със 
жена, останалото ... вре-
мето ще покаже,  тел. 
07502407212

На 40 години съм, търся 
дама от 20 до 30 г. за 
съвместно съжителство 
и сериозна връзка, със 
съдействие за работа и фи-
нансово подпомагане, тел. 
07501021465, Владо

Млад, готин, на 26 г., 
предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство 
със сериозен мъж между 
45-50 години, обаждайте 
се след 19, 00 ч на тел.: 
07522409873

На 40 години съм, пред-
лагам съвместно съжител-
ство и може би сериозна 
връзка на дама до 30 го-
дини с подсигурена от мен 
работа, Владо

Приятен, необвързан 
мъж, на 35 г., неженен, 
работи като преподавател 
в английски колеж и part-
time като имиграционен 
служител, добро положе-
ние, собствена къща в Лон-
дон, общува лесно, честен, 
учтив, с християнско ве-
роизповедание, би желал 
да се срещне с жена от 19г. 
+ с цел връзка и евентуа-
лен брак, може също така 
да предложи помощ при 
устройването й в Лондон 
и подобряването на нивото 
на английския й език, моля 
само сериозни отговори, 
noahnoe37@hotmail.com , 
тел. 0774 3929 144

35/167 см., търся жена от 
27 до 35 г. с цел приятел-
ство, а след време и нещо 

повече, моля без обажда-
ния, ще отговарям само на 
смс-и на тел. 07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство със 
сериозен мъж над 45 г. 
за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

Младо момче търси жена 
с цел запознанство, тел. 
07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 
Трудно ми е да те намеря. 
Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи само 

за момичета и дами по 
домовете, full privacy, 078 
7700 5067

Търся жена до 40 годи-
ни за секс, а може и нещо 
поевече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 
25 години за секс, ако си 
допаднем, може и нещо по-
вече, тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж от-
говорен и умеещ да обича 
истински, моля за сериозни 
обаждания, 078 5526 3430

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама 
за екскурзии из Евро-
па (дискретност) , тел. 
07791338706, Николай

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ

ТРАНСПОРТ 
по всяко време
до/от всички 

летища 
в Лондон.

Ниски цени!
077 566 447 52

Въстановявам и увеличавам

07935979796, Антон

кредитни лимити
на всякакви видове
credit и store cards.TранспортниTранспортни

услуги и услуги и 
премествания премествания 
с голям с голям 
ван. ван. 

Тел.07903661333
Цени по договаряне.Цени по договаряне.

Редовен превоз от  Англия и 
Шотландия до България и обратно. 

Сигурност и коректност.

1.00£ / 1 кг.
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СКАНДАЛЪТ

ХАРЧАТ ГОДИШНИЯ БЮДЖЕТ ДО АВГУСТ, ПРЕСМЯТА АНДОН НИКОЛОВ

Бившият шеф на федерацията не вярва в амнистия

Нейков поиска доброволно Нейков поиска доброволно 
щангите да върнат 545 450 леващангите да върнат 545 450 лева

При бри-
финга си по случай 100 
дни от встъпването си в 
длъжност министърът на 
физическото възпитание 
и спорта Свилен Нейков 
обяви, че иска от Българ-
ската федерация по вдига-
не на тежести доброволно 
да върне сумата 545 450 
лева до края на отчетна-
та година. Ако ли не, ще се 
обърне към съда. 

ДАМС не е предоставила 
финансовите средства на 

Б Ф В Т 
за заплащане на глоба, на-
ложена от Международната 
федерация за хванатите с 
положителни допинг проби 
11 състезатели от нацио-
налния отбор на България. 
Видно според финансовия 
отчет, глобата е заплатена с 
целеви финансови средства 
за олимпийска подготовка 
през 2009 г. “Министерство-
то на физическото възпи-
тание и спорта предприема 
необходимите мерки и за 
неизпълнение на догово-

р а  о т 
страна на БФВТ и ще поис-
ка доброволно възстановя-
ване на сумата от 545 450 лв. 
При неизпълнение на това 
от страна на федерацията, 
МФВС ще бъде принудено 
да си търси правата и задъ-
лженията по договореност-
та по съдебен път”, обяви 
министър Нейков. 

Спортният министър 
разкри и точните суми, 
отдадени от държавата за 
Българската федерация по 
мотоциклетизъм, и споде-

ли, че за изграждане-
то на новата писта за 
Формула 1 държава-
та ще участва само с 
предоставянето на 
земята.  Допълни-
телно ще се търсят 
инвеститори за обе-
кта и мениджърски 
екип. „За 2007 година 
БФМотоциклетизъм 
е получила 1 378 000 
лв., за 2008-ма – 2 194 
010, а за тази година – 
1 991 971 лева”, обяви 
министър Нейков. 

Тази седмица в Ко-
рея започна световното 
първенство по вдигане 
на тежести. За първи 
път в историята Бълга-
рия няма да има нито 
един свой представител 
- състезател. Още по-
лошото е, че национал-
ните отбори де факто не 
функционират. 

Каква е причината за 
разрухата в един от най-
успешните ни спортове? 
За отговор на този и 
някои други въпроси 
пот ърсихме бившия 
президент на федера-
цията Андон Николов, 
олимпийски шампион 
от игрите в Мюнхен през 
1972 година. 

Господин Николов, как 
ще коментирате разкри-
тията на министър Сви-
лен Нейков, че федераци-
ята е платила глобата от 
545 450 лв. на хванатите 
с допинг от парите за 
целева подготовка?

- В началото на годи-
ната не се дават толкова 
много пари, защото няма 
състезания. Очевидно 
има някаква договорка 
между Весела Лечева и 
федерацията. Предпола-
гам, не знам. За мен те не 
са отпуснати за глоба, това 
е огромна сума. Но тук 
проблемът е друг. Не съм 
проверявал колко години 
нямаш право да участваш 
на международно състе-
зание, ако не си платиш 
глобата. Но така или ина-
че, тази година пропу-
скаме световното, така 

че по-добре да не бяхме 
плащали, за да не се губят 
тези средства. Стореното 
е пълна тъпотия.

- За пръв път няма да 
имаме нито един състеза-
тел на световно първен-
ство...

- Мисля, че от 1955 г. 
се провеждат световни 
първенства и досега не сме 
пропускали участие. Оста-
вете това. По-страшното 
е, че унищожиха спорта. 
Щанги в България няма.

- Управлението на Ан-
тон Коджабашев ли уби 
щангите, или бомбата 
беше заложена преди 
това?

- Това управление ги 
унищожи тотално. Ако 
си спомняте, когато ме 
атакува мен, казаха: «Ид-
ваме да възродим щанги-
те!» В същото време ние 
бяхме спечелили квоти 
във всички категории за 
Олимпиа дата.  Накрая 
какво стана - участва ли 
някой на Игрите в Пе-
кин? Не! Поведението на 
управляващите спорта у 
нас е напълно неадекват-
но. Не могат да не вземат 
отношение. Вместо да на-
кажат ръководството на 
федерацията, те де факто 
го награждават!

- Като бивш шеф на 
федерацията, според вас, 
възможно ли е да се случи 
това, на което се надява 
сегашното управление 
- наказанията да бъдат 
намалени?

- Как! Това е абсурд! 
Тяхната тактика е посто-

янно да отлагат във вре-
мето - този месец, другия 
месец. Шест пъти Тамаш 
Аян трябваше да идва в 
България. Три пъти те 
ходиха при него да на-
маляват, но няма такова 
нещо. На 27 ноември има 
конгрес на световната фе-
дерация...

- Те се надяват именно 
там да ни бъде намалено 
наказанието.

- Това е абсурд. Чисто 
и просто заблуждават 
обществеността. Почти 
е невъзможно, защото 
не сме само ние с 4 го-
дини наказание. Всички 
са със същата санкция. 
Това означава, че трябва 
да отменят тотално на-
казанията! Може всичко 
да стане, но аз дълбоко се 
съмнявам.

- Да се върнем назад. 
Защото искаха да ви ма-
хат? Защото не се взимаха 
стимуланти и нямахме 
успехи ли?

- Ние също постигнахме 
успехи. Това, което гово-
рят, не е точно. Когато аз 
дойдох, имахме европей-
ски шампиони на първен-
ство в София. Въпреки 
че пак се вършеше под-
ривна дейност. Старите 
състезатели бойкотираха 
под давление на сегаш-
ната власт. Не искаха да 
участват и на световното 
в Санто Доминго. Двама 
души хванаха умишлено, 
другите не пожелаха да 
участват. Нарочно не се 
влагаха в тренировките, 
разваляха дисциплината. 

А за това, че намаляха 
постиженията и бяхме 
забранили допинга, аз 
поех отговорността. Това е 
напълно нормално, когато 
си ръководител на една 
федерация.

- Защо Иван Абаджиев 
беше изкаран най-черния 
на света?

- Това е работа на оно-
ва недоразумение Тенчо 
Тенев. Той написа в един 
вестник, че Абаджиев бил 
склеротик, малоумен и още 
един милион грозни епи-
тети. Беше нещо страшно. 
Изобщо аз се чудя как 
може човек, който направи 
устав, пълен с фалшифи-
кации и противозаконни 
неща, но утвърден чрез не-
говите роднински връзки 
в съда, да управлява спор-
тните имоти. Съмнявам се, 
че е избор на министъра. 
А ако Свилен Нейков го 
е назначил, това е най-
голямата порнография. 
Ще видите след две години 
какво ще стане!

- Стоите ли зад опо-
зицията, водена от Сте-
фан Ботев? Ако тя вземе 
властта, бихте ли се наели 
отново да управлявате?

- Разбира се. Но първо 
проверете дали въобще 
ще има отчетно-изборно 
с ъбр а ние .  Доколкото 
знам, по закон месец по-
рано в Държавен вестник 
то трябва да бъде обявено 
заедно с дневния му ред. 
Не съм убеден, но мис-
ля, че такова нещо няма. 
Съотве тно сегашното 
ръководство продължава 

да шикалкави. Това е еди-
ният въпрос. Другият е 
дали въобще да има общо 
събрание при този фал-
шив и противозаконен 
устав.

- На събранието, на 
което ви махнаха, беше 
едно гонене по залата, 
едни заплахи...

- Тенчо Тенев, Васил 
Иванов-Лучано и Антон 
Коджабашев докараха му-
три, за да плашат хората. 
Неудобните бяха изхвъ-
рляни от залата. Това е 
истината. За съжаление 
те продължават по същия 
начин. В България всич-
ко се прави със силови 
методи.

- Възможно ли е родни-
те щанги да бъдат възро-
дени?

- Абсурд! То няма състе-
затели вече.

- Пламен Аспарухов 
беше в лагера на Антон 
Коджабашев, но после 
единствен опра пешкира 
за допинг скандала преди 
Олимпиадата. Само той 
ли е виновен?

- Не е опрал пешки-
ра. Пламен Аспарухов е 
старши треньор и му хва-
щат всички състезатели 
с допинг. Но не само той, 
всички трябваше да си 
подадат оставките. Това 
беше страхотен удар сре-
щу щангите. Няма връща-
не назад.

- Изиграха ли ни, спо-
ред вас, на игрите през 
1988 г. в Сеул и в Сидни 
2000?

- През 2000 г. ороцетама, 

който са пили, беше замъ-
рсен. Това се доказа. Вътре 
имаше диуретик, и то в 
минимално количество. 
Обаче когато го приемаш 
в по-голяма доза, то се 
натрупва. Пие се точно 
преди състезание, затова, 
ако пробите бяха взети 
три или пет часа по-късно, 
нямаше да покаже нищо. 
Тук вината не е на Абад-
жиев, а на фирмата, която 
произвежда ороцетама.

- А не е ли проблемът, 
че лекарствата не се про-
веряват предварител-
но, което отново отваря 
въпроса за липсата на 
лицензирана допинг ла-
боратория?

- Това за лиценза са кьор-
фишеци. Лаборатория ни 
е нужна, защото има нови 
методики. Ние работим 
със стари машини, които 
не са толкова чувствител-
ни. И ако тук покаже, че 
няма нищо, там може да 
се хване. Нужна ни е само 
модерна апаратура, за да 
се проверяваме и не се 
излагаме по света.

- Нещо оптимистично 
за финал?

- Много ми се иска, но 
не мога да кажа. Докато е 
това ръководство на фе-
дерацията, ще е страшно. 
Обещаваха, че ще вкарат 
много пари - един милион, 
два милиона, а само взи-
мат, откъдето могат. Мина-
лата година не знам колко 
им беше бюджетът, но до 
олимпиадата през август 
бяха унищожили всичко. 
Това са нагли хора. 

Андон 
Николов 
(вдясно) Мутри унищожиха 

щангите в България

Величко Чолаков, Величко Чолаков, 
един от най-един от най-
добрите ни добрите ни 
тежкоатлети, тежкоатлети, 
твърди, че твърди, че 
никога не е никога не е 
взимал допингвзимал допинг
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Бербатов е новият №1 след 4:1Бербатов е новият №1 след 4:1
над Малтанад Малта

Митко Митко 
Бербатов Бербатов 

е вече е вече 
реализатор реализатор 

номер 1номер 1
в българския в българския 

футболфутбол

България записа очаквана 
победа в контролата с Малта. 
Нашите се наложиха с 4:1, а с 
два гола се отличи капитанът 
Димитър Бербатов. По този на-
чин нападателят стана рекордьор 
по попадения с националния 
отбор - 48. Другите два гола за 
България бяха дело на Валери 
Божинов и Благой Георгиев. По-
четното попадение за Малта вка-
ра звездата на отбора Мифсуд. 
Дебют с националната фланелка 
направи защитникът Иво Ива-
нов, който се появи на терена в 
84-ата минута.

Нашите започнаха отлично 
мача и откриха резултата в 5-ата 
минута. Божинов бе изведен от 
Стилиян Петров и с удар с левия 
крак не остави шанс на стража 
на малтийците - 0:1. Домакините 
отговориха моментално и може-
ха да изравнят в ответната атака, 
но Ники Михайлов изби опасен 
удар на Пейс. В 19-ата минута 
Бербатов можеше да вкара своя 
гол №47 за България, но ударът 
на нападателя срещна странич-
ния стълб. Само 60 секунди 
по-късно Божинов вкара втори 
гол, но попадението бе отменено 
заради положение на засада.

В 32-ата минута Бербатов 

направи втори пропуск. На-
падателят бе изведен отлично 
от Благой Георгиев, нагласи си 
топката на удобния десен крак и 
стреля, но не успя да преодолее 
вратаря Андрю Хог. 10 минути 
преди края на първата част 
домакините бяха близо до из-
равнителен гол. Веско Минев 
допусна елементарна грешка и 
подари топката на Мифсуд, но и 
този път Ники Михайлов запази 
вратата си суха.

Второто полувреме започна 
отлично за домакините, които 
изравниха резултата само ня-
колко секунди след подновя-
ването на играта. Мифсуд се 
възползва от грешка в нашата 
защита и останал сам срещу 
Иванков не сгреши - 1:1. В 
следващите няколко минути 
малтийците стояха по-добре на 
терена, но за радост не стигнаха 
до нови голови удари. В средата 
на второто полувреме на свой 
ред натиснахме домакините и 
в 60-ата минута Благо Георгиев 
намери Бербатов, но напада-
телят с глава стреля неточно. 
Малко по-късно и резервата 
Иван Стоянов отправи опасен 
удар, но топката не намери очер-
танията на вратата на Хог.

По-добрата игра на нашите 
даде резултат и в 75-ата минута 
Митко Бербатов направи резул-
тата 2:1. Нападателят се разписа 
след подаване на Домовчийски 
и отбеляза своя гол № 47 за на-
ционалния отбор. По този на-
чин Бербо се изравни на върха 

в класацията с Христо Бонев. 
10 минути преди края на мача 
Благой Георгиев вкара трети гол 
за България. Полузащитникът 
се разписа директно от свобо-
ден удар и предреши крайния 
изход на мача. Само 2 минути 
по-късно Бербатов влезе в исто-

рията, след като вкара своя гол 
№48 с националната фланелка. 
Капитанът на нашия отбор бе 
изведен сам срещу вратаря и не 
сгреши, като по този начин изме-
сти Христо Бонев от класацията 
на голмайсторите на България за 
всички времена.

Световният футболен сайт 
worldsoccer.com определи на-
па дателя на Парма Ва лери 
Божинов за най-добър българ-
ски футболист за 2009-а. 23-
годишният състезател остави 
зад себе си голямата звезда 
на Манчестър Юнайтед Ди-
митър Бербатов, който стана 
шампион на Англия и света 
и носител на Карлинг къп с 
„червените дяволи». Божинов 

бе взет в Парма под наем от 
Манчестър Сити през лятото, 
а от началото на сезона в Серия 
«А” има 3 гола в 9 мача. Според 
италианските медии цената на 
Валери в момента е около 10 
милиона евро. 

Сайтът определя най-добрите 
футболисти за 2009 година във 
всички страни, а също така и 
най-добрите треньори и футбо-
листи за Европа и света. 

Божинов е най-Божинов е най-
добрият нидобрият ни

 футболист 
 футболист 

за 2009
за 2009

Треньорът на Левски Георги Иванов 
изпусна нервите си на вчерашната тре-
нировка. Сините упражняваха удари от 
средна дистанция, но яловите изпълне-
ния вбесиха Гонзо. «Не можем да вка-
раме един гол на тренировка, а искаме 
попадения на мачовете», разкрещя се 
синята легенда.

Най-голямо “конско” отнесоха напада-
телите Еньо Кръстовчев, Георги Христов 
и Дениран Ортега, които се отчаяха от 
добрите намеси на Божидар Митрев. 
Наложи се Гонзо да прави показно на 
футболистите. 

В момента Кръстовчев и Христов са 
основните конкуренти за титулярното 
място в атаката на Левски, докато Ортега 
твърдо се връща в Славия след края на 
полусезона. В последните мачове на 
шампионите Еньо си върна доверието 
на треньора с важни голове, но сери-
озният тест за него предстои в събота, 
когато Левски приема Черно море на 
Герена.

Гонзо крещи по 
нападателите

Не можем 
да вкараме 
дори един 
гол на 
тренировка, 
недоволства 
треньорът 
на “сините” 

20 нови играчи ще купи 
ЦСКА само след месец-два! 

20 нови играчи ще купи ЦСКА само след месец-два! Това 
не е началото на новинарски материал. Жанрът е съвсем 
друг. Текстът обаче е следствие на новинарския поток, който 
едва в последните 20 дни докара в Борисовата градина общо 
взето същото количество нови играчи за зимната „червена” 
селекция. При липсата на официални мачове от десетина дни 
това стана основната тема за отбора на Любослав Пенев. Още 
повече след като градусите на напрежението поспаднаха или 
по-адекватно е да кажем – се изпариха като пари на етилов 
алкохол. Тук изобщо няма да става въпрос за достоверността 
на евентуалните трансфери. В днешното напълно свободно 
медийно време (въпреки твърденията за обратното на чужди 
неправителствени организации) всеки има пълното право да 
се рови, да намира, да следи за даден трансфер, да опитва да 
бъде първи в пространството. Въпреки че това е нож с две 
остриета, наистина не това е темата, а дали изобщо в ЦСКА 
трябва да се предприема подобна мащабна селекция. И дали 
всичко това не е сбор от няколко неща.

Първо – добра пиар акция след тоновете негативи върху 
името на клуба. Второ – естествен механизъм, който е про-
диктуван от явното скъсване на нормалните колегиални 
отношения между „петимата от Моби Дик” и Любо Пенев. 
Трето – губенето на точки от ЦСКА, довели до не съвсем си-
гурната шампионска титла, проникнала като прогнозна теза в 
някои анализи още преди месец. Вероятно ще се сетим за още 
възможни причини, но и тези са достатъчни. 

Само в последните две седмици, според различни инфор-
мации, в ЦСКА идват: Еби Смоларек, Валдо Понсе, Маурисио 
Аранда, Вальо Илиев, Флорентин Петре, Радослав Забавник, 
Живко Желев, Стоян Колев, Иво Иванов, Борис Галчев, Дак-
сон, Дани Кики, Димитър Илиев, Марсио, Орлин Старокин, 
Пабло Веласкес, Неи, Димо Атанасов... Една цяла футболна 
група за мач, титуляри и резерви - общо 18 човека. 

Ясно е, че все няколко от тези имена дали сега, дали друг 
път ще облекат армейската фланелка, но всички накуп няма 
как да стане. Освен ако Пенев не е решил да освободи всеки, 
посетил онова злощастно заведение. Ами нали Тимонов каза, 
че не били само деветимата там, а целият отбор. Ето ти повод. 
Перфектен шанс ЦСКА пак да стане за смях на кокошките. 
Но да се върнем на трансферите. До Нова година има още 
месец и половина, което гарантира десетки нови имена в 
списъка. Преди дни президентът на армейците Димитър 
Борисов сподели пред „7 дни спорт”, че в момента на щат в 
клуба се водят 57 футболисти! С това темпо явно в най-скоро 
време именно ЦСКА ще стане най-многолюдната фирма, 
която той ръководи. 
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БГ СПОРТ

България - център за 
тенис на Балканите

Райконен Райконен 
ще кара в ще кара в 
БългарияБългария

Спортният министър 
Свилен Нейков (вдясно) 

връчи на Жак Дюпре 
книгата “Българският 

спорт”, в замяна 
получи вратовръзка с 

емблемата на ЕТА

Европейската тенис асоциация 
(ETA) ще подкрепи българската 
федерация за изграждането на 
национален център у нас, заяви 
президентът й Жак Дюпре на 
среща с министър-председателя 
Бойко Борисов. Французинът 
поясни, че евроцентралата ще 
помогне за функционирането 
на комплекса, за подготовката 
на треньори и за организирането 
на големи турнири от веригата 
на Женската тенис асоциация 
(WTA). Той подчерта, че в бъде-
ще центърът може да прерасне 
в най-големия на Балканите, 
предвид географското положе-
ние на страната ни. Премиерът 
пък пое ангажимент да проучи 
възможността за предоставяне 
на терен на родната федерация 
за реализирането на проекта. 
Като други основни приоритети 
в съвместната си дейност ЕТА 
и БФТ откроиха развитието на 

тениса в училищата и на масо-
визирането на играта. По време 
на турнира «Ролан Гарос» през 
2010 г. ще бъде организиран «Ден 
на България», на който ще бъдат 
чествани успехите на страната ни 
в този спорт. Специална покана 
да присъства на надпреварата от 
«Големия шлем» в Париж получи 
и спортният министър Свилен 
Нейков, който също посрещна 
френския гост.

«Успехите на българския тенис 
не са малко, но този спорт трябва 
да се развие и да премине на по-

високо ниво. Подкрепяме идеята 
за национален център, защото 
чрез него България ще подпо-
могне развитието на младите си 
таланти, а и ще получи възмож-
ност за организиране на големи 
състезания», заяви Дюпре, вице-
президент на Международната 
федерация (ITF). Той открои 
представянето на европейската 
шампионка до 14 г. Виктория 
Томова и на Григор Димитров. 
Смятам, че страната ви би могла 
да има водещи играчи в големия 
тенис», завърши той. 

Българин влезе в
щаба на Лондон 2012

Българинът Мартин Миланов стана част от организаци-
онния комитет на Летните олимпийски игри в Лондон през 
2012 г., съобщи Блиц. Студентът в «Лондон бизнес скуул» 
премина през шестмесечни тестове и интервюта, докато 
покрие изискванията за участие в звеното, което изготвя 
анализите, стратегиите и организира провеждането на спор-
тното събитие. Сънародникът ни смята, че спортът може да 
бъде печеливш бизнес и у нас, но пътят до това ниво е много 
продължителен. Икономистът е бил няколко години изпъ-
лнителен директор на Бургаските черноморски солници и 
на дистрибуторската компания «Онтайм». 

Босове на мотор-
ния спорт се срещ-
наха с президента 

Първанов 

Президентът Георги Първанов прие босове на световния мото-
циклетизъм в петък. У нас пристигнаха шефът на Комисията по 
мотокрос и супермото Волфганг Сръб и президентът на организа-
торите от «Ютстрийм» Джузепе Лонго. На срещата присъстваха и 
тримата ни състезатели, спечелили сребро в Купата на нациите: 
Росен Тончев, Александър Георгиев и Ангел Караньотов. В събота 
високите гости ще присъстват на тържественото закриване на 
мотоциклетния сезон. 

Световният шампион за 2007 г. Кими Райконен ще си вземе 
почивка и няма да кара във Формула 1 догодина. Новината 
обяви агентът му Стив Робъртсън след провала на преговорите 
с Макларън. Отсъствието на Ледения от пистата обаче може да 
доведе пилота в страната ни. Според финландската «Иле ТВ», 
30-годишната им звезда разговаря със Ситроен и е навит да се 
пусне в Световния рали шампионат през 2010 г. Ако се стигне до 
споразумение, почти сигурно Кими ще кара и на Рали България, 
което от догодина ще бъде част от календара на WRC.

Калоян Махлянов-Котоошу записа четвърта победа в петия ден 
на супертурнира във Фукуока. След като преди ден падна от един от 
най-техничните сумисти Аминишики, българският Гъливер победи 
Хокуторики, с което поправи баланса си на 4-1. 

Двамата йокодзуни Хакухо и Асашорю отново не допуснаха изне-
нади, като първият се справи с Токитенку, а вторият - с Кисеносато. 
Съперник на Котоошу в шестия ден от маратона ще бъде Такекадзе, 
който до момента има три победи и две загуби.

Котоошу с Котоошу с 
четвърта четвърта 
победапобеда
въввъв
ФукуокаФукуока

Преди малко повече от го-
дина един допинг скандал уби 
мечтите на милиони българи. 
Въпросът с високия тестосте-
рон на Пламен Константинов 
вълнуваше родната обществе-
ност дълго време. В четвъртък 
(19 ноември) в предаването 
Ring.bg емблематичният ни во-
лейболист даде отговорите от 
първо лице. «Федерацията сгре-
ши», категоричен бе вече бив-
шият капитан на волейболния 
ни национален отбор. Според 
Константинов волейболната ни 
управа го е подвела, заявявай-
ки, че заради неговия случай 
ще пострада целият отбор. В 
интервюто Гибона за първи път 

назовава и конкретни имена, 
свързани със скандала. «Око-
ло Данчо Лазаров гравитират 
много мухи, които му пълнят 
главата с глупости. Една от 
тях е вицепрезидентът Иван 
Тодоров», не спести думите си 
Пламен.

За първи път в ефира на Ring.
bg чухме коментара и на страна-
та, която досега упорито мълче-
ше - Българската федерация по 
волейбол! Чуха се отговорите 
на всички въпроси преди, по 
време и след Олимпийските игри 
в Пекин, раздялата на Пламен 
Константинов с националния 
отбор, както и има ли медийна 
мафия срещу него. 

Пламен Константинов Пламен Константинов 
проговори за допингпроговори за допинг

скандала
скандала
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Знаете ли, че...

А сега накъде?

След пазар
След пазар

Училищен автобус
Училищен автобус

Сгънете си крака в коляното – 
казва докторът.

- А в каква посока?...

Писането на SMS може да причини болки в гърба. 
Според най-новите данни на специалистите писането 
на съобщения от телефона може да доведе до болки в 
гърба и китките точно както прекаленото стоене пред 
компютъра. Според учените позата, която хората заемат, 
когато пишат съобщение, е основната причина да се 
появят болки в гърба. 

Засега няма много данни какви могат да бъдат по-
следствията от интензивното писане на SMS, но учените 
са разтревожени от възможните последствия, тъй като 
много от младите хора предпочитат вместо да говорят 
по телефона, да пишат e-mail или SMS. 

Най-популярното момиче на повикване във Велико-
британия се оказа... уважаван научен работник. Автор 
на популярния на Острова блог на Дневната красавица 
(Belle De Jour) се оказа научната работничка от универ-
ситета в Бристол Брук Магнанти. От 6 години нейната 
самоличност бе мистерия, правени бяха много догадки, 
междувременно популярността на блога растеше, бе из-
дадена и книга. Тези дни авторката реши да се разкрие 
пред в. Th e Sunday Times.

34-годишната доктор Магнанти е известен невротокси-
колог, специализиран в изследвания на епидемиологията 
на рака сред децата и се ползва с уважение от страна на 
британските учени. Както признава сега, по време на ра-
ботата върху докторската си дисертация в университета 
Шефилд, тя е имала проблеми с парите и се е преместила 
в Лондон с надеждата да си намери работа. 

Младият австралийски икономист Пол Фрижтерс 
оцени в паричен еквивалент ефекта от основните съби-
тия в живота на човека, които го правят щастлив или 
нещастен. Фрижтерс, обявен за най-добър икономист 
на годината на възраст под 40 години, е следил личния 
живот на 10 000 души от 2001 г. насам. 

Както станало ясно от изводите, разводът кара мъжа да 
се чувства така, сякаш е загубил 61 500 британски лири. 
За жените раздялата с мъжа е равносилна на загубата 
на 5000 лири. Смъртта на възлюбен или на дете жената 
възприема, по оценка на Фрижтерс, като загуба на 73 000 
паунда, а мъжът - като загуба на 350 000. 

Радостта от раждането на дете у мъжа е равносилна 
на придобиването на 18 200 паунда, а у жената - на 4900. 
Встъпването в брак за жената е равно на придобиването 
на 8700 паунда, а за мъжа - 17 700. Преместване в нов 
дом се възприема от жената като придобиване на 1450 
паунда, а от мъжа - като загуба на 8950. Подобни оцен-
ки правят преди време в книгата си «Всъщност вие сте 
богати» изследователите Стив Хенри и Дейвид Албъртс. 
Те оценяват конкретно радостта от фразата «Обичам те» 
на 163 400 паунда.

На колко оценяваме 
щастието си?

Нежна грижа...

Нежна грижа...
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Важни телефонни номера и адреси

Свещеникът:
- Кажи ми, рави, някога 

лъгал ли си и ял ли си шунка?
Равинът:
- Честно казано, веднъж се 

поддадох, просто от любопит-
ство. И

тъй като си признах, искам 
да те попитам, ти спал ли си 
с жена?

Свещеникът:
- Да, макар че не ми е прият-

но да го призная, в началото на 
кариерата си просто трябваше 
да видя как е.

Равинът:
- Много по-хубаво от шун-

ката, нали? 

Събрали се бай Ганьо, аме-
риканецът и французинът. И 
решили да проверят къде най-
много крадат. Американецът 
ги завел в Америка и взел стра-
хотна кола под наем. Седнали в 
един McDonald's и паркирали 
отпред. Когато излезли, колата 
я нямало. После отишли във 
Франция. На сутринта, след 
като излезли от хотела, фран-

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

цузинът отишъл да си купи 
вестник от будката, сложил 
си дипломатическото куфарче 
между краката и дал парите на 
продавача. След това се навел 
да си вземе куфара, но него го 
нямало, бил откраднат. 

Бай Ганьо, щом пристигнали 
в София гостите му, ги взел с 
една стара ЗАЗ-ка (ЗАЗ или 

Таврия е руска кола, чийто дви-
гател е отзад). На един наклон 
колата спряла. Бай Ганьо из-
лязъл, отворил предния капак 
и се провикнал:

- Малееей, откраднали са ми 
двигателя! 

***
Първата световна война. 

Отива един сръбски войник 
на бръснар в българско село и 
казва на бръснаря:

- Я сом београдски юнак, ке 
ме бричиш без сапун!

- Добре, сядай.
Извадил бръснарят най-

тъпия си и назъбен нож и 
започнал да го дере. Дере го, 
дере го, сълзи започнали да 
капят от очите на сърбина, но 
той траел. По едно време не 
издържал и казал:

Знайш ли, я не сом баш от 
Београда, море цапни малко 

сапун! 
***
Две блондинки отиват в ма-

газин за козметика. Касиерът 
ги пита:

- Добре дошли, момичета, в 
магазина «Хубави, както вина-
ги»! Какво ще желаете?

- Ами... ленти за мустаци! 

СМЕХОТЕРАПИЯ
СМЕХОТЕРАПИЯ

Кой как отива на рожден ден?
Англичанинът - с достойнство.
Французинът - с торта.
Руснакът - с водка.
Българинът - с приятели. 

Кой как си тръгва от рожден ден?
Англичанинът - с достойнство.
Французинът - с домакинята.
Руснакът - на четири крака.
Българинът - с остатъка от тортата.

Кой какво си мисли:
Англичанинът - «Дали опазих достойнството си?»
Французинът - «Май дъщерята беше по-хубава.»
Руснакът - «Ей, че хубаво се отрязах!»
Българинът - «Хм! Да бях взел и пиячката...” 

Магазин-кола
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Вие имате бизнес.
Направете му подарък.
Подаръкът на умния маркетинг. 
Предложете на всеки клиент, който идва във вашия 
офис, кантора, склад, ресторант, кафене 
безплатен брой на вестник БГ БЕН.

КАКВО ПЕЧЕЛИТЕ?
Възможност вашата услуга да бъде допълнително 
оценена с предложения бонус и полезна 
информация. Следващия път, когато клиентът 
потърси вестник БГ БЕН, вече 
ще знае със сигурност къде може да го намери.
Заявете бройката, която желаете да ви доставим 
на тел.: 020 8558 1731 или на 
e-mail: ekaydamov@bgben.co.uk

        

За резервации :
  Тел.     02072635902
Моб.    07588202182

Наздраве в бар-ресторант АРДА-2 !Наздраве в бар-ресторант АРДА-2 !
Бар-ресторант АРДА-2 ви кани на българско парти Бар-ресторант АРДА-2 ви кани на българско парти 

всеки петък, събота и неделя. всеки петък, събота и неделя. 
Жива музика, 

българска кухня 
и купон до сутринта.

156А Seven Sisters Rd.    
London         
N7 7PL   

Тел. 020 834 770 89,
07525751082

 www.changabar.com
 info@changabar.com

о до су р а.

ТТелТел. 020020 020 834834 834 770770 770 8989 89,
07525751082

www.changabar.com
info@changabar com

y g

Най-горещите български и световни ритми, подбрани за вас
Заповядайте на 5.12 в Changa Bar - първата българска 

дискотека в Северен Лондон.  

От 20:00 до 04:00 сутринта. Вход – 5 GBP (над 21 г.)
плюс 10% отстъпка от цените на 
фризьорските услуги в Snowdrop Beauty&Hairdressing Salon, на стр.24

Тук нищо не е случайно! Модерен интериор, уникален дизайн, усмихнати български 
   барманки, перфектно обслужване, голям салон за 350 гости, с комфортни ВИП сепарета, 
     бар от български алкохол и мезета, цени, изцяло съобразени с вашия джоб.
        Забравете офиса, захвърлете вратовръзката, любимите хитове ви чакат.   
           Changa Bar - подарете си една специална вечер. Защото го заслужавате.

139-141 Tottenham Lane, 
(към Crouch End)
Wood Green / Turnpike Lane
N8 9BJ (на 4 спирки с автобус 41 от Wood Green)

сутринтадо 04:00 до 04:00 сутринта

5.XII5.XII Changa Bar – нов адрес на 
българския купон в Лондон!

Changa Bar – нов адрес на 
българския купон в Лондон!

Горан Брегович и неговият “Оркестър за сватби и погребения” ще свирят 
на площад “Батенберг” в София навръх Нова година, според изявлението на 
Рака Марич, мениджър на Брегович. За участието си музикантите ще получат 
хонорар от 150 000 евро.

18-годишната българ-
ка Ралица Стойчева от-
прави покана към ле-
гендарния Том Джоунс 
да превърне страната 
ни в спирка на някое от 
следващите си турнета. 
Това стана малко преди 
началото на концер-
та му в Белград на 14 
ноември т.г. В отговор 
на отправената покана 

звездата любезно обе-
ща да обмисли предло-
жението. Ралица беше 
една от 8-те щастливци, 
изтеглени чрез жребий 
в играта на Радио 1, и 

изпратени да гледат на 
живо концерта на Том 
Джоунс в сръбската 
столица, да се снимат с 
него и при желание - да 
си поприказват. 

в България
в България

18-годишно момиче покани18-годишно момиче покани
Том Том 

ДжоунсДжоунс

Дисковечер на
Дисковечер на




